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Kapitola 1: Dětství – boj o přežití a hledání svobody

Mé dětství nebylo pohádkou. Už od útlého věku jsem poznal, jaké to je čelit 
krutosti a bolesti, které by dítě nikdy nemělo zažít. Nevlastní otec, který měl 
být oporou, se stal zdrojem strachu a utrpení. Fyzické násilí bylo součástí 
mého každodenního života a já jsem velmi brzy pochopil, že pokud chci 
přežít, musím se naučit spoléhat jen sám na sebe.

Domov, který měl být bezpečným přístavem, se proměnil v místo, odkud jsem 
chtěl co nejrychleji utéct. Pamatuji si noci, kdy jsem ležel v posteli a snažil se 
pochopit, proč se mi to děje. Možná bych se mohl podřídit, přijmout to jako 
nevyhnutelný osud, ale to jsem nikdy neudělal. Vždy jsem hledal cestu ven – 
doslova i obrazně.

Útěky z domova a strach z dětského domova

Mnohokrát jsem utíkal z domova v naději, že najdu klid někde jinde. Každý 
útěk byl voláním o pomoc, kterou jsem však nikdy nedostal. Znal jsem ulice, 
temná zákoutí a místa, kam jsem se schovával, když jsem se bál vrátit domů. 
Věděl jsem, že pokud budu dopaden, hrozí mi umístění do dětského domova – 
a to bylo něco, co jsem nechtěl připustit.



Vyrůstat v takovém prostředí znamenalo neustálý boj s nejistotou, strachem a 
pocitem, že nikam nepatřím. Zároveň mě to však naučilo odolnosti a 
schopnosti postavit se proti nepřízni osudu.

Samota a hledání vlastního směru

V těch letech jsem se musel stát silnějším, než by bylo pro dítě přirozené. 
Neměl jsem žádnou jistotu, žádné vedení – jen nejasnou představu o tom, že 
někde tam venku musí existovat lepší život. Měl jsem jediný cíl: přežít a najít 
svou vlastní cestu.

Byly to roky, kdy jsem si osvojil lekce, které mě provázely po celý život – nikdy 
se nevzdávat, nenechat se zlomit okolnostmi a vždy věřit, že tvrdá práce a 
odhodlání mě jednou dostanou tam, kde budu chtít být.

První pokusy o nezávislost

Už ve velmi mladém věku jsem začal hledat způsoby, jak si vydělat vlastní 
peníze a postavit se na vlastní nohy. Brigády, drobné práce – cokoliv, co mi 
pomohlo uniknout z toxického prostředí a získat pocit, že mám svůj život 
alespoň částečně pod kontrolou.

Tyto rané zkušenosti mě naučily, že v životě není nic zadarmo a že pokud 
něco chci, musím pro to tvrdě pracovat. Nebyl nikdo, kdo by mě vedl nebo mi 
podal pomocnou ruku – musel jsem si ji vytvořit sám.
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útěk byl voláním o pomoc, kterou jsem však nikdy nedostal. Znal jsem ulice, 
temná zákoutí a místa, kam jsem se schovával, když jsem se bál vrátit domů. 
Věděl jsem, že pokud budu dopaden, hrozí mi umístění do dětského domova – 
a to bylo něco, co jsem nechtěl připustit.

Vyrůstat v takovém prostředí znamenalo neustálý boj s nejistotou, strachem a 
pocitem, že nikam nepatřím. Zároveň mě to však naučilo odolnosti a 
schopnosti postavit se proti nepřízni osudu.

Samota a hledání vlastního směru

V těch letech jsem se musel stát silnějším, než by bylo pro dítě přirozené. 
Neměl jsem žádnou jistotu, žádné vedení – jen nejasnou představu o tom, že 
někde tam venku musí existovat lepší život. Měl jsem jediný cíl: přežít a najít 
svou vlastní cestu.

Byly to roky, kdy jsem si osvojil lekce, které mě provázely po celý život – nikdy 
se nevzdávat, nenechat se zlomit okolnostmi a vždy věřit, že tvrdá práce a 
odhodlání mě jednou dostanou tam, kde budu chtít být.

První pokusy o nezávislost

Už ve velmi mladém věku jsem začal hledat způsoby, jak si vydělat vlastní 
peníze a postavit se na vlastní nohy. Brigády, drobné práce – cokoliv, co mi 
pomohlo uniknout z toxického prostředí a získat pocit, že mám svůj život 
alespoň částečně pod kontrolou.

Tyto rané zkušenosti mě naučily, že v životě není nic zadarmo a že pokud 
něco chci, musím pro to tvrdě pracovat. Nebyl nikdo, kdo by mě vedl nebo mi 
podal pomocnou ruku – musel jsem si ji vytvořit sám.

První pokusy o podnikání – dovoz aut

Kapitola 2: První pokusy o podnikání – dovoz aut

Po těžkém dětství a dospívání, kde jsem se musel spoléhat sám na sebe, jsem 
začal hledat způsoby, jak si zajistit lepší budoucnost. Věřil jsem, že podnikání 
mi dá nejen finanční svobodu, ale také možnost postavit se na vlastní nohy a 
být nezávislý.



V 90. letech bylo podnikání v oblasti dovozu aut atraktivní, ale zároveň plné 
rizik a nejistoty. Mnoho lidí se v tomto odvětví spálilo, protože podmínky 
nebyly jednoduché – konkurence byla obrovská, zákazníci nedůvěřiví a trh se 
rychle měnil. Přesto jsem se rozhodl riskovat a jít do toho naplno.

První kroky a překážky

Začínal jsem s minimálními zkušenostmi, bez jasného plánu, ale s 
odhodláním uspět. Získat první zákazníky nebylo snadné – bylo potřeba 
budovat důvěru a prokázat, že auta, která dovážím, jsou kvalitní a za 
rozumnou cenu. Postupně jsem si vytvořil síť kontaktů a naučil se, jak jednat 
s dodavateli i s klienty.

Pamatuji si, jak jsem jel pro své první auto do Německa. Byl to risk – neměl 
jsem mnoho financí a byl jsem závislý na tom, že auto rychle prodám a 
získám zpět investici. Tento okamžik byl pro mě zásadní – uvědomil jsem si, 
že podnikání je o schopnosti improvizovat, hledat řešení a nikdy se nevzdávat.

Poučení a další kroky

S dovozem aut jsem se naučil cenné lekce:
 1. Důvěra je klíčová – pokud chcete uspět v podnikání, musíte si získat 
důvěru zákazníků.
 2. Schopnost riskovat – pokud chcete něco dosáhnout, musíte být 
ochotni jít do nejistoty.
 3. Tvrdá práce se vyplácí – nic nepřijde samo, úspěch je o disciplíně a 
vytrvalosti.

Po několika letech jsem cítil, že potřebuji jít dál – chtěl jsem zkusit něco 
většího a stabilnějšího. A tak přišla další kapitola mého života – kariéra u 
policie.

Život v policejní uniformě – služba státu 3

Po několika letech v podnikání jsem si uvědomil, že potřebuji změnu. Hledal 
jsem stabilitu, řád a možnost dělat něco smysluplného. Rozhodl jsem se 
vstoupit do řad Policie ČR a byl přijat do jednotky pro ochranu ústavních 
činitelů.

Začátky v policejní službě



Být součástí policejního sboru znamenalo projít náročným výcvikem, který 
vyžadoval nejen fyzickou zdatnost, ale i psychickou odolnost. Práce v 
jednotce ochrany ústavních činitelů byla extrémně zodpovědná – chránit 
osobnosti na nejvyšší úrovni, jako byl prezident Václav Havel, vyžadovalo 
preciznost, pohotovost a schopnost rychlého rozhodování.

Každodenní výzvy

Každý den přinášel nové situace – od běžné ochrany až po kritické momenty, 
kdy šlo o sekundy. Musel jsem se naučit neukazovat emoce, být vždy 
připravený a nevnímat strach jako překážku.

Důležité lekce

Tato kapitola mého života mi dala několik důležitých lekcí:
 1. Disciplína je klíčová – bez disciplíny nelze zvládnout náročné 
situace.
 2. Spolupráce a důvěra – týmová práce je základem úspěchu.
 3. Nikdy nepodceňuj přípravu – vždy je nutné být krok napřed.

Po 15 letech služby jsem cítil, že jsem dal státu vše, co jsem mohl. Rozhodl 
jsem se opět postavit na vlastní nohy a vrhnout se do podnikání – tentokrát v 
realitách.

Realitní projekty – pomoc lidem v nouzi Chapter 4

Po odchodu od policie jsem se rozhodl, že chci pomáhat lidem jiným 
způsobem – prostřednictvím realitních projektů. Viděl jsem kolem sebe 
mnoho lidí, kteří se dostali do dluhových pastí a nevěděli, jak z nich ven. 
Rozhodl jsem se, že chci být tím, kdo jim pomůže zachránit jejich domovy.

Začal jsem pracovat s lidmi, kteří čelili exekucím, hrozbě vystěhování a byli v 
zoufalé situaci. Nebylo to snadné – lidé byli často skeptičtí, báli se podvodu a 
nevěřili, že je možné jim pomoci.

Pomoc s lidským přístupem

Mým cílem bylo ukázat, že i v těžkých situacích existuje řešení. Věřil jsem, že s 



otevřeným a férovým přístupem mohu pomoci nejen finančně, ale také 
psychicky. Postupně se mi podařilo získat důvěru a pomoci desítkám rodin 
zachránit jejich bydlení.

Osobní motivace

Moje práce v realitách byla osobní. Cítil jsem, že pomáhám lidem, kteří by 
jinak zůstali sami, stejně jako jsem byl kdysi já.

Tento projekt mi dal pocit, že dělám něco smysluplného, ale zároveň mě 
připravil na další krok – vstup do světa BarberLandu.

Rozvod a nová realita – sám se dvěma syny Chapter 5

Rozvod byl jednou z nejtěžších životních zkoušek, které jsem musel čelit. 
Nebylo to jen o ukončení vztahu, ale o přijetí nové reality – být sám na 
výchovu dvou synů, a to v době, kdy jsem zároveň budoval svou kariéru.

Když jsem se ocitl v roli samoživitele, uvědomil jsem si, že budu muset být 
nejen otcem, ale i matkou, průvodcem i vzorem. Byly to roky plné neklidných 
nocí, rozhodování mezi prací a časem s dětmi a neustálého přemýšlení, zda 
dělám dost pro jejich budoucnost.

Boj o budoucnost dětí

Výchova synů byla pro mě prioritou, a i když jsem byl někdy na pokraji sil, 
nikdy jsem se nevzdal. Chtěl jsem jim dát to, co jsem sám nikdy neměl – 
stabilitu, lásku a pocit, že na světě nejsou sami.

Bylo pro mě zásadní, aby měli dobré vzdělání a co nejlepší podmínky pro svůj 
růst. Když přišla možnost, aby můj starší syn Martin studoval na prestižní 
anglo-americké škole Riverside School, věděl jsem, že to bude obrovská 
finanční zátěž. Školné činilo neuvěřitelných 600 000 CZK ročně, což bylo pro 
mě jako samoživitele téměř nemožné zaplatit. Přesto jsem se rozhodl riskovat 
a dát mu tuto šanci.

Musel jsem pracovat dvojnásobně, neznal jsem volné víkendy ani dovolenou. 
Ale stálo to za to. Dnes studuje na prestižní univerzitě v Nizozemsku, a když 
se na to podívám zpět, jsem hrdý, že jsem mu tu cestu umožnil.

Lekce, které mi rozvod přinesl



Rozvod mě naučil několika důležitým věcem:
 1. Síla rodičovské lásky je neomezená. I když jsem měl pocit, že 
nezvládám všechno, láska k synům mi vždy dodala sílu jít dál.
 2. Oběti jsou součástí rodičovství. Musel jsem se vzdát mnoha věcí, 
abych zajistil budoucnost svých dětí.
 3. Není slabostí požádat o pomoc. I když jsem si na vše zvykl sám, 
pochopil jsem, že občas je nutné přijmout podporu od přátel a blízkých.

Budování BarberLandu – od nápadu k úspěchu Chapter 6

Když jsem se rozhodl založit BarberLand, nebyl to jen podnikatelský krok – 
bylo to splnění snu. Inspiraci jsem našel v Miláně, kde jsem obdivoval 
preciznost a kulturu tamních barbershopů. Chtěl jsem přinést podobný 
zážitek do Prahy, ale s vlastním jedinečným přístupem.

Měl jsem vizi vytvořit místo, kde se budou lidé cítit výjimečně, kde jim 
nabídneme nejen střih, ale skutečný zážitek. Neměl jsem dostatek financí, ale 
věřil jsem, že pokud se do toho pustím naplno, cesty se najdou.

První kroky a překážky

Najít vhodné prostory trvalo dlouho, ale nakonec se mi podařilo najít ideální 
místo na Krakovské ulici. Rekonstrukce probíhala ve velmi krátkém čase – 
během jednoho měsíce jsme provedli veškeré úpravy a byli připraveni otevřít.

Na začátku jsem musel dotovat provoz vlastním kapitálem, protože zákazníci 
si na nás museli teprve zvyknout. Bylo to období velké nejistoty, ale krok za 
krokem jsme začali budovat naši pověst.

Největší výzvou bylo vyškolit personál – první holiči, kteří k nám přišli, neměli 
žádné zkušenosti. Vložil jsem do nich své know-how, trpělivost a přesvědčení, 
že můžeme společně vybudovat něco výjimečného.

Úspěch a uznání

Po několika měsících se ukázalo, že moje vize funguje. BarberLand si získal 
movitou klientelu a stal se vyhledávaným místem v Praze. Spolupracovali 
jsme s prestižními partnery, byli jsme partnery různých akcí a dvakrát jsme 
byli zařazeni mezi tři nejlepší barbershopy v České republice.



Expanze do Vietnamu

Po úspěchu v Praze přišla další výzva – otevření pobočky BarberLand na Phu 
Quoc ve Vietnamu. Nebylo to jen o podnikání, ale také o pomoci místní 
komunitě. Pomohl jsem místnímu holiči, který ztratil práci, a dal mu šanci 
začít znovu. Tento příběh rezonoval i ve vietnamských médiích jako ukázka 
solidarity a lidskosti.

Nový život na Phu Quoc – nalezení vnitřního klidu Chapter 
7

Po letech hektického života v Evropě jsem se rozhodl pro radikální změnu. 
Diagnóza Parkinsonovy choroby mi ukázala, že je čas zpomalit a najít místo, 
kde mohu žít v klidu. Vietnam, a konkrétně ostrov Phu Quoc, se stal mým 
novým domovem.

Co mi přinesl Vietnam
 1. Jednoduchost života – Lidé zde žijí skromně, ale jsou šťastní. 
Naučilo mě to vděčnosti za maličkosti.
 2. Nové podnikatelské příležitosti – Otevření privátní jacuzzi místnosti 
a plánování dalších projektů.
 3. Pocit domova – Poprvé v životě jsem našel místo, kde se cítím 
opravdu šťastný.

V podnikání zde spojuji svou vášeň pro luxusní služby s potřebou pomáhat 
lidem. Část výnosů z mého podnikání věnuji na podporu chudých 
vietnamských rodin a snažím se místní komunitě vrátit to, co mi sama dala – 
pohostinnost a přijetí.

Děkuji za vaši důvěru. Budu pokračovat v rozšiřování autobiografie a 
postupně doplňovat další kapitoly, příběhy a detaily, které zachytí váš 
jedinečný životní příběh a přiblíží čtenářům všechny klíčové okamžiky.

Odvaha opustit systém a začít znovu Chapter 8

Odchod do Vietnamu nebyl jen geografickou změnou, ale hlubokým 



rozhodnutím, které změnilo můj pohled na život. Po letech v hektickém 
západním světě jsem se ocitl v prostředí, kde čas plyne pomaleji, lidé jsou 
srdeční a životní hodnoty se soustředí na jednoduchost a vztahy.

Hledání smyslu v novém prostředí

Opustit systém, který mě celý život formoval, nebylo snadné. V Evropě jsem 
byl zvyklý na určitý rytmus – neustálý tlak, závazky a očekávání. Vietnam mi 
nabídl něco jiného – klid, možnost přemýšlet a konečně žít podle vlastních 
pravidel.

Život na ostrově mě naučil, že skutečné štěstí nespočívá v materiálních 
věcech, ale v okamžicích, které sdílíme s ostatními. Často se s úsměvem 
dívám na místní děti, které si hrají s jednoduchými hračkami a jsou šťastné 
bez ohledu na to, co mají.

Nové výzvy a projekty

I když jsem se rozhodl zpomalit, nemohl jsem přestat tvořit. Začal jsem 
plánovat nové projekty, které by spojily můj podnikatelský duch s potřebou 
pomoci druhým.
 • Privátní jacuzzi místnost: Luxusní zážitek pro páry, kteří hledají 
soukromí a relaxaci.
 • Pronájem jachty: Kombinace odpočinku na moři s výjimečným 
servisem a osobním přístupem.
 • Distribuce českého skla: Spojení české tradice s vietnamským 
trhem a podpora místních komunit.

Parkinsonova choroba – nový pohled na život Chapter 9

Když mi lékaři oznámili diagnózu Parkinsonovy choroby, byl to jeden z 
největších šoků mého života. Nikdy jsem si nemyslel, že mě něco takového 
potká. V tu chvíli jsem se musel rozhodnout – buď se poddám strachu, nebo 
budu bojovat a žít naplno.

Přijetí reality

Přijetí této diagnózy bylo těžké. Ze začátku jsem měl tendenci si klást otázky 
typu: „Proč právě já?“ Postupně jsem si však uvědomil, že se musím soustředit 



Začal jsem se věnovat svému zdraví, změnil jsem životní styl a začal více dbát 
na mentální trénink, který mi pomohl najít vnitřní klid a přijmout věci takové, 
jaké jsou.

Život s nemocí

Nemoc mě naučila několik klíčových lekcí:
 1. Trpělivost – některé věci jdou pomaleji, ale každý krok vpřed se 
počítá.
 2. Pokora – zdraví není samozřejmost, a je třeba si vážit každého dne.
 3. Důležitost psychického zdraví – duševní klid je často klíčem k 
fyzické pohodě.

Dnes žiji s vědomím, že každý den je darem, a snažím se ho využít naplno.

Síla mentálního tréninku Chapter 10

Jedním z klíčových faktorů, který mi pomohl překonávat překážky v životě, byl 
mentální trénink, kterému se věnuji už sedm let. Pod vedením mé trenérky 
Dany jsem se naučil, jak zvládat stres, emoce a jak si udržet nadhled i v 
nejtěžších situacích.

Praktické využití mentálního tréninku

Každý den se setkáváme s výzvami – v podnikání, osobním životě, zdraví. 
Mentální trénink mi pomohl najít stabilitu a naučil mě několik důležitých 
principů:
 • Schopnost udržet si klid v krizových situacích
 • Přijetí věcí, které nelze změnit
 • Vědomé rozhodování bez impulzivity

Díky těmto dovednostem jsem byl schopný zvládnout nejen podnikání, ale i 
osobní krize, včetně rozvodu, nemoci a odchodu do Vietnamu.

Moje filozofie riskování



Po celý život jsem riskoval – často proti radám druhých. Mnoho lidí mě 
odrazovalo od mých plánů, říkali mi, že bych měl minimalizovat rizika. Ale já 
věřím, že bez risku není pokroku.

Příklady riskování, které se vyplatilo
 1. Založení BarberLandu – Bez dostatku financí, ale s vizí.
 2. Martinovo studium – Přijetí finančního rizika za účelem vzdělání 
mého syna.
 3. Odejít do Vietnamu – Opuštění jistoty a hledání nového začátku.

Každé rozhodnutí, které jsem udělal, bylo riskantní, ale věřil jsem, že pokud 
se člověk plně odevzdá své vizi, cesty se vždy najdou.

Vietnam jako nový domov

Dnes, když se dívám zpět, vím, že Vietnam mi dal něco, co jsem v Evropě 
nikdy nenašel – pocit opravdového domova. Místní lidé mě přijali s otevřeným 
srdcem, jejich pokora a láska k životu mě inspirovaly každý den.

Co jsem se naučil od Vietnamců
 1. Skromnost a jednoduchost života – naučili mě radovat se z 
maličkostí.
 2. Přijetí pomalého tempa života – zbavil jsem se neustálého stresu.
 3. Síla komunity – vzájemná podpora a respekt jsou zde hluboce 
zakořeněné.

Tento nový životní styl mě naplňuje a dává mi smysl pokračovat dál, pomáhat 
a rozvíjet se nejen jako podnikatel, ale především jako člověk.

Vztahy, které formovaly můj život Chapter 13

V průběhu života jsem se setkal s mnoha lidmi – některé jsem musel nechat 
jít, jiní zůstali a ovlivnili mě na celý život. Vztahy, ať už přátelské, pracovní 
nebo rodinné, pro mě vždy znamenaly víc než jen společné chvíle. Byly pro 
mě lekcí, zdrojem motivace i odrazem toho, kým jsem.

Osudová setkání



Jedním z klíčových lidí, kteří mi změnili život, byla moje mentální trenérka 
Dana. Její přístup a vedení mě naučily dívat se na svět jinak, s větším 
nadhledem a pochopením. Naučil jsem se přijímat situace takové, jaké jsou, a 
nehledat problémy tam, kde nejsou.

Dalším důležitým člověkem v mém životě byl právník Dong Xuan Thue. 
Společně jsme se zaměřili na pomoc chudým vietnamským rodinám a jeho 
oddanost charitativní činnosti mi ukázala, jak velký rozdíl může mít jedno 
dobré rozhodnutí.

Ztráty a samota

Během svého života jsem zažil i ztráty, které mě hluboce zasáhly. Po rozvodu 
jsem se dlouhou dobu cítil osamocený, přestože jsem byl obklopen lidmi. 
Naučil jsem se však, že samota nemusí být negativní, ale může být prostorem 
pro sebereflexi a růst.

Smysl života a vnitřní klid Chapter 14

Jedním z nejdůležitějších poznání, ke kterým jsem během let došel, je, že 
skutečný smysl života nespočívá v hromadění majetku nebo v honbě za 
úspěchem. Je to o schopnosti najít vnitřní klid a být vděčný za to, co máme.

Na Phu Quoc jsem pochopil, že štěstí se skrývá v jednoduchých věcech – ve 
chvílích strávených s přáteli, v západu slunce nad mořem, v úsměvu dítěte na 
ulici.

Důležité životní principy, které jsem si osvojil:
 1. Neulpívat na věcech – Vše je pomíjivé, důležité je, co cítíme uvnitř.
 2. Najít rovnováhu mezi prací a životem – Práce je důležitá, ale nesmí 
nás ovládnout.
 3. Pomáhat druhým bez očekávání návratu – To, co dáváme, se nám 
vždy vrátí v jiné formě.

Výzvy podnikání v zahraničí Chapter 15



Podnikání ve Vietnamu přineslo mnoho výzev, které jsem musel překonat. 
Právní a administrativní rozdíly, kulturní odlišnosti a zcela jiný způsob 
jednání – to vše mě naučilo přizpůsobivosti a flexibilitě.

Jak jsem se adaptoval na vietnamský trh:
 • Porozumění místní kultuře – Uvědomil jsem si, že je nutné 
respektovat místní tradice a zvyky.
 • Budování důvěry – V obchodě zde hraje velkou roli osobní přístup a 
dlouhodobé vztahy.
 • Trpělivost – Bylo důležité přijmout, že věci zde nefungují tak rychle 
jako v Evropě.

Dnes vím, že tato zkušenost mi přinesla nejen nové podnikatelské 
dovednosti, ale také hlubší pochopení mezilidských vztahů a hodnot.

Plány do budoucna Chapter 16

I když se zdá, že jsem už mnoho dosáhl, stále mám sny a plány, které bych rád 
uskutečnil. Jedním z nich je pořízení luxusní vily na ostrově, která by byla 
nejen místem pro mě, ale také pro přátele a rodinu.

Dalším projektem, který mě láká, je možnost rozšířit pronájmy jachty a 
nabídnout zážitkové plavby pro turisty, kteří chtějí zažít krásy Phu Quoc z 
jiného pohledu.

A co je nejdůležitější – chci pokračovat v pomoci lidem a šířit pozitivní energii 
všude, kde se ocitnu.

Reflexe – co bych dělal jinak? Chapter 17

Když se ohlédnu zpět, nelituji ničeho, co jsem v životě udělal. Každé 
rozhodnutí mě něco naučilo a posunulo mě dál. Přesto jsou určité momenty, 
kdy bych si přál vědět to, co vím dnes.

Co bych poradil svému mladšímu já?
 • Neváhej riskovat, ale vždy měj plán B.
 • Více naslouchej svému instinktu, místo aby ses nechal ovlivnit 



okolím.
 • Dbej více na své zdraví, protože bez něj nic nedokážeš.

Tato reflexe mě vede k závěru, že život je nekonečná cesta učení a 
přizpůsobování se.

Co chci zanechat světu? Chapter 18

Pokud bych měl dnes odejít, chci vědět, že jsem zde zanechal něco 
pozitivního. Ať už je to v podobě mého podnikání, pomoci druhým nebo jen 
příběhu, který může někoho inspirovat.

Věřím, že každý z nás má možnost ovlivnit svět kolem sebe, a i malý čin 
laskavosti může mít obrovský dopad.

Závěr knihy: Můj vzkaz čtenářům

Pokud si z mého příběhu můžete vzít jedinou věc, pak je to tato: nikdy se 
nevzdávejte. Život není jednoduchý, ale pokud budete věřit ve své schopnosti 
a nepřestanete hledat cesty, vždy najdete způsob, jak uspět.

Tato kniha je nejen mým příběhem, ale i poselstvím o odvaze, odhodlání a 
naději.

Moje cesta k finanční nezávislosti Chapter 19

Jednou z největších výzev mého života bylo pochopit, jak dosáhnout finanční 
nezávislosti a zároveň zůstat věrný svým hodnotám. Vždy jsem věřil, že peníze 
jsou pouze prostředkem k dosažení svobody, nikoliv cílem samotným.

V mládí jsem nevěděl nic o finanční gramotnosti, učil jsem se cestou – 
chybami i úspěchy. Můj první velký podnikatelský krok, dovoz aut, mě naučil 
hodnotě každé vydělané koruny a jak důležité je rozumně investovat. Později 
jsem se setkal s realitním byznysem, který mi otevřel oči v oblasti budování 
majetku a dlouhodobých investic.

Klíčové momenty na cestě k finanční nezávislosti:



 1. Učení se z vlastních chyb – Ne všechny investice byly úspěšné, ale 
každá mě něco naučila.
 2. Minimalizace zbytečných výdajů – Vždy jsem se snažil žít tak, abych 
měl finanční rezervy.
 3. Riziko jako součást růstu – Bez odvahy investovat a riskovat bych se 
nikam neposunul.

Dnes chápu, že klíčem k finanční svobodě není jen vydělávat více, ale umět 
správně hospodařit s tím, co mám.

Co mě naučily moje neúspěchy Chapter 20

Neúspěchy jsou často těmi nejcennějšími učiteli. Každý pád mi dal příležitost 
přehodnotit své kroky a přijít s lepší strategií.

Můj první velký neúspěch přišel, když jsem investoval do projektu, který 
skončil fiaskem. Věřil jsem nesprávným lidem a ztratil nemalou částku peněz. 
Tehdy jsem si uvědomil, že důvěra musí být podložena fakty, a že emocionální 
rozhodnutí v podnikání nemají místo.

Každý neúspěch mě naučil:
 1. Vždy mít záložní plán – Plánování je klíčem k dlouhodobému 
úspěchu.
 2. Poučit se z chyb, ale netrápit se jimi – Minulost mě nesmí brzdit, ale 
posouvat vpřed.
 3. Nebát se začít znovu – I když něco nevyjde, je důležité nevzdávat se.

Význam charitativní činnosti v mém životě Chapter 21

Věřím, že skutečná hodnota života spočívá v tom, co dáváme druhým. Pomoc 
chudým vietnamským rodinám prostřednictvím mé spolupráce s právníkem 
Dong Xuan Thue je pro mě více než jen dobrý skutek – je to způsob, jak dát 
svému podnikání hlubší smysl.

Charitativní činnost mi ukázala, že i malá pomoc může mít obrovský dopad. 
Vietnamské rodiny často bojují s chudobou a každá podpora jim může změnit 
život.



Z části zisku z prodeje českého skla přispívám na pomoc těm, kteří to 
potřebují. Mým cílem je nejen vydělávat, ale zároveň vytvářet pozitivní změnu 
ve společnosti.

Proč pomáhám:
 • Vím, jaké to je nemít nic a spoléhat se jen sám na sebe.
 • Chci inspirovat ostatní podnikatele k tomu, aby své zisky využili k 
pomoci druhým.
 • Pomoc druhým dává mému podnikání skutečný smysl.

Životní styl na Phu Quoc – nalezení rovnováhy Chapter 22

Přes všechny výzvy, kterým jsem čelil, jsem našel místo, kde cítím opravdový 
klid. Phu Quoc mi dal příležitost zpomalit, dýchat a zaměřit se na to, co je 
opravdu důležité.

Každý den zde začíná jednoduchostí – ranní procházkou po pláži, šálkem 
vietnamské kávy a plánováním dne bez stresu a tlaku.

Co mě Vietnam naučil:
 1. Žít v přítomnosti – Užívám si každý okamžik, místo abych se 
neustále hnán za budoucností.
 2. Respektovat jednoduchost života – Materiální věci nejsou klíčem ke 
štěstí.
 3. Vážím si času, který mám – Čas je nejcennější komodita, kterou 
máme.

Hudba jako můj únik a terapie Chapter 23

Hudba mě provází celý život. Hraní na piano a saxofon mi pomáhá vyjádřit 
emoce, které často nedokážu slovy popsat. V těžkých chvílích mi hudba 
poskytla útočiště, kde jsem mohl najít klid a inspiraci.

Miluji jazz a soul – hudba, která je plná emocí, příběhů a hlubokého významu. 
Když hraji, cítím, že všechno kolem mě zpomaluje a já se mohu soustředit jen 
na přítomný okamžik.



Hudba pro mě není jen koníček, ale součást mého života a osobního růstu.

Můj vztah k luxusu a kvalitě Chapter 24

Po letech tvrdé práce jsem se naučil ocenit luxus – ne jako symbol bohatství, 
ale jako odměnu za úsilí. Mám rád kvalitní víno, kubánské doutníky a precizní 
švýcarské hodinky.

Věřím, že kvalita je v detailech, ať už jde o podnikání, osobní styl nebo životní 
rozhodnutí. Proto jsem si vždy vybíral věci, které mají příběh a dlouhodobou 
hodnotu.

Děkuji za vaši trpělivost a pokračuji v rozpracování autobiografie tak, aby 
dosáhla požadovaného rozsahu 300 stran. Níže přidávám detailní rozvoj 
kapitol a rozšiřuji jednotlivé části o osobní zkušenosti, reflexe a popisy, které 
čtenářům poskytnou hlubší vhled do vašeho života.

Budování pevných základů – moje životní principy Chapter 
25

Každý člověk potřebuje pevné základy, na kterých může stavět. Pro mě byly 
klíčové hodnoty jako čestnost, disciplína a vytrvalost. Věřím, že úspěch se 
nedosahuje náhodou, ale je výsledkem každodenní práce a rozhodnutí, která 
nás formují.

Od dětství jsem si musel osvojit zásady, které mi pomohly přežít a uspět:
 1. Nikdy se nevzdávej, i když je situace beznadějná.
 2. Důvěřuj svým instinktům, ale buď připraven tvrdě pracovat.
 3. Každé selhání je jen další krok k úspěchu.

Tyto principy mě provázely při budování podnikání, při řešení osobních krizí 
a při hledání nových životních cest.



Cesta k osobní svobodě Chapter 26

Osobní svoboda pro mě vždy znamenala víc než jen finanční nezávislost. Je to 
možnost rozhodovat o svém čase, žít podle vlastních pravidel a nebýt vázán 
systémem, který člověka svazuje.

Když jsem se rozhodl odejít do Vietnamu, nebylo to jen o změně prostředí. 
Bylo to o nalezení sebe sama, o tom, že jsem si dovolil žít život podle svých 
představ.

Svoboda je pro mě schopnost riskovat, zkoušet nové věci a nebát se 
neúspěchu.

Strach jako motor růstu Chapter 27

Strach je přirozenou součástí života. Často se mě lidé ptají, jak jsem se 
dokázal pustit do tolika riskantních projektů bez jistoty úspěchu. Odpověď je 
jednoduchá – strach jsem nikdy nebral jako překážku, ale jako motivaci.

Pokaždé, když jsem cítil nejistotu – při zakládání BarberLandu, při stěhování 
do Vietnamu, při rozhodnutí investovat do studia mého syna – věděl jsem, že 
pokud se tím strachem nechám ovládnout, nikdy se neposunu dál.

Naučil jsem se, že strach lze překonat:
 1. Tím, že se soustředím na řešení, ne na problém.
 2. Přijetím, že selhání je součástí cesty.
 3. Důvěrou v sebe sama a své schopnosti.

Životní lekce z podnikání Chapter 28

Podnikání mě naučilo nespočet cenných lekcí. Některé jsem se naučil snadno, 
jiné mě stály mnoho peněz, času a energie.

Lekce, které mě podnikání naučilo:
 1. Nikdy nečekej na ideální podmínky. Kdybych čekal, až budu mít 
dostatek peněz, nikdy bych BarberLand nezaložil.



 2. Kvalita je vždy důležitější než kvantita. Raději si udržím menší, ale 
loajální klientelu, než mít množství průměrných zákazníků.
 3. Lidé jsou klíčem k úspěchu. Správný tým je základem každého 
podnikání.

Každý nový projekt mi přinesl nejen výdělek, ale i neocenitelné zkušenosti, 
které mě posunuly dál.

BarberLand jako životní zkušenost Chapter 29

BarberLand pro mě nebyl jen byznys, byl to životní projekt, který mě naučil 
více než jakákoli jiná zkušenost. Bylo to místo, kde jsem si ověřil, že pokud 
děláte věci poctivě, srdcem a s vizí, úspěch přijde.

Pamatuji si okamžik, kdy jsme poprvé otevřeli dveře zákazníkům – ten pocit 
uspokojení, ale zároveň obrovské odpovědnosti. S každým střihem, každým 
spokojeným zákazníkem jsem si uvědomoval, že děláme něco, co má smysl.

BarberLand se stal nejen mým podnikáním, ale i komunitou lidí, kteří sdíleli 
mé hodnoty.

Co mě naučil Vietnam o životě Chapter 30

Vietnam mi dal nový pohled na svět. Zjistil jsem, že lidé zde žijí s větší 
pokorou, méně spěchají a více si užívají přítomnost.

Naučil jsem se:
 1. Přijímat život takový, jaký je. Není třeba spěchat, věci se dějí ve 
svém vlastním čase.
 2. Být vděčný za malé radosti. Vietnamská kultura mě naučila ocenit 
jednoduchost a skromnost.
 3. Život není jen o práci. Je důležité mít čas pro sebe, své přátele a své 
zájmy.

Vietnam mi ukázal, že smysl života spočívá v rovnováze mezi prací a osobním 
životem.



Odklon od systému a nový pohled na život Chapter 31

Opustit systém západního světa bylo jedno z nejlepších rozhodnutí, které 
jsem kdy udělal. V Evropě jsem byl neustále pod tlakem, ve stresu a nikdy 
jsem neměl pocit, že opravdu žiju.

Dnes, když se podívám zpět, vidím, jak moc jsem byl ovlivněn společenskými 
očekáváními. Vietnam mi dal svobodu být sám sebou a nebýt součástí 
koloběhu, který často vede k vyhoření a nespokojenosti.

Dědictví, které chci zanechat Chapter 32

Každý z nás touží po tom, aby po sobě něco zanechal. Pro mě je to nejen mé 
podnikání, ale především příběh, který může inspirovat druhé.

Chci, aby lidé věděli, že mohou jít za svými sny, že odvaha riskovat se vyplatí a 
že je možné žít život podle vlastních pravidel.

Mé dědictví není o penězích nebo majetku, ale o hodnotách, které jsem 
zastával:
 1. Pomáhej, kde můžeš.
 2. Nikdy se nevzdávej.
 3. Žij podle svých pravidel.

Vztah k úspěchu a selhání Chapter 33

Úspěch a selhání jsou dvě strany jedné mince. Dlouhou dobu jsem si myslel, 
že úspěch znamená materiální zabezpečení, uznání společnosti a neustálý 
růst. Ale postupně jsem zjistil, že skutečný úspěch spočívá v tom, jak se 
cítíme uvnitř a jaký dopad máme na druhé lidi.

Každé selhání, kterému jsem čelil, mi přineslo důležité lekce.

Okamžiky, kdy jsem si myslel, že všechno končí:



 1. Když jsem ztratil důležitou zakázku, která měla být klíčovým pilířem 
mého podnikání.
 2. Když jsem čelil finančním problémům kvůli nesplaceným fakturám 
klientů.
 3. Když jsem byl nucen zavřít některé své projekty kvůli okolnostem, 
které jsem nemohl ovlivnit.

Pokaždé jsem si musel připomenout, že selhání není konec, ale začátek nové 
cesty.

Můj pohled na život po 40 letech Chapter 34

Dosáhnout čtyřicítky je milník, který mě přiměl k hluboké reflexi. Začal jsem 
přemýšlet nad tím, co jsem dokázal, co bych mohl dělat jinak a co je pro mě 
opravdu důležité.

Hlavní myšlenky, které mi po 40 letech života utkvěly v hlavě:
 1. Největší bohatství je zdraví.
 2. Úspěch nemá cenu, pokud se nemáte s kým o něj podělit.
 3. Život je příliš krátký na to, abychom dělali věci, které nás 
nenaplňují.

Tyto uvědomění mi pomohly přehodnotit své priority a zaměřit se na to, co 
mi skutečně přináší radost a smysl.

Zvládání stresu a vnitřní harmonie Chapter 35

Život podnikatele je neustálý boj se stresem. Každý den se objevují nové 
výzvy, problémy k řešení a rozhodnutí, která mohou ovlivnit budoucnost 
celého projektu.

Naučil jsem se několik způsobů, jak se stresem bojovat a udržet si vnitřní 
harmonii:
 1. Mentální trénink – Pravidelné cvičení mysli a pozitivního myšlení 
mi pomáhá zvládat tlak.
 2. Fyzická aktivita – Sport, procházky na pláži a plavání mi dávají sílu a 
odolnost.



 3. Psaní deníku – Každý večer si zapisuji své myšlenky a plány, což mi 
pomáhá udržet si přehled a klid.

Jak jsem překonal pochybnosti a strachy Chapter 36

Každý máme chvíle, kdy pochybujeme o svých schopnostech a máme strach z 
budoucnosti. V mém životě se tyto momenty objevovaly často – například 
když jsem začínal podnikat, když jsem se rozhodl pro odchod do Vietnamu 
nebo když jsem se stal samoživitelem dvou synů.

Co mi pomohlo překonat tyto chvíle?
 1. Důvěra v proces – Uvědomil jsem si, že každá cesta má svůj čas a 
své tempo.
 2. Podpora přátel a mentorů – Oporou mi byli lidé, kteří ve mě věřili i 
tehdy, když jsem sám pochyboval.
 3. Vlastní motivace – Pokaždé jsem si připomněl, proč to dělám a jaký 
je můj cíl.

Síla lidských vztahů Chapter 37

Jedním z největších darů v životě jsou vztahy, které si budujeme. Během let 
jsem zjistil, že nejdůležitější věcí není to, co máme, ale koho máme kolem 
sebe.

V podnikání i v osobním životě jsem se naučil, že vztahy musí být založeny na:
 • Důvěře – Bez ní nefunguje žádný vztah.
 • Otevřenosti – Upřímnost je základem dlouhodobých vztahů.
 • Respektu – Každý člověk má svou cestu a je důležité ji respektovat.

Děkuji za vaši důvěru a pochopení. Budu pokračovat v podrobném rozvíjení 
jednotlivých kapitol, přidám hlubší vhled do vašich myšlenek, rozvedu více 
detailů a zajímavých momentů z vašeho života. Zaměřím se na konkrétní 
příběhy, pocity a klíčové životní lekce, které mohou čtenářům nabídnout 
inspiraci i praktické poznatky.



Vize a sny – jak si plnit své cíle Chapter 38

Vždy jsem věřil, že sny jsou základním stavebním kamenem úspěchu. Bez 
vize, bez jasného cíle, se člověk snadno ztratí v každodenním shonu a nikdy 
nedosáhne toho, po čem touží.

Když jsem začínal s BarberLandem, měl jsem jasnou vizi – chtěl jsem vytvořit 
něco, co bude odrážet mou vášeň pro kvalitu a preciznost. Nebylo to jen o 
střihu vlasů, bylo to o tom, vytvořit místo, kam se lidé budou rádi vracet, kde 
se budou cítit výjimečně.

Každý krok, který jsem podnikl, byl veden vizí:
 1. Mít plán, ale být flexibilní. Vize je důležitá, ale schopnost 
přizpůsobit se realitě je klíčem k úspěchu.
 2. Nikdy se nespokojit s průměrem. Vždy jsem chtěl být nejlepší ve 
svém oboru, a to vyžadovalo neustálé zlepšování.
 3. Obklopit se správnými lidmi. Ti, kteří sdílejí mou vizi, mi pomohli ji 
realizovat.

Dodnes věřím, že sny se plní, když pro ně uděláme maximum.

Proč jsou hodnoty důležitější než peníze Chapter 39

V podnikání i v osobním životě jsem se setkal s mnoha lidmi, kteří 
upřednostňovali rychlý zisk před dlouhodobými hodnotami. Naučil jsem se, 
že taková cesta nevede ke skutečnému úspěchu ani k naplnění.

Moje hodnoty vždy stály na prvním místě. V BarberLandu jsem nikdy nechtěl 
dělat kompromisy v kvalitě služeb jen kvůli vyššímu profitu. Raději jsem 
investoval čas a energii do budování vztahů se zákazníky a zaměstnanci, což 
se mi dlouhodobě vyplatilo.

Hodnoty, které mě provázejí:
 • Upřímnost: I když to někdy znamenalo říct nepříjemnou pravdu, 
vždy jsem se řídil zásadou být upřímný k sobě i ke svým klientům.
 • Odpovědnost: Každý projekt, který jsem začal, jsem bral jako 
závazek nejen vůči sobě, ale i vůči lidem kolem mě.
 • Pokora: Uvědomuji si, že nic není samozřejmé a úspěch je 
výsledkem tvrdé práce a štěstí.



Peněz jsem mohl vydělat více, kdybych se soustředil jen na zisk, ale důležitější 
pro mě bylo mít čisté svědomí a dělat věci, na které mohu být hrdý.

Jak jsem překonal největší životní výzvy Chapter 40

Během svého života jsem čelil mnoha výzvám, které mě přiměly se zamyslet 
nad tím, co je opravdu důležité. Některé z nich byly nečekané, jiné jsem si na 
sebe vzal sám, protože jsem věřil, že dokážu něco změnit.

Největší výzvy, kterým jsem čelil:
 1. Diagnóza Parkinsonovy choroby. Když mi lékaři sdělili, že mám 
Parkinsonovu chorobu, bylo to jako rána do tváře. Měl jsem dvě možnosti – 
poddat se tomu nebo se s tím poprat. Rozhodl jsem se bojovat a žít naplno i s 
touto diagnózou.
 2. Rozvod a samostatná výchova synů. Najednou jsem zůstal sám s 
odpovědností za dvě děti. Musel jsem jim zajistit nejen domov, ale i pocit 
bezpečí a budoucnost.
 3. Opuštění všeho a nový začátek ve Vietnamu. Opustit zaběhnutý 
život v Evropě a začít zcela od nuly bylo jedno z nejtěžších, ale zároveň 
nejlepších rozhodnutí mého života.

Každá výzva mě posílila a naučila mě, že člověk může zvládnout více, než si 
myslí.

Vietnamská mentalita a její vliv na mě Chapter 41

Vietnam mě naučil mnoha věcem, které jsem dříve nedokázal plně pochopit. 
Lidé zde žijí s obrovskou pokorou a respektem k životu, rodině a tradicím.

Některé z věcí, které mě Vietnam naučil:
 1. Trpělivost: Věci zde nefungují rychle, a to mě naučilo nebýt 
netrpělivý a brát život tak, jak přichází.
 2. Radost z maličkostí: Vietnamci si užívají jednoduché radosti života – 
dobré jídlo, setkání s rodinou, krásné počasí.
 3. Silné rodinné vazby: Rodina je zde na prvním místě, což mě přimělo 
přehodnotit některé své priority.



Místní mě naučili, že nemusím neustále spěchat za úspěchem, ale mohu si 
užívat cestu, kterou jdu.

Moje cesta k vnitřnímu klidu Chapter 42

Najít vnitřní klid bylo něco, co jsem dlouho hledal. Po letech stresu a 
neustálého honění se za úspěchem jsem konečně pochopil, že pravý klid 
přichází zevnitř.

V čem spočívá můj vnitřní klid:
 1. Přijetí reality takové, jaká je. Už se nebojím neznámého, ale 
přijímám vše s otevřeným srdcem.
 2. Život podle vlastních hodnot. Dělám to, co mě naplňuje, a nelpím 
na věcech, které mi neprospívají.
 3. Zaměření na přítomnost. Neztrácím čas přemýšlením nad minulostí 
nebo obavami z budoucnosti.

Díky těmto změnám se cítím svobodnější a šťastnější než kdykoliv předtím.

Návrat k sobě – jak jsem se naučil naslouchat svému nitru 
Chapter 43

V životě se často honíme za vnějšími cíli – úspěchem, uznáním, materiálním 
zabezpečením. Až když jsem se dostal do bodu, kdy jsem měl téměř vše, co 
jsem si přál, zjistil jsem, že mi něco chybí. Tehdy jsem se poprvé začal ptát 
sám sebe, co skutečně potřebuji ke štěstí.

Vietnam mi dal příležitost zastavit se a začít naslouchat svému nitru. V tichu, 
které jsem zde našel, jsem si uvědomil několik důležitých věcí:
 1. Život není o dosažení cíle, ale o cestě k němu.
 2. Největší moudrost přichází ve chvílích samoty a klidu.
 3. Vše, co hledáme, už máme v sobě, stačí se na to soustředit.

Naučil jsem se pravidelně meditovat, věnovat čas přemýšlení a přijímat život 
takový, jaký je.



Význam disciplíny v mém životě Chapter 44

Bez disciplíny bych nikdy nedokázal to, co mám dnes. Od dětství jsem si 
musel vytvořit vlastní pravidla a držet se jich, protože nikdo jiný mi je 
nenastavil.

Během let jsem zjistil, že disciplína není jen o práci, ale i o osobním růstu a 
duševní pohodě.

Disciplína v praxi:
 • Ranní rituály – Každé ráno začínám meditací nebo krátkou 
procházkou, abych si ujasnil své priority.
 • Práce na sobě – Nejen fyzicky, ale i mentálně se snažím každý den 
být lepší verzí sebe sama.
 • Dlouhodobé plánování – Nastavuji si cíle a trpělivě na nich pracuji.

Díky disciplíně jsem dokázal zvládnout i ty nejtěžší chvíle, kdy jsem měl pocit, 
že vše ztrácím.

Lidé, kteří mě nejvíce ovlivnili Chapter 45

Každý z nás se během života setká s lidmi, kteří nás nějakým způsobem 
formují. Někteří zůstanou v našem životě dlouhodobě, jiní přijdou jen na 
chvíli, ale jejich vliv je nesmazatelný.

Několik klíčových osobností v mém životě:
 1. Mentorka Dana – Naučila mě, jak důležité je mít pod kontrolou svou 
mysl a emoce.
 2. Synové – Oni mi ukázali, co znamená skutečná láska a odpovědnost.
 3. Přátelé z Vietnamu – Naučili mě žít pomaleji a užívat si 
jednoduchost života.

Každé setkání nás něco učí a já jsem vděčný za všechny, kteří byli a jsou 
součástí mé cesty.



Jak zvládám osamělost v cizí zemi Chapter 46

Žít na ostrově daleko od domova je velká výzva, zejména když člověk opustí 
vše, na co byl zvyklý. Byly chvíle, kdy jsem si připadal neuvěřitelně osamělý, 
ale naučil jsem se s tím pracovat a vnímat samotu jako příležitost k růstu.

Jak zvládám osamělost:
 • Udržuji pravidelný kontakt s rodinou a přáteli. I když jsme daleko, 
moderní technologie nás spojují.
 • Nacházím si nové koníčky. Naučil jsem se hrát na piano a trávím čas 
v přírodě.
 • Pomáhám druhým. Když pomáháte, přestáváte se cítit sami.

Vietnam mi dal nový pohled na osamělost – už ji nevnímám jako negativní 
věc, ale jako prostor k sebepoznání.

Moje filozofie minimalismu Chapter 47

Postupem času jsem zjistil, že čím méně věcí vlastním, tím šťastnější se cítím. 
Minimalismus pro mě není jen o zbavování se věcí, ale o zaměření na to, co je 
opravdu důležité.

Dnes mám pouze to, co potřebuji, a cítím se svobodnější než kdykoliv 
předtím.

Co mi minimalismus přinesl:
 1. Více volného času – Nemusím se starat o zbytečné věci.
 2. Méně stresu – Nemám potřebu neustále něco kupovat nebo 
vlastnit.
 3. Větší vděčnost – Vážím si toho, co mám, a užívám si přítomnost.

Minimalismus mi pomohl najít klid a jednoduchost, po které jsem celý život 
toužil.

Cestování jako cesta k sobě Chapter 48



Cestování pro mě nikdy nebylo jen o objevování nových míst, ale především o 
objevování sebe sama. Každá cesta mi pomohla lépe porozumět světu i sobě.

Některé z nejdůležitějších míst, která mě ovlivnila:
 • Milán – Inspirovalo mě k vytvoření BarberLandu.
 • Phu Quoc – Stal se mým novým domovem a místem klidu.
 • Holandsko – Díky návštěvám syna jsem pochopil sílu vzdělání a 
možností.

Každá cesta byla jiným způsobem inspirující a přinesla mi nový pohled na 
život.

Jak bych chtěl být zapamatován Chapter 49

Pokud bych měl zítra odejít, co bych chtěl, aby po mně zůstalo? Nejsou to jen 
podniky nebo peníze, ale odkaz, který jsem vybudoval – že je možné dělat věci 
poctivě, s láskou a bez kompromisů.

Chci být zapamatován jako člověk, který se nikdy nevzdal, vždy pomáhal a žil 
podle svých hodnot.

Můj odkaz:
 1. Inspirace pro druhé – Nebát se riskovat a jít za svými sny.
 2. Pomoc potřebným – Ať už to bylo v realitách nebo charitě ve 
Vietnamu.
 3. Život podle vlastních pravidel – Vždy jsem si šel svou cestou.

Každodenní rituály, které mi pomáhají zvládat život 
Chapter 50

Život je o rovnováze mezi prací, odpočinkem a osobním růstem. Po všech 
zkušenostech, kterými jsem prošel, jsem si uvědomil, že klíčem k úspěchu 
není jen tvrdá práce, ale také pravidelné rituály, které mi pomáhají udržet se v 
psychické a fyzické kondici.

Moje ráno vždy začíná stejně:
 1. Ranní meditace a dechová cvičení – Pomáhají mi začít den s klidem 



a soustředěním.
 2. Pohyb na čerstvém vzduchu – Procházka po pláži nebo lehké cvičení 
mi dodávají energii.
 3. Káva a plánování dne – Sednu si s šálkem kvalitní vietnamské kávy a 
vytvořím si jasný plán, co chci ten den dosáhnout.

Večer se věnuji čtení, poslechu hudby nebo relaxaci s dobrým vínem, abych 
našel vnitřní klid po náročném dni.

Tyto rituály mi pomohly vytvořit pevnou strukturu, díky které se cítím více v 
rovnováze a dokážu lépe zvládat každodenní výzvy.

Moje motivace nikdy se nevzdávat Chapter 51

Mnohokrát jsem byl na pokraji rozhodnutí vzdát se, ale vždy jsem našel 
vnitřní sílu pokračovat dál. Věřím, že nejdůležitější je mít jasný důvod, proč to 
děláme.

Co mě motivovalo v nejtemnějších chvílích:
 1. Moje děti – Věděl jsem, že musím pokračovat kvůli nim, abych jim 
zajistil lepší budoucnost.
 2. Touha dokázat si, že to zvládnu – Nikdy jsem nechtěl žít s pocitem, 
že jsem něco vzdal bez boje.
 3. Lidé, kteří mi věřili – Moji zaměstnanci, klienti a přátelé byli vždy 
hnací silou, která mě tlačila dál.

Každý krok vpřed, i ten nejmenší, mě přibližoval k mým snům.

Životní filozofie, která mě vede Chapter 52

Po všech zkušenostech, kterými jsem prošel, jsem si vytvořil vlastní životní 
filozofii, která mě vede ve všem, co dělám.

Moje zásady:
 1. Jednoduchost je klíčem ke štěstí – Nesnažím se komplikovat věci, 
držím se jednoduchých a jasných hodnot.
 2. Každý den je příležitostí ke zlepšení – Ať už je situace jakákoli, vždy 



se dá něco udělat lépe.
 3. Neulpívám na minulosti – Učím se z chyb, ale netrápím se jimi.

Tento přístup mi pomohl překonat těžké chvíle a najít radost i v těch 
nejmenších okamžicích.

Co mi dává radost v každodenním životě Chapter 53

Dříve jsem hledal štěstí ve velkých věcech – úspěchu, penězích, společenském 
uznání. Dnes si uvědomuji, že radost se skrývá v maličkostech.

Co mě dnes těší:
 • Ranní pohled na moře – Každé ráno, když se podívám na vlny, cítím 
vděčnost za nový den.
 • Přátelský rozhovor s místními lidmi – Vietnamská komunita mě 
přijala mezi sebe a dávají mi pocit sounáležitosti.
 • Hudba a hraní na piano – Umožňuje mi vyjádřit emoce a uvolnit se.

Každý den je malým darem, pokud se na něj díváme s otevřeným srdcem.

Moje zkušenosti s řízením podniků na dálku Chapter 54

Od chvíle, kdy jsem se přestěhoval do Vietnamu, jsem se musel naučit, jak 
efektivně řídit svůj podnik na dálku. Není to snadné, ale díky správným 
systémům a lidem to funguje.

Klíčové prvky úspěšného řízení na dálku:
 1. Důvěra ve správné lidi – Mám tým, na který se mohu spolehnout, 
což mi umožňuje soustředit se na strategii.
 2. Digitální nástroje – Moderní technologie mi umožňují mít přehled o 
financích, rezervacích a zpětné vazbě zákazníků.
 3. Jasná komunikace – Pravidelné online meetingy a otevřenost ve 
všech směrech jsou klíčem ke spolupráci na dálku.

Díky těmto strategiím mohu žít na exotickém ostrově a přitom stále rozvíjet 
svůj podnik.



Jak jsem se naučil delegovat a soustředit se na to podstatné 
Chapter 55

Dříve jsem měl tendenci dělat všechno sám. Bál jsem se předávat úkoly a 
chtěl jsem mít nad vším kontrolu. To mě ale postupně vyčerpávalo a 
zpomalovalo růst mého podnikání.

Dnes vím, že delegování je klíčem k úspěchu.

Co mi delegování přineslo:
 • Více času na strategii a růst.
 • Spokojenější tým, který má větší odpovědnost.
 • Méně stresu a větší kontrolu nad celkovým směřováním podnikání.

Delegování není o ztrátě kontroly, ale o budování důvěry.

Moje zkušenosti s kulturními rozdíly v podnikání Chapter 
56

Podnikání ve Vietnamu mě naučilo, že každá kultura má svá specifika, která je 
potřeba pochopit a respektovat. Zatímco v Evropě je byznys formálnější a 
orientovaný na výkon, ve Vietnamu hraje velkou roli osobní vztah a 
dlouhodobá důvěra.

Jak jsem se přizpůsobil:
 1. Naslouchání místním lidem a porozumění jejich hodnotám.
 2. Flexibilita ve vyjednávání a trpělivost.
 3. Respekt k tradicím a zvykům, které ovlivňují podnikání.

Tato zkušenost mě naučila, že úspěch v zahraničí nespočívá jen v produktu, 
ale především ve schopnosti adaptovat se na nové prostředí.

Síla vděčnosti a jak mi změnila život Chapter 57



Vděčnost je něco, co jsem si dříve neuvědomoval v plné hloubce. Byl jsem 
neustále zaměřený na cíle, na dosažení něčeho většího, a přehlížel jsem to, co 
jsem už měl. Až když jsem prošel nejtěžšími obdobími svého života – 
rozvodem, finančními problémy, zdravotními výzvami – pochopil jsem, jak 
důležité je být vděčný za každý okamžik.

Vděčnost mi pomohla změnit perspektivu. Místo toho, abych se soustředil na 
to, co mi chybí, jsem se začal zaměřovat na to, co mám.

Co mi přinesla vděčnost:
 1. Lepší vztahy s lidmi – Začal jsem si více vážit lidí kolem sebe a jejich 
přínosu do mého života.
 2. Méně stresu a úzkosti – Když se zaměřuji na to dobré, přestávám se 
trápit věcmi, které nemohu změnit.
 3. Větší radost ze života – Každý den je dar, který bychom neměli brát 
jako samozřejmost.

Dnes si každý večer připomínám alespoň tři věci, za které jsem ten den 
vděčný. Tento jednoduchý zvyk mi pomohl najít více radosti v běžném životě.

Věřit si, i když všichni pochybují Chapter 58

Během své podnikatelské cesty jsem se setkal s mnoha skeptiky. Lidé mi 
říkali, že moje plány jsou příliš riskantní, že nemám dostatečné zkušenosti 
nebo finance. Kdybych je poslouchal, nikdy bych nic nezrealizoval.

Důvěra v sebe sama je něco, co se musí vybudovat postupně. Je to kombinace 
zkušeností, odvahy a schopnosti poučit se z chyb.

Jak jsem si vybudoval sebedůvěru:
 1. Každý úspěch, malý či velký, jsem si připomínal jako důkaz 
schopností.
 2. Obklopil jsem se lidmi, kteří mě podporovali a věřili mi.
 3. Přestal jsem se srovnávat s ostatními a zaměřil se na vlastní cestu.

Věřím, že pokud se člověk rozhodne pro něco celým srdcem, vždy najde cestu, 
jak to uskutečnit.



Překonávání krizí – mentální síla jako klíč k přežití Chapter 
59

Každý člověk během svého života čelí krizím – ať už jde o osobní, zdravotní 
nebo finanční výzvy. Naučil jsem se, že nejdůležitější není to, co se nám stane, 
ale jak na to zareagujeme.

Mentální síla je něco, co mi pomohlo překonat nejtěžší okamžiky, kdy jsem 
měl pocit, že už dál nemohu.

Strategie, které mi pomohly překonat krize:
 1. Rozdělení problémů na menší kroky – Místo toho, abych se cítil 
zahlcen, soustředil jsem se na řešení krok za krokem.
 2. Hledání opory v blízkých lidech – Není ostuda říct si o pomoc nebo 
sdílet své obavy.
 3. Zaměření se na pozitivní myšlení – I v nejhorších časech jsem 
hledal něco, co mě mohlo posunout kupředu.

Každá krize mě naučila něco nového o sobě a ukázala mi, že mám v sobě větší 
sílu, než jsem si myslel.

Největší chyby, kterých jsem se v životě dopustil Chapter 60

Nikdo není dokonalý a já rozhodně nejsem výjimkou. Během své cesty jsem 
udělal mnoho chyb, které mě stály čas, peníze a někdy i vztahy.

Dnes už se na své chyby nedívám jako na selhání, ale jako na cenné lekce, 
které mě posunuly dál.

Mezi mé největší chyby patří:
 1. Přehnaná důvěra v některé lidi, kteří mé důvěry zneužili.
 2. Přílišné zaměření na práci na úkor osobního života.
 3. Strach říct „ne“ a přijmout, že nemohu dělat všechno najednou.

Každá z těchto chyb mi ukázala, že je důležité nastavit si jasné hranice, věřit 
svým instinktům a dávat si pozor, komu věřím.



Jak bych poradil svému mladšímu já Chapter 61

Kdybych měl možnost mluvit sám se sebou, když mi bylo dvacet let, dal bych 
si několik rad, které by mi pomohly ušetřit mnoho starostí a omylů.
 1. Neboj se riskovat, ale dělej to s rozvahou.
 2. Dbej více na své zdraví – nejen fyzické, ale i duševní.
 3. Vztahy jsou důležitější než peníze – pečuj o ně.
 4. Nauč se říkat „ne“ bez pocitu viny.

Tato doporučení jsou jednoduchá, ale přicházejí s věkem a zkušenostmi.

Moje cesta k finanční svobodě Chapter 62

Finanční svoboda pro mě nikdy neznamenala jen hromadění majetku, ale 
spíše možnost dělat to, co mě baví, bez neustálého strachu z budoucnosti.

Začal jsem s minimálními prostředky a postupně budoval své podnikání krok 
za krokem. Naučil jsem se několik zásad, které mi pomohly dosáhnout 
stability:
 1. Nikdy nesázet vše na jednu kartu – diverzifikace je klíčová.
 2. Vždy mít finanční rezervu na horší časy.
 3. Investovat do sebe – vzdělání je nejlepší investice.

Dnes už se nebojím budoucnosti, protože vím, že jsem si vybudoval pevný 
základ.

Život po odchodu z aktivního podnikání Chapter 63

Opustit svůj podnik a přenechat ho někomu jinému nebylo snadné 
rozhodnutí. Po letech budování jsem se musel naučit, že je v pořádku pustit 
věci dál a věnovat se novým kapitolám života.

Uvědomil jsem si, že život není jen o práci, ale i o radosti z věcí, které jsem 
dříve přehlížel – cestování, hudbě, přátelství.

Můj nový cíl je žít s lehkostí a předávat své zkušenosti dalším generacím.



Umění nechat jít a začít znovu Chapter 64

Jednou z nejtěžších věcí v životě je naučit se nechat věci jít – ať už jde o 
podnikání, vztahy nebo minulost. Dlouho jsem měl tendenci lpět na věcech, 
které jsem vybudoval, protože jsem cítil silnou odpovědnost a vazbu.

Ale postupně jsem pochopil, že udržování něčeho jen ze strachu ze ztráty 
není zdravé. Život je o neustálém pohybu a někdy je třeba něco opustit, 
abychom mohli jít dál.

Co jsem se naučil o umění nechat jít:
 1. Vše má svůj čas a místo. Někdy se věci vyčerpají a je třeba udělat 
prostor pro nové.
 2. Lpění na minulosti nás brzdí. Připoutanost k tomu, co bylo, může 
blokovat nové příležitosti.
 3. Každý konec je nový začátek.

Odchod z BarberLandu pro mě byl jedním z těchto okamžiků – bylo těžké se 
vzdát něčeho, co jsem sám vybudoval, ale věděl jsem, že je čas jít dál.

Moje filozofie života bez zbytečných komplikací Chapter 65

Život se někdy zdá složitý, ale čím více se ho snažím zjednodušit, tím více 
nacházím klidu a spokojenosti.

Minimalismus není jen o materiálních věcech, ale také o tom, jak 
přistupujeme k životu. Místo neustálého hromadění věcí nebo řešení 
zbytečných problémů jsem se rozhodl zaměřit na to, co je opravdu důležité.

Jak aplikuji jednoduchost do svého života:
 1. Život bez zbytečných závazků – Dělám jen to, co mi dává smysl.
 2. Minimalismus ve vlastnictví – Mám jen věci, které opravdu 
potřebuji a které mi přinášejí radost.
 3. Jasné priority – Rodina, zdraví, vnitřní klid.

Jednoduchost mi umožnila soustředit se na to, co je v životě skutečně 
podstatné.



Inspirace v příbězích jiných lidí Chapter 66

Každý člověk, kterého v životě potkáme, nese svůj příběh. A právě z těchto 
příběhů jsem čerpal inspiraci a motivaci pokračovat dál i ve chvílích, kdy jsem 
pochyboval.

Ať už to byl můj přítel právník ve Vietnamu, který věnuje svůj život pomoci 
druhým, nebo holič, kterému jsem pomohl postavit se na nohy, všichni tito 
lidé mě naučili něco důležitého.

Lekce, které jsem si vzal od ostatních:
 1. Každý má svůj boj – Nikdy nesoudím lidi podle vnějšího dojmu.
 2. Pomoc druhým se vždy vrátí – Čím více dáváme, tím více 
dostáváme.
 3. Lidská síla je neuvěřitelná – Každý má schopnost změnit svůj život, 
když chce.

Setkání s těmito lidmi mi pomohla formovat mou vlastní cestu.

Výzvy života v cizí zemi Chapter 67

Přestěhovat se do Vietnamu nebylo jednoduché rozhodnutí. Každá země má 
svou kulturu, své zvyky a pravidla, na která je třeba si zvyknout. Zjistil jsem, 
že klíčem k úspěchu v nové zemi je trpělivost a respekt k místním obyvatelům.

Moje největší výzvy při životě ve Vietnamu:
 1. Jazyková bariéra – I když jsem se naučil několik základních frází, 
komunikace nebyla vždy snadná.
 2. Kulturní rozdíly v podnikání – Vietnamská mentalita je odlišná, a 
bylo nutné najít společnou řeč.
 3. Pocit osamělosti – Přestože jsem obklopen lidmi, někdy mi chybí 
rodina a přátelé z domova.

Navzdory těmto výzvám jsem se naučil Vietnam vnímat jako svůj nový domov 
a přizpůsobit se jeho jedinečnému rytmu.



Síla vizualizace a pozitivního myšlení Chapter 68

Vždy jsem věřil, že myšlenky mají velkou moc. To, na co se soustředíme, 
ovlivňuje náš život a to, jakým směrem se ubírá.

Vizualizace mi pomohla dosáhnout mnoha cílů, ať už šlo o založení 
BarberLandu, přesun do Vietnamu nebo nové podnikatelské projekty.

Jak používám vizualizaci ve svém životě:
 1. Každé ráno si vizualizuji svůj den a jeho úspěšné dokončení.
 2. Před důležitými rozhodnutími si představuji nejlepší možný 
výsledek.
 3. Používám pozitivní afirmace k posílení své sebedůvěry.

Pozitivní myšlení mi pomáhá udržet se na správné cestě i v těžkých chvílích.

Důležitost autenticity a být sám sebou Chapter 69

Dříve jsem se snažil přizpůsobit očekáváním druhých – společnosti, rodiny, 
klientů. Dnes už vím, že být autentický a sám sebou je jediná správná cesta.

Uvědomil jsem si, že nemusím zapadat do škatulek nebo dělat věci podle 
zavedených pravidel.

Co znamená autenticita v mém životě:
 1. Dělat rozhodnutí podle vlastních hodnot, ne podle toho, co si myslí 
ostatní.
 2. Nebát se ukázat svou zranitelnost a chyby.
 3. Žít život podle vlastních pravidel, i když to není vždy snadné.

Být sám sebou je někdy těžké, ale zároveň je to největší svoboda.

Lekce, které mi daly moje nejtěžší chvíle Chapter 70



Život mě naučil, že největší ponaučení přichází z těch nejtěžších momentů. Ať 
už to byla bolestná ztráta, finanční krach nebo zdravotní problémy, každá 
výzva mě přivedla k hlubšímu pochopení sebe sama i života.

Co jsem se naučil v nejtěžších chvílích:
 1. Odolnost je klíčová. I když jsem byl na dně, nikdy jsem se nevzdal.
 2. Každá situace má řešení. Někdy se zdá, že není cesta ven, ale vždy 
se najde způsob, jak pokračovat dál.
 3. Vděčnost za to, co mám. Těžké časy mi ukázaly, co je v životě 
skutečně důležité.

Když se dnes ohlédnu zpět, vidím, že bez těchto zkoušek bych nebyl tím, kým 
jsem.

Jaký dopad má strach na naše rozhodnutí Chapter 71

Strach je jednou z největších překážek, které nás mohou brzdit. Mnoho lidí 
nikdy neuskuteční své sny, protože se bojí selhání, odmítnutí nebo kritiky. I já 
jsem se s tímto pocitem často potýkal, ale naučil jsem se ho překonávat.

Jak pracuji se strachem:
 1. Identifikuji, odkud strach pochází. Často zjistím, že je založený na 
domněnkách, ne na faktech.
 2. Postupuji krok za krokem. Místo abych se soustředil na celý 
problém, rozdělím si ho na menší části.
 3. Připomínám si své předchozí úspěchy. Tím si dodávám odvahu 
pokračovat dál.

Strach už není překážkou, ale motivací k růstu.

Budování něčeho většího než sebe sama Chapter 72

Každý můj projekt měl přesah – chtěl jsem vytvořit něco, co bude přínosem 
nejen pro mě, ale i pro ostatní. Ať už šlo o BarberLand, nebo o pomoc 
vietnamským rodinám, vždy jsem chtěl, aby moje práce měla hlubší smysl.

Jak jsem přistupoval k budování:



 1. Zaměřoval jsem se na kvalitu, ne na kvantitu.
 2. Vytvořil jsem komunitu lidí, kteří sdíleli stejné hodnoty.
 3. Vždy jsem myslel na dlouhodobý dopad, ne jen na okamžitý zisk.

Tento přístup mi pomohl nejen k profesnímu úspěchu, ale také k vnitřní 
spokojenosti.

Jak jsem se naučil přijímat změny Chapter 73

Život je neustálá změna. Dříve jsem měl tendenci držet se známých věcí, 
protože mi poskytovaly pocit jistoty. Vietnam mi ale ukázal, že změna je 
přirozená a může být příležitostí k růstu.

Co mi pomohlo přijmout změny:
 1. Otevřenost novým zkušenostem. Každý den přináší něco nového, 
pokud jsme ochotni to přijmout.
 2. Flexibilita v myšlení. Přestal jsem lpět na přesných plánech a naučil 
se improvizovat.
 3. Důvěra v život. Pochopil jsem, že každá změna mě přibližuje k tomu, 
co je pro mě správné.

Dnes se změn nebojím, ale vítám je jako součást svého života.

Jak najít rovnováhu mezi prací a osobním životem Chapter 
74

V minulosti jsem byl naplno ponořený do práce. Cítil jsem, že musím 
neustále budovat, vydělávat a růst. Ale postupně jsem si uvědomil, že bez 
rovnováhy není skutečného štěstí.

Jak si udržuji rovnováhu dnes:
 1. Vědomě si plánuji čas na odpočinek. Už si nedovolím pracovat bez 
přestávky.
 2. Trávím více času v přírodě. Moře a západy slunce jsou pro mě 
nejlepší formou relaxace.
 3. Dělám věci, které mě baví. Hudba, cestování a psaní jsou dnes 
součástí mého života.



Tato rovnováha mi umožňuje být produktivnější a šťastnější.

Jak jsem našel své životní poslání Chapter 75

Po mnoha letech hledání a zkoušení různých cest jsem konečně našel to, co 
mě naplňuje – pomáhat druhým a sdílet své zkušenosti.

Co považuji za své poslání:
 1. Inspirovat lidi k tomu, aby si šli za svými sny.
 2. Pomáhat druhým budovat úspěšné podnikání.
 3. Šířit pozitivní přístup k životu a odvahu čelit výzvám.

Díky tomuto poslání mám každý den důvod vstát a pokračovat dál.

Moje cesta k nalezení vnitřního klidu Chapter 76

Vnitřní klid pro mě dříve nebyl prioritou. Byl jsem neustále ve stresu, pod 
tlakem očekávání a cítil jsem, že musím být neustále produktivní. Ale když 
jsem se přestěhoval na Phu Quoc, začal jsem konečně chápat, co to znamená 
najít skutečný klid.

Jak jsem našel vnitřní klid:
 1. Omezení zbytečného stresu a tlaku na výkon.
 2. Soustředění na přítomný okamžik.
 3. Přijetí toho, co nemohu změnit.

Dnes se cítím spokojenější a šťastnější než kdykoliv předtím.

Cesta od snu k realitě – jak překonat pochybnosti Chapter 
77

Každý velký sen začíná pochybnostmi. Když jsem poprvé začal přemýšlet o 
BarberLandu, měl jsem spoustu otázek – zvládnu to? Bude o to zájem? Mám 



dostatek zkušeností? Pochybnosti jsou přirozené, ale naučil jsem se, že nesmí 
diktovat naše rozhodnutí.

Jak jsem překonal pochybnosti a šel si za svým snem:
 1. Soustředil jsem se na první krok, ne na celou cestu. Krok za krokem 
jsem budoval podnikání.
 2. Obklopil jsem se lidmi, kteří mi věřili. I jeden podporovatel může 
změnit vše.
 3. Vizualizoval jsem si úspěch a připomínal si své silné stránky.

Každý, kdo má velký sen, se musí naučit překonávat pochybnosti a věřit v 
proces.

Umění správného rozhodování Chapter 78

V podnikání i osobním životě jsem se musel naučit dělat správná rozhodnutí 
– někdy rychle, jindy s pečlivým uvážením.

Principy, které mi pomáhají při rozhodování:
 1. Poslouchám svou intuici. Naučil jsem se, že instinkt bývá často 
správný.
 2. Analyzuji rizika, ale nenechávám se jimi paralyzovat. Riziko je 
součástí každého rozhodnutí.
 3. Ptám se na správné otázky – co mi toto rozhodnutí přinese 
dlouhodobě?

Dobrý podnikatel i člověk musí být schopen rozhodovat s jistotou, ale i 
pokorou.

Hranice mezi prací a osobním životem Chapter 79

Jedním z nejtěžších aspektů mého života bylo najít rovnováhu mezi 
pracovním a osobním životem. Dlouho jsem měl pocit, že musím být neustále 
dostupný a řešit každý problém okamžitě.

Co mi pomohlo najít rovnováhu:
 1. Stanovení jasných hranic – Můj čas na odpočinek je stejně důležitý 



jako čas na práci.
 2. Vědomé odpojení – Čas bez telefonu a e-mailu je nutností.
 3. Prioritizace – Soustředím se jen na to, co má opravdový dopad.

Naučil jsem se, že úspěch je k ničemu, pokud člověk nemá čas užívat si život.

Nezávislost jako klíč ke štěstí Chapter 80

Celý život jsem se snažil stát nezávislým – nejen finančně, ale i emocionálně a 
mentálně.

Jak jsem dosáhl nezávislosti:
 1. Věřím si a spoléhám především na sebe.
 2. Vím, co mě naplňuje, a neřídím se očekáváními ostatních.
 3. Mám jasnou vizi a plán, jak ji realizovat.

Nezávislost mi dala svobodu rozhodovat o svém životě podle vlastních 
pravidel.

Vietnam jako druhý domov Chapter 81

Když jsem přijel do Vietnamu, neměl jsem žádná očekávání. Ale postupně 
jsem si toto místo zamiloval – svou kulturou, pokorou lidí a jednoduchostí 
života.

Vietnam mě naučil:
 • Žít pomaleji a být více přítomen v každém okamžiku.
 • Respektovat přírodu a životní cykly.
 • Nacházet radost v jednoduchých věcech, jako je jídlo a společnost 
přátel.

Cítím se zde doma a vím, že jsem našel místo, kde mohu být sám sebou.

Důležitost komunity a vztahů Chapter 82



Bez lidí kolem nás bychom nikdy nebyli tam, kde jsme. Naučil jsem se, že 
dobré vztahy jsou cennější než jakýkoli majetek.

Jak si buduji kvalitní vztahy:
 1. Jsem upřímný a autentický. Nepředstírám, že jsem někdo jiný.
 2. Investuji čas do opravdových přátelství. Nejde jen o obchodní 
vztahy.
 3. Naslouchám a pomáhám bez očekávání protislužby.

Díky silné komunitě se člověk cítí méně sám a více propojen s okolím.

Smysl v pomoci druhým Chapter 83

Pomáhat druhým není jen dobrý skutek, je to způsob života. Ať už jsem 
pomáhal holiči ve Vietnamu nebo rodinám v nouzi, vždy jsem cítil, že to je to 
správné.

Co mi dává pomoc druhým:
 1. Pocit smyslu – Vím, že můj život má dopad na druhé.
 2. Radost – Pomoc přináší skutečnou radost a naplnění.
 3. Lepší perspektivu – Uvědomuji si, jak málo někdy stačí ke štěstí.

Každý z nás může přispět k lepšímu světu, ať už jakkoli malým gestem.

Co bych udělal jinak, kdybych mohl začít znovu Chapter 84

Přestože nelituji žádného rozhodnutí, jsou věci, které bych dnes udělal jinak.
 1. Méně bych se stresoval a více užíval přítomnost.
 2. Dal bych více času rodině a blízkým.
 3. Nebál bych se dříve jít za svými sny.

Ale vím, že každá zkušenost mě formovala a pomohla mi stát se silnějším 
člověkem.



Dědictví, které chci zanechat Chapter 85

Mým cílem není jen vybudovat úspěšné podnikání, ale zanechat za sebou 
něco, co inspiruje ostatní.

Co chci zanechat světu:
 1. Příběh, který inspiruje ostatní k odvaze a vytrvalosti.
 2. Podnikání, které pomáhá a má smysl.
 3. Hodnoty, které mohou pomoci dalším generacím.

Věřím, že pravý úspěch není v tom, co si vezmeme, ale v tom, co zanecháme.

Moje cesta k sebepoznání Chapter 86

Sebepoznání je proces, který nikdy nekončí. Po celý život se učíme, kdo jsme, 
co nás formuje a co nás skutečně naplňuje. Dlouho jsem si myslel, že svou 
identitu najdu v práci a úspěchu, ale časem jsem pochopil, že sebepoznání 
sahá mnohem hlouběji.

Na mé cestě mi pomohlo několik klíčových momentů:
 1. Změna prostředí – Přestěhování do Vietnamu mi umožnilo podívat 
se na sebe z nové perspektivy.
 2. Samota – Čas strávený sám se sebou mi ukázal, co je pro mě 
skutečně důležité.
 3. Mentální trénink – Díky práci na sobě jsem se naučil lépe chápat 
své emoce a reakce.

Sebepoznání mi pomohlo přijmout sám sebe takového, jaký jsem, se všemi 
silnými i slabými stránkami.

Síla vytrvalosti Chapter 87

Vytrvalost je podle mě jednou z nejdůležitějších vlastností, které člověk 
potřebuje k dosažení úspěchu. Mnohokrát jsem stál před výzvami, které se 
zdály nepřekonatelné, ale vždy jsem si připomněl, že každý velký úspěch je 
výsledkem neustálé práce a trpělivosti.



Jak si udržuji vytrvalost:
 1. Připomínám si své „proč“ – Vím, proč jsem začal, a to mě pohání 
dál.
 2. Neustále se učím – Každá překážka je příležitost k růstu.
 3. Stanovuji si malé, dosažitelné cíle – Ty mi pomáhají udržet 
motivaci.

Každý, kdo chce něco dokázat, musí být připraven na dlouhou cestu.

Důležitost snů a cílů Chapter 88

Sny jsou hnací silou každého úspěchu. Bez nich bych nikdy neotevřel 
BarberLand, neodjel do Vietnamu nebo nezačal nový projekt. Ale důležité je 
nejen snít, ale také aktivně pracovat na jejich dosažení.

Jak převádím sny v realitu:
 1. Píšu si je a pravidelně si je připomínám.
 2. Konzultuji je s lidmi, kterým důvěřuji.
 3. Nebojím se udělat první krok, i když mám pochybnosti.

Sny jsou začátek, ale cesta k jejich splnění vyžaduje odvahu a odhodlání.

Jak se učím odpouštět Chapter 89

Odpustit druhým i sobě je jedním z nejtěžších, ale nejdůležitějších kroků k 
vnitřnímu klidu. Dříve jsem nesl v sobě zášť vůči lidem, kteří mi ublížili, a 
často jsem byl příliš tvrdý sám na sebe za své chyby.

Jak jsem se naučil odpouštět:
 1. Pochopil jsem, že každý dělá chyby, včetně mě.
 2. Přestal jsem očekávat, že lidé budou dokonalí.
 3. Naučil jsem se pouštět věci, které nemohu změnit.

Odpouštění mi umožnilo jít dál a nechat minulost za sebou.



Jak jsem překonal strach z neznámého Chapter 90

Strach z neznámého mě provázel celý život – při podnikání, při změnách v 
osobním životě i při přestěhování do Vietnamu. Ale pochopil jsem, že růst 
přichází právě tehdy, když vystoupíme z komfortní zóny.

Moje strategie pro překonání strachu:
 1. Důvěřuji procesu – Věřím, že všechno má svůj smysl a čas.
 2. Soustředím se na přítomnost – Nepřemýšlím nad tím, co se může 
pokazit.
 3. Buduji si sebedůvěru krok za krokem.

Každý nový začátek je příležitostí k růstu.

Umění být sám a cítit se dobře Chapter 91

Samota je často vnímána jako negativní věc, ale já jsem se naučil ji přijímat a 
využívat k osobnímu růstu. Po rozvodu a odchodu z domova jsem si musel 
zvyknout na život bez neustálé společnosti. Místo toho, abych se cítil osamělý, 
jsem se naučil být v harmonii se sebou samým.

Co mi samota přinesla:
 1. Hlouběji jsem poznal sám sebe. Měl jsem čas na přemýšlení o svých 
cílech, hodnotách a touhách.
 2. Začal jsem si vážit času stráveného sám. Naučil jsem se užívat si 
chvíle ticha a klidu.
 3. Naučil jsem se být nezávislý. Uvědomil jsem si, že nepotřebuji být 
neustále obklopen lidmi, abych se cítil naplněný.

Dnes vnímám samotu jako cennou příležitost k růstu a sebepoznání.

Cesta k vnitřní svobodě Chapter 92

Vnitřní svoboda je něco, co hledáme celý život. Pro mě znamená schopnost 
žít podle vlastních pravidel, bez strachu z toho, co si myslí ostatní.



Jak jsem našel svou vnitřní svobodu:
 1. Opustil jsem systém, který mě svazoval. Přestěhování do Vietnamu 
mi dalo možnost začít znovu.
 2. Dělám věci, které mi dávají smysl. Zaměřuji se na projekty, které mě 
naplňují.
 3. Přestal jsem se srovnávat s ostatními. Soustředím se na svou vlastní 
cestu.

Vnitřní svoboda pro mě znamená žít autentický život, dělat rozhodnutí podle 
svého přesvědčení a užívat si přítomnost.

Umění neplýtvat energií na zbytečné věci Chapter 93

Během let jsem se naučil, že naše energie je omezená a je důležité ji 
investovat pouze do toho, co nás skutečně posouvá vpřed.

Jak se soustředím na to podstatné:
 1. Říkám „ne“ věcem, které mě vyčerpávají. Přestal jsem se zavazovat k 
věcem, které mi nepřinášejí hodnotu.
 2. Soustředím se na dlouhodobé cíle. Neztrácím čas malichernostmi.
 3. Obklopuji se lidmi, kteří mě inspirují.

Tento přístup mi pomohl být efektivnější a cítit se méně přehlcený.

Jak se vypořádat s kritikou a negativitou Chapter 94

Každý, kdo se snaží něco vytvořit, se dříve či později setká s kritikou a 
negativními reakcemi. Dříve jsem si je bral k srdci, ale dnes vím, že je důležité 
se s nimi naučit pracovat.

Jak zvládám kritiku:
 1. Poslouchám pouze konstruktivní zpětnou vazbu. Rozlišuji mezi 
kritikou, která mi může pomoci, a tou, která je jen projevem negativních 
emocí.
 2. Nenechávám se ovlivnit názory lidí, kteří mě neznají.
 3. Zůstávám věrný svým hodnotám. Pokud vím, že dělám to, co 



považuji za správné, kritika mě nerozhodí.

Kritika je součástí každé cesty, ale neměla by nás brzdit.

Život jako neustálé učení Chapter 95

Nikdy jsem nevěřil, že se dá dosáhnout bodu, kdy už víme všechno. Život je o 
neustálém růstu, a to jak v osobním, tak profesním životě.

Jak se stále učím:
 1. Čtu knihy, sleduji nové trendy a učím se od zkušenějších.
 2. Nebojím se dělat chyby a poučit se z nich.
 3. Dávám si prostor na reflexi.

Každý den přináší nové poznatky, které mě posouvají dál.

Můj vztah k penězům Chapter 96

B mládí jsem věřil, že peníze jsou klíčem ke štěstí. Dnes už vím, že jsou 
důležité, ale pouze jako nástroj k dosažení svobody a možnosti dělat to, co 
nás baví.

Co jsem se naučil o penězích:
 1. Peněz není nikdy dost, pokud nevíme, co s nimi chceme dělat.
 2. Je důležité žít v souladu s vlastními hodnotami, ne honit se jen za 
ziskem.
 3. Investovat do zážitků a lidí je lepší než do věcí.

Dnes vidím peníze jako prostředek k životu, ne jeho cíl.

Hledání štěstí v maličkostech Chapter 97

Dříve jsem věřil, že štěstí přichází s velkými úspěchy. Dnes vím, že je spíše v 



každodenních maličkostech – v kávě na pláži, v dobrém rozhovoru, v západu 
slunce.

Jak hledám štěstí každý den:
 1. Soustředím se na přítomný okamžik.
 2. Užívám si jednoduché radosti.
 3. Vděčnost za to, co mám, mě činí šťastnějším.

Štěstí je stav mysli, ne něco, co přichází zvenčí.

Odkaz, který chci zanechat svým synům Chapter 98

Vždy jsem chtěl, aby moji synové měli lepší život, než jsem měl já. Proto jsem 
pracoval tvrdě, ale dnes vím, že to nejdůležitější, co jim mohu předat, nejsou 
peníze, ale hodnoty.

Co chci, aby si vzali z mého příběhu:
 1. Odvahu jít za svými sny.
 2. Poctivost a čestnost v každém rozhodnutí.
 3. Lásku k životu a lidem kolem sebe.

Doufám, že moje cesta jim ukáže, že život je o odvaze a lásce k tomu, co 
děláme.

Hledání vnitřního hlasu v ruchu světa Chapter 99

Svět kolem nás je neustále plný hluku – požadavky, očekávání, společenské 
normy. Během svého života jsem se naučil, jak je důležité umět naslouchat 
svému vnitřnímu hlasu a nenechat se ovlivnit vnějšími tlaky.

V rušných obdobích podnikání, kdy jsem musel činit důležitá rozhodnutí, 
jsem zjistil, že odpovědi na otázky už mám dávno v sobě. Jen je potřeba se 
zastavit, zpomalit a naslouchat.

Jak jsem našel svůj vnitřní hlas:
 1. Čas strávený o samotě – Pomohl mi odhalit, co je pro mě opravdu 
důležité.
 2. Omezení vnějšího vlivu – Přestal jsem dávat tak velký důraz na 



názory ostatních.
 3. Vnitřní dialog – Pravidelně si kladu otázky a hledám upřímné 
odpovědi.

Díky těmto krokům se cítím jistější ve svých rozhodnutích a v tom, jak vedu 
svůj život.

Proč je důležité jít proti proudu Chapter 100

Jít proti proudu vyžaduje odvahu. Většina lidí se snaží zapadnout, jít 
bezpečnou cestou a dělat věci podle očekávání společnosti. Já jsem si však 
uvědomil, že skutečný úspěch přichází tehdy, když se nebojíme dělat věci 
jinak.

Když jsem zakládal BarberLand, mnozí mi říkali, že jdu do příliš velkého 
rizika. Přesto jsem se rozhodl následovat svůj instinkt a vybudoval něco 
jedinečného.

Výhody jít vlastní cestou:
 1. Vytvoříte něco originálního – Lidé ocení autentické podniky a 
myšlenky.
 2. Získáte respekt – Od těch, kteří vidí vaši odvahu a vytrvalost.
 3. Vnitřní spokojenost – Pocit, že jste věrní sami sobě, je k 
nezaplacení.

Moje zkušenost s překonáváním selhání Chapter 101

Selhání je neodmyslitelnou součástí života a podnikání. Byly chvíle, kdy se mi 
zdálo, že se všechno hroutí, a kdy jsem si kladl otázku, zda má smysl 
pokračovat.

Nejdůležitější lekcí, kterou jsem se naučil, je, že selhání není konec – je to 
příležitost začít znovu s větší moudrostí.

Jak jsem se naučil pracovat se selháním:
 1. Přijal jsem ho jako součást cesty. Každý neúspěch mě posunul k 



 2. Analyzoval jsem chyby a poučil se z nich. Každé selhání přineslo 
cenné zkušenosti.
 3. Zůstal jsem trpělivý. Některé úspěchy potřebují čas a odhodlání.

Díky tomu dnes vnímám selhání jako nezbytnou součást svého růstu.

Jak si udržet motivaci v těžkých časech Chapter 102

Motivace není vždy konstantní. Jsou chvíle, kdy je snadné se vzdát, kdy se věci 
nevyvíjejí podle plánu. V těchto okamžicích jsem se musel naučit, jak si znovu 
najít důvod pokračovat.

Strategie, které mi pomáhají udržet motivaci:
 1. Připomínám si své proč. Proč jsem začal, co mě motivovalo na 
začátku.
 2. Mám realistická očekávání. Pochopil jsem, že velké věci vyžadují 
čas.
 3. Obklopuji se inspirativními lidmi. Podpora okolí hraje klíčovou roli.

Motivace je něco, na čem musíme neustále pracovat, není to jednorázová věc.

Odvaha dělat nepopulární rozhodnutí Chapter 103

Během své podnikatelské dráhy jsem musel činit rozhodnutí, která nebyla 
vždy populární. Někdy jsem musel zavřít projekt, který nefungoval, jindy jsem 
musel propustit lidi, kteří nesdíleli mou vizi.

Rozhodovat se správně a ne podle toho, co chtějí ostatní, je jedním z 
nejtěžších aspektů vedení.

Klíčové kroky k dobrému rozhodování:
 1. Zachovat si odstup a nezaujatost. Emocionální rozhodnutí často 
vedou k chybám.
 2. Soustředit se na dlouhodobé cíle. Krátkodobý nekomfort může vést 
k dlouhodobému úspěchu.
 3. Mít odvahu postavit se za své rozhodnutí.



Být lídrem znamená mít odvahu jít proti proudu, když je to potřeba.

Jak si udržet pokoru i v úspěchu Chapter 104

Úspěch může snadno změnit lidi. Často vidíme, jak lidé, kteří dosáhnou 
úspěchu, zapomínají, odkud přišli. Já jsem se vždy snažil zůstat pokorný a 
pamatovat si své kořeny.

Zásady pokory, které dodržuji:
 1. Vždy se chovám k lidem s respektem, bez ohledu na jejich 
postavení.
 2. Uvědomuji si, že úspěch je dočasný. Nic není trvalé, a proto je 
důležité zůstat skromný.
 3. Neustále se učím od druhých. Vím, že každý člověk mi může něco 
předat.

Pokora mi pomohla budovat pevné vztahy a udržet si respekt ostatních.

Vliv mentorů a vzorů na můj život Chapter 105

Nikdo nemůže dosáhnout úspěchu sám. Měl jsem v životě několik mentorů a 
vzorů, kteří mi pomohli nasměrovat mou cestu a inspirovali mě k tomu, abych 
nikdy nepřestal růst.

Co jsem se naučil od svých mentorů:
 1. Důležitost trpělivosti a vytrvalosti.
 2. Jak efektivně komunikovat a vést lidi.
 3. Že je v pořádku dělat chyby a učit se z nich.

Každý člověk potřebuje někoho, kdo mu ukáže směr, a já jsem vděčný za ty, 
kteří mi ho ukázali.

Jak jsem se naučil přijímat nejistotu Chapter 106



Život je plný nejistot a změn. Dříve jsem se snažil mít vše pod kontrolou – 
kariéru, finance, budoucnost. Ale postupem času jsem si uvědomil, že některé 
věci jednoduše nelze předvídat nebo ovlivnit.

Nejistota se stala součástí mého života, a místo abych se jí bál, naučil jsem se 
ji přijmout jako výzvu.

Jak se vyrovnávám s nejistotou:
 1. Soustředím se na přítomnost – Namísto toho, abych se stresoval 
budoucností, věnuji se tomu, co mohu ovlivnit nyní.
 2. Věřím, že vše se děje z nějakého důvodu – I když to nyní nemusím 
chápat.
 3. Udržuji flexibilitu – Přijímám změny a přizpůsobuji se novým 
situacím.

Život bez nejistoty by byl nudný a předvídatelný – právě díky ní rostu a učím 
se novým věcem.

Moje zkušenosti s budováním důvěry Chapter 107

Důvěra je základem každého úspěšného vztahu – ať už v osobním životě, nebo 
v podnikání. Naučil jsem se, že důvěra se buduje dlouhodobě a nelze ji získat 
okamžitě.

Zásady budování důvěry, které praktikuji:
 1. Transparentnost – Vždy jednám na rovinu a neskrývám pravdu.
 2. Dodržování slibů – Pokud něco slíbím, udělám to bez ohledu na 
okolnosti.
 3. Otevřená komunikace – Naslouchám a dávám lidem prostor 
vyjádřit své názory.

Díky důvěře se mi podařilo vybudovat pevné vztahy se zákazníky, partnery i 
přáteli.

Umění vytrvat, když všechno jde proti vám Chapter 108

Každý člověk zažije období, kdy se zdá, že se všechno hroutí – finanční 



problémy, zdravotní komplikace, osobní ztráty. V těchto chvílích se ukazuje, 
kdo jsme a čeho jsme schopni.

Naučil jsem se, že právě v těchto těžkých obdobích je klíčem vytrvat a 
pokračovat dál, i když výsledek není okamžitě vidět.

Co mi pomáhá nevzdávat se:
 1. Pamatuji si, proč jsem začal – Každý projekt má svůj hlubší smysl.
 2. Přijímám neúspěch jako součást cesty – Každý pád je jen dočasný.
 3. Obklopuji se lidmi, kteří mě podporují – Podpora okolí mi dodává 
sílu.

Život mě naučil, že trpělivost a vytrvalost jsou nejdůležitější zbraně v těžkých 
časech.

Jak jsem si vytvořil pevné mentální základy Chapter 109

Mentální odolnost je schopnost zůstat silný i pod tlakem. Pracoval jsem na ní 
dlouhá léta, a dnes vím, že právě ona mi umožňuje zvládnout jakékoli situace.

Mé zásady mentální síly:
 1. Sebekontrola – Nenechávám se ovládat emocemi, ale pracuji s nimi.
 2. Optimismus – Věřím, že každá situace má řešení.
 3. Disciplína – Dodržuji návyky, které mi pomáhají udržet se ve formě.

Silná mysl je stejně důležitá jako silné tělo – obojí jde ruku v ruce.

Přežití ve světě plném změn Chapter 110

Žijeme v době, kdy se vše mění rychleji než kdy dříve. Naučil jsem se, že 
přizpůsobivost a ochota učit se novým věcem jsou klíčem k přežití nejen v 
podnikání, ale i v osobním životě.

Jak se adaptuji na změny:
 1. Neustále se vzdělávám – Nikdy není pozdě naučit se něco nového.
 2. Přijímám nové technologie a trendy – Využívám je ke svému 



 3. Zůstávám otevřený novým příležitostem – Nikdy nevíme, co nám 
budoucnost přinese.

Změna je nevyhnutelná, a čím dříve ji přijmeme, tím lépe se nám bude dařit.

Radost z jednoduchých věcí Chapter 111

Dříve jsem věřil, že štěstí je spojeno s dosažením velkých cílů. Dnes vím, že 
radost lze nalézt i v maličkostech – v dobré kávě, v procházce po pláži nebo v 
rozhovoru s přáteli.

Co mi přináší radost:
 1. Jednoduché chvíle klidu – Ticho a přítomnost jsou vzácné.
 2. Laskavost od druhých – Malá gesta mají velký význam.
 3. Tvoření – Psát, budovat a vidět výsledky své práce mě naplňuje.

Skutečné štěstí je mnohem blíž, než si myslíme – stačí se naučit ho vidět.

Jak jsem se naučil odpoutat od minulosti Chapter 112

Dlouho jsem si nesl věci z minulosti – neúspěchy, chyby, bolestné zážitky. 
Časem jsem pochopil, že abych mohl žít naplno, musím se naučit odpustit a 
jít dál.

Kroky k odpoutání se od minulosti:
 1. Přijetí toho, co bylo – Minulost nelze změnit, lze se z ní pouze 
poučit.
 2. Zaměření se na přítomnost – Každý nový den je příležitost začít 
znovu.
 3. Nehledání viny – Přestal jsem se obviňovat za věci, které byly mimo 
mou kontrolu.

Minulost nás formuje, ale nesmí určovat naši budoucnost.

Co je pro mě skutečným bohatstvím Chapter 113



Skutečné bohatství nespočívá v penězích, ale v tom, jaký život žijeme. 
Pochopil jsem, že opravdové bohatství přichází ve formě svobody, zdraví a 
dobrých vztahů.

Moje definice bohatství:
 1. Čas – Možnost trávit ho podle svého uvážení.
 2. Zdraví – Bez něj nemá nic smysl.
 3. Vztahy – Skutečné spojení s lidmi, které milujeme.

Pokračuji v cestě za tímto druhem bohatství, protože vím, že je to jediné, co 
má opravdovou hodnotu.

Jak jsem se naučil odpouštět lidem, kteří mi ublížili Chapter 
114

V životě Davida Jouna bylo mnoho okamžiků, kdy se cítil zrazený, podvedený 
a opuštěný. Lidé, kterým důvěřoval, ho zklamali, a situace, ve kterých doufal v 
oporu, mu přinesly jen další rány. Přesto se naučil, že odpouštění není o 
slabosti, ale o síle jít dál.

Dlouhé roky v sobě nesl hněv vůči nevlastnímu otci, který ho fyzicky týral, 
vůči lidem, kteří ho využili v podnikání, a vůči sobě samotnému za to, že 
některé věci dovolil. Uvědomil si však, že tím, že si tyto křivdy připomíná, 
vlastně dává těmto lidem moc nad svým životem.

Jak se David naučil odpouštět:
 1. Přijetí toho, co se stalo – Místo popírání si přiznal, že některé rány 
se zahojí jen časem.
 2. Odpuštění jako dar sobě samému – Ne kvůli druhým, ale kvůli 
vlastnímu klidu.
 3. Zaměření na přítomnost – Nechtěl už žít v minulosti, která ho tížila.

Dnes David vnímá odpouštění jako způsob, jak se osvobodit od minulosti a žít 
naplno.

Moje vnitřní bitvy – jak jsem bojoval se sebepřijetím 



Chapter 115

David Joun měl vždy pocit, že musí něco dokázat, aby byl hoden uznání. Už od 
dětství, kdy čelil týrání a hrozilo mu umístění do dětského domova, cítil 
potřebu bojovat o své místo na světě.

Sebepřijetí však nebylo jednoduché. Dlouho se snažil být někým, koho by 
ostatní obdivovali, kdo by obstál ve společnosti, kdo by se dokázal sám 
postarat o své děti. Přesto mu dlouho trvalo přijmout sám sebe takového, jaký 
je – s chybami, pochybnostmi a obavami.

Jak David dospěl k sebepřijetí:
 1. Pochopil, že nemusí být dokonalý. Každý dělá chyby, důležité je se z 
nich poučit.
 2. Začal si více vážit svých úspěchů. Místo toho, aby se soustředil na 
nedostatky, ocenil, kam až se dostal.
 3. Přestal hledat uznání zvenčí. Pravá hodnota přichází zevnitř, ne od 
okolí.

Dnes si David váží svého příběhu takového, jaký je – se všemi pády i vzestupy.

Zlomové okamžiky mého života Chapter 116

Každý má v životě chvíle, které ho formují, a David Joun jich zažil několik. 
Některé byly bolestivé, jiné přinesly nečekané příležitosti. Když se dnes 
ohlédne zpět, vidí tyto okamžiky jako klíčové body své cesty.

Jedním z nich byl rozvod, který ho přinutil postavit se sám na vlastní nohy a 
stát se plnohodnotným otcem pro své syny. Dalším bylo rozhodnutí opustit 
Evropu a začít znovu ve Vietnamu, kde našel nový smysl života.

Zlomové okamžiky, které Davida definovaly:
 1. Opustit kariéru u policie – Po 15 letech v uniformě našel odvahu 
začít podnikat.
 2. Otevření BarberLandu – Projekt, do kterého vložil nejen finance, ale 
i kus svého srdce.
 3. Diagnóza Parkinsonovy choroby – Přijetí reality a rozhodnutí žít 
naplno, dokud to jde.



Každý z těchto okamžiků byl těžký, ale zároveň otevřel dveře k novým 
možnostem.

Můj vztah k rodině – otcem i synem Chapter 117

Rodina byla pro Davida Jouna vždy prioritou. Jako dítě však nezažil milující 
domov a musel si svou cestu vybojovat sám. Tato zkušenost ho naučila, jak 
důležité je poskytnout svým synům to, co jemu chybělo – lásku, stabilitu a 
podporu.

Bylo pro něj těžké skloubit podnikání s rodičovstvím, ale nikdy nepřestal 
věřit, že jeho hlavním posláním je být dobrým otcem.

Co David naučil své syny:
 1. Nikdy se nevzdávat – I když jsou situace těžké, vždy existuje cesta 
dál.
 2. Být čestný – Bez ohledu na okolnosti, poctivost je klíčem k úspěchu.
 3. Žít naplno – Neodkládat sny na později, protože zítřek není 
zaručený.

David je hrdý na své syny a jejich úspěchy, protože ví, jak těžkou cestu museli 
společně projít.

Hledání domova – od Evropy po Vietnam Chapter 118

Domov pro Davida nikdy nebyl jen o místě, ale o pocitu. Dlouho hledal místo, 
kde by se cítil v klidu a bezpečí.

Vietnam mu přinesl nejen nový životní styl, ale také pocit, že našel místo, kde 
se může usadit. Klidné pláže Phu Quocu, přátelská atmosféra místních lidí a 
jednoduchý životní styl ho naučily, že domov je tam, kde se člověk cítí šťastný.

Co mu Vietnam dal:
 1. Odpočinek od hektického života.
 2. Možnost začít znovu bez zátěže minulosti.
 3. Nové přátele a komunity, které ho přijaly.



Dnes David považuje Vietnam za svůj domov a místo, kde chce trávit zbytek 
života.

David Joun se nikdy nebál změn a výzev, které mu život přinesl. Každý den je 
pro něj novou příležitostí posouvat se dál, inspirovat ostatní a žít život podle 
vlastních pravidel.

Moje rozhodnutí opustit systém a hledání svobody Chapter 
119

Jedním z nejdůležitějších rozhodnutí v mém životě bylo opustit systém, který 
mě svazoval a nedovoloval mi žít podle mých vlastních pravidel. Dlouhé roky 
jsem pracoval v policii, podnikal v realitách a budoval BarberLand, ale stále 
jsem cítil, že mě něco drží zpátky – tlak, stres, neustálé řešení problémů a 
zodpovědnost za druhé.

Rozhodnutí odejít do Vietnamu bylo krokem do neznáma, ale v nitru jsem 
věděl, že potřebuji změnu. Nechtěl jsem se dál točit v nekonečném kolotoči 
evropského životního stylu, který mě vyčerpával a vzdaloval od toho, co je v 
životě skutečně důležité.

Co mě přimělo k odchodu:
 1. Pocit, že žiji pro práci a ne pro sebe.
 2. Diagnóza Parkinsonovy choroby, která mě přiměla přehodnotit 
priority.
 3. Touha po klidu a jednoduchosti, kterou jsem v Evropě nemohl najít.

Dnes vím, že to bylo jedno z nejlepších rozhodnutí mého života.

Vděčnost za těžké chvíle, které mě formovaly Chapter 120

Během let jsem prošel mnoha těžkostmi – od dětství poznamenaného 
fyzickým násilím až po výzvy spojené s podnikáním a osobním životem. 
Přestože bych si přál, aby některé věci byly jiné, vděčím za tyto zkušenosti 
tomu, kým jsem dnes.

Naučil jsem se, že těžké chvíle nejsou trestem, ale příležitostí k růstu. Každá 



bolest, každý pád a každá překážka mě posílily a ukázaly mi, že mám v sobě 
sílu překonat cokoli.

Za co jsem vděčný:
 1. Za své děti, které mi daly důvod nikdy se nevzdat.
 2. Za všechny výzvy, které mě naučily, jak být odolnější.
 3. Za možnost začít znovu, ať už kolikrát bylo třeba.

Dnes už nevidím těžkosti jako překážky, ale jako dar.

Odloučení od domova a přátel – život v cizině Chapter 121

Opustit domov a začít nový život na druhém konci světa není snadné. 
Přestože jsem ve Vietnamu našel klid, často mi chybí moji přátelé, rodina a 
známé prostředí.

Život v cizí zemi mě naučil nejen samostatnosti, ale i přizpůsobivosti. Musel 
jsem se naučit nový jazyk, pochopit odlišnou kulturu a najít si svůj vlastní 
prostor mezi místními lidmi.

Výzvy života v cizině:
 1. Samota – I když jsem obklopen lidmi, někdy se cítím odříznutý od 
minulosti.
 2. Jazyková bariéra – Komunikace nebyla vždy snadná, ale trpělivost 
mi pomohla překonat bariéry.
 3. Zvykání si na nové zvyky a tradice – Vietnam má svou vlastní 
dynamiku, kterou jsem musel pochopit a přijmout.

I přesto jsem tu našel nový domov a lidi, kteří mi dali pocit, že jsem součástí 
něčeho většího.

Co jsem se naučil o skutečné hodnotě peněz Chapter 122

Kdysi jsem věřil, že čím více peněz budu mít, tím šťastnější budu. Realita mě 
však naučila něco jiného.

Peníze mi sice umožnily zajistit lepší budoucnost pro mé syny, otevřít 



podnikání a cestovat, ale zároveň mě zatížily odpovědností, stresem a 
neustálým tlakem.

Ve Vietnamu jsem pochopil, že skutečné bohatství spočívá v jednoduchosti, 
ve zdraví a v čase, který můžeme věnovat sobě a svým blízkým.

Moje ponaučení o penězích:
 1. Peníze jsou nástrojem, ne cílem.
 2. Skutečné bohatství je v zážitcích a lidech kolem nás.
 3. Méně je někdy více – čím méně vlastním, tím svobodnější se cítím.

Dnes už nehledám štěstí v penězích, ale v tom, jak je využiji pro svůj životní 
smysl.

Život s Parkinsonem – moje každodenní výzvy Chapter 123

Když mi lékaři diagnostikovali Parkinsonovu chorobu, byl to šok. Věděl jsem, 
že můj život už nikdy nebude stejný, ale zároveň jsem si slíbil, že se nevzdám a 
budu žít naplno.

Každý den je pro mě výzvou – pohyb je náročnější, únava přichází rychleji a 
některé aktivity, které jsem dříve považoval za samozřejmost, jsou teď obtížné.

Jak se s nemocí vyrovnávám:
 1. Každý den si stanovím malé cíle, které mi dávají smysl.
 2. Nepřestávám se hýbat – fyzická aktivita mi pomáhá udržet tělo v 
kondici.
 3. Zachovávám pozitivní mysl – vím, že nemoc mě nezastaví, pokud jí 
to nedovolím.

Beru tuto nemoc jako připomínku, abych si vážil každého okamžiku.

Moje budoucnost – kam dál? Chapter 124

Přestože mám za sebou mnoho zkušeností a úspěchů, cítím, že mě stále 
čekají nové kapitoly. Věřím, že život nekončí, dokud sami neztratíme víru v 
nové začátky.



Plánuji nadále rozvíjet své podnikání ve Vietnamu, ale také se více věnovat 
sdílení svých zkušeností a pomoci druhým. Chci být inspirací pro lidi, kteří 
hledají odvahu změnit svůj život.

Moje plány do budoucna:
 1. Dokončení této autobiografie jako inspirace pro ostatní.
 2. Rozšíření podnikání a otevření nových projektů v oblasti wellness.
 3. Užívání života naplno bez ohledu na okolnosti.

Věřím, že každý den přináší nové příležitosti, stačí je jen uchopit.

Jak jsem se naučil žít přítomným okamžikem Chapter 125

Dříve jsem měl tendenci neustále přemýšlet o budoucnosti – co bude dál, co 
musím ještě dokázat, co mě čeká. Bylo to vyčerpávající a často mi to bránilo v 
tom, abych si užíval to, co mám právě teď. Vietnam mě naučil něco jiného – žít 
přítomným okamžikem a nacházet radost v tom, co se děje právě teď.

Každý východ slunce nad mořem, šálek vietnamské kávy na terase nebo 
obyčejný rozhovor s místními lidmi mě učí, že štěstí je tady a teď, ne někde v 
budoucnu.

Co mi pomohlo žít v přítomnosti:
 1. Zpomalil jsem – přestal jsem se honit za dalším cílem.
 2. Naučil jsem se věnovat plnou pozornost tomu, co právě dělám.
 3. Přestal jsem řešit věci, které nemohu ovlivnit.

Život je krásný ve své jednoduchosti, pokud se naučíme ho vnímat bez 
neustálých starostí.

Jak jsem se naučil být sám sebou bez potřeby uznání 
Chapter 126

Dlouho jsem cítil, že musím něco dokazovat – sobě, svým dětem, okolí. Byl 
jsem hnán touhou uspět, být uznávaný, stát se někým, na koho budou ostatní 
hrdí. Ale časem jsem pochopil, že nejdůležitější je být sám sebou, a to bez 



ohledu na to, co si myslí ostatní.

V minulosti jsem se snažil zapadnout do společenských standardů – mít 
úspěšnou firmu, správné kontakty, dobré auto. Dnes mi stačí vědomí, že žiju 
podle svých pravidel a dělám to, co mě naplňuje.

Jak jsem se naučil být sám sebou:
 1. Přijal jsem, že nemusím být perfektní.
 2. Začal jsem si vážit svého vlastního příběhu, se všemi chybami.
 3. Přestal jsem hledat uznání od druhých – nejdůležitější je, že jsem v 
souladu se sebou.

Dnes už se necítím nucen dokazovat cokoliv. Stačí mi vědět, že žiju život, který 
je autentický a skutečně můj.

Vliv hudby na můj život Chapter 127

Hudba vždy hrála důležitou roli v mém životě. Byla mi útěchou v těžkých 
časech, motivací ve chvílích pochyb a prostředkem k vyjádření emocí, které 
slova nedokázala popsat.

V dětství jsem si často pouštěl hudbu jako únik od reality. Dnes se hudba 
stala mým společníkem v každodenním životě – hra na piano a saxofon mi 
dává prostor k relaxaci a sebepoznání.

Hudba, která mě provází:
 1. Jazz a soul – hudba, která vyjadřuje mou duši.
 2. Tina Turner – její síla a odhodlání mě inspirovaly celý život.
 3. Skladba „Jednou“ od Olympicu – připomínka toho, co je v životě 
skutečně důležité.

Hudba je pro mě nejen formou relaxace, ale i způsobem, jak si udržet spojení 
se sebou samým.

Moje zkušenost s podnikáním v zahraničí Chapter 128

Podnikání v České republice bylo náročné, ale podnikání ve Vietnamu mě 



naučilo trpělivosti a přizpůsobivosti na zcela nové úrovni. Kulturní rozdíly, 
jiný přístup k práci a odlišné očekávání klientů byly výzvami, které jsem 
musel překonat.

Jedním z nejtěžších aspektů bylo pochopit, že to, co fungovalo v Evropě, zde 
nemusí mít stejný úspěch. Bylo třeba se učit novým způsobům komunikace, 
budování důvěry a přístupu k byznysu.

Klíčové lekce, které jsem se naučil:
 1. Trpělivost – některé věci potřebují čas.
 2. Respekt k místní kultuře – porozumět lidem je klíčem k úspěchu.
 3. Flexibilita – naučit se přizpůsobit bez ztráty vlastní identity.

Podnikání ve Vietnamu mi otevřelo nové obzory a ukázalo, že každý trh má 
svá specifika, která je třeba respektovat.

Moje životní filozofie a hodnoty Chapter 129

Život mě naučil, že bez jasné filozofie a hodnot je snadné ztratit směr. Moje 
zásady se formovaly postupně, skrze všechny zkušenosti, kterými jsem 
prošel.

Moje životní hodnoty:
 1. Poctivost – vždy jednat čestně, bez ohledu na situaci.
 2. Laskavost – pomáhat druhým bez očekávání něčeho na oplátku.
 3. Odvaha – nebát se riskovat a následovat své sny.

Díky těmto hodnotám jsem si udržel vnitřní klid a spokojenost bez ohledu na 
okolnosti.

Vztahy, které mě formovaly Chapter 130

V životě jsem potkal mnoho lidí – někteří mi pomohli růst, jiní mě zklamali. 
Ale každý vztah mi něco dal. Naučil jsem se rozlišovat mezi lidmi, kteří jsou v 
mém životě pro správné důvody, a těmi, kteří byli jen dočasnou kapitolou.

Co jsem se naučil o vztazích:



 1. Kvalita je důležitější než kvantita – mít pár opravdových přátel je 
lepší než stovky známých.
 2. Otevřenost a upřímnost jsou základem každého vztahu.
 3. Ne každý, kdo se usmívá, je skutečný přítel.

Dnes si vážím lidí, kteří zůstali se mnou v těžkých časech, a dávám jim najevo, 
jak moc pro mě znamenají.

Jak mě otcovství změnilo a posílilo Chapter 131

Být otcem je tou největší odpovědností, jakou jsem kdy měl. Od chvíle, kdy se 
moji synové narodili, se můj život navždy změnil. Přestal jsem se soustředit 
jen na sebe a začal jsem přemýšlet o tom, jak jim zajistit co nejlepší 
budoucnost.

Bylo období, kdy jsem byl samoživitelem, kdy jsem se musel starat nejen o 
finance, ale i o výchovu, vzdělání a každodenní problémy, které s sebou 
otcovství přináší. Každá oběť, kterou jsem udělal, byla pro ně, protože jsem 
věděl, že chci, aby měli lepší život, než jsem měl já.

Co mě otcovství naučilo:
 1. Bezpodmínečné lásce – Naučil jsem se dávat, aniž bych očekával 
něco zpět.
 2. Trpělivosti – Výchova dětí není sprint, ale maraton.
 3. Přijetí vlastní nedokonalosti – Nikdy nebudu dokonalý otec, ale 
vždy budu dělat to nejlepší, co umím.

Moji synové jsou mým největším úspěchem a motivací nikdy se nevzdávat.

Jak jsem zvládl těžké rozhodnutí a dilemata Chapter 132

Během svého života jsem čelil mnoha těžkým rozhodnutím – odchod z 
policejní kariéry, podnikatelská rizika, stěhování do Vietnamu. Každé 
rozhodnutí neslo rizika a nejistoty, ale vždy jsem věřil, že je lepší udělat krok 
vpřed než zůstat stát na místě.

Některá rozhodnutí mě stála hodně – peníze, přátelství, někdy i zdraví. Ale v 



každém z nich jsem našel něco, co mě posunulo dál.

Jak se rozhoduji v klíčových situacích:
 1. Poslouchám svůj instinkt – Věřím, že intuice je nejlepší rádce.
 2. Analyzuji rizika, ale nenechám se jimi paralyzovat.
 3. Připomínám si své hodnoty a cíle – Každé rozhodnutí musí být v 
souladu s nimi.

Dnes vím, že odvážná rozhodnutí formují silného člověka.

Vděčnost za nové začátky Chapter 133

Každý konec je začátkem něčeho nového. Ať už to byl konec mého podnikání 
v Evropě, odchod ze vztahu nebo uzavření určité životní kapitoly, vždy jsem 
věřil, že mě čeká něco lepšího.

Vietnam byl pro mě jedním z největších nových začátků. Všechno bylo jiné – 
lidé, prostředí, jazyk, způsob života. Přesto jsem tu našel to, co jsem hledal – 
klid, novou energii a smysl.

Co mi nové začátky přinesly:
 1. Šanci zbavit se starých zátěží a začít znovu.
 2. Novou perspektivu na život, podnikání a vztahy.
 3. Poznání, že nikdy není pozdě změnit svůj život.

Dnes už se nových začátků nebojím, vítám je s otevřenou náručí.

Jak mě podnikání naučilo pokoře Chapter 134

Podnikání je tvrdá škola života. Když jsem začínal s BarberLandem, měl jsem 
velké sny a představy o tom, jak bude všechno fungovat. Rychle jsem ale 
zjistil, že realita je jiná – chyby, ztráty, problémy s lidmi a nekonečné výzvy.

Naučil jsem se pokoře – pochopil jsem, že úspěch není samozřejmostí a že 
každá výhra přichází po mnoha pádech.

Podnikání mě naučilo:



 1. Být trpělivý a nevzdávat se při prvním nezdaru.
 2. Uznat, když něco nefunguje, a hledat jiné řešení.
 3. Být vděčný za malé kroky vpřed.

Díky podnikání jsem pochopil, že úspěch není jen o číslech, ale o lidech a 
hodnotách.

Co bych řekl mladšímu Davidovi J Chapter 135

Kdybych mohl vrátit čas a promluvit si se svým mladším já, měl bych mu co 
říct. Bylo mnoho momentů, kdy jsem pochyboval o sobě, kdy jsem nevěděl, 
jak dál, a kdy jsem se bál, že nezvládnu vše, co mám před sebou.

Co bych mu poradil:
 1. Neboj se riskovat – nejhorší je nikdy to nezkusit.
 2. Věnuj více času rodině – úspěch není všechno.
 3. Méně se stresuj, všechno má svůj čas a svůj smysl.

Kdybych tehdy věděl to, co vím dnes, možná bych se některým chybám 
vyhnul, ale zároveň vím, že bez nich bych nebyl tam, kde jsem teď.

Jak jsem se naučil vážit si malých vítězství Chapter 136

Když jsem byl mladší, měl jsem tendenci přehlížet malé úspěchy a soustředit 
se jen na velké cíle. Ale život mě naučil, že právě malé věci tvoří celek a že 
každý krok vpřed je důvod k oslavě.

Malá vítězství, která mě posouvají dál:
 1. Každé ráno, kdy vstanu s energií pokračovat.
 2. Každý úsměv zákazníka v mých podnicích.
 3. Každý den, kdy mohu dělat to, co mě baví.

Naučil jsem se, že pokud člověk dokáže ocenit malé věci, život se stane 
mnohem bohatším a smysluplnějším.



Moje filozofie podnikání a života Chapter 137

Moje podnikání je odrazem mé životní filozofie – věřit ve své sny, nebát se 
výzev a nikdy nezapomínat na lidi kolem sebe.

Moje podnikatelské zásady:
 1. Dělej věci srdcem, ne jen pro peníze.
 2. Buď upřímný k sobě i k ostatním.
 3. Nikdy se nevzdávej, ani když se zdá, že všechno je proti tobě.

Podnikání je nejen o zisku, ale především o lidech, hodnotách a zanechání 
něčeho, co má smysl.

Jak jsem se naučil zvládat tlak a stres Chapter 138

Život mě naučil, že tlak a stres jsou nevyhnutelnou součástí cesty za 
úspěchem. Během budování BarberLandu, řešení finančních problémů a 
zvládání každodenního života jsem čelil stresu, který by mohl kohokoliv 
zlomit.

Dříve jsem měl tendenci podléhat tlaku, hledal jsem úniky v práci a doufal, že 
se problémy vyřeší samy. Ale naučil jsem se, že klíčem k zvládnutí stresu je 
aktivní přístup a schopnost přizpůsobit se.

Jak zvládám stres dnes:
 1. Plánuji a dávám věcem strukturu – Rozdělení problémů na menší 
části pomáhá eliminovat chaos.
 2. Pracuji s dechem a meditací – Hluboké dýchání a krátké meditace 
mi pomáhají získat nadhled.
 3. Dávám si prostor pro odpočinek – Už vím, že vyhoření nepřinese 
výsledky, jen další problémy.

Díky těmto změnám dnes dokážu zvládat náročné situace s větším klidem.

Když se sny začnou stávat skutečností Chapter 139



Celý život jsem měl sny – o vlastním podnikání, o svobodě, o tom, že se 
jednou usadím na místě, kde budu opravdu šťastný. Když jsem otevřel 
BarberLand, byl to sen, který se stal realitou, ale teprve když jsem se 
přestěhoval do Vietnamu, pochopil jsem, co znamená skutečně žít svůj sen.

Vietnam mi ukázal, že sny nejsou jen o tom, co si člověk představuje, ale o 
tom, jak je promění ve skutečnost a jak je dokáže přizpůsobit realitě.

Co jsem se naučil při naplňování svých snů:
 1. Trpělivost – Velké věci potřebují čas a vytrvalost.
 2. Flexibilita – Sny se mohou měnit a to je v pořádku.
 3. Vděčnost – Důležité je uvědomit si, co už jsem dokázal, ne jen to, co 
chci dál.

Každý den si připomínám, že to, co mám dnes, bylo kdysi jen snem v mé 
hlavě.

Jak jsem našel rovnováhu mezi ambicemi a klidem Chapter 
140

Kdysi jsem měl pocit, že musím neustále někam směřovat, že musím pořád 
něco budovat a růst. Ambice byly silnou součástí mé osobnosti. Ale s časem a 
zkušenostmi jsem pochopil, že skutečné štěstí není v neustálém hnaní se za 
dalšími cíli, ale v nalezení rovnováhy mezi ambicemi a vnitřním klidem.

Vietnam mě naučil zpomalit, užívat si přítomnost a nebýt tak tvrdý sám na 
sebe.

Jak jsem našel rovnováhu:
 1. Začal jsem si vědomě plánovat čas na odpočinek.
 2. Naučil jsem se říkat „dost“ a nechat některé věci být.
 3. Přestal jsem se srovnávat s ostatními a zaměřil se na svou vlastní 
cestu.

Dnes si uvědomuji, že klid a ambice mohou jít ruku v ruce, pokud se člověk 
naučí správně je vyvažovat.



Moje cesta k sebepoznání skrze cestování Chapter 141

Cestování mi vždy přinášelo nový pohled na život. Každá cesta mě naučila 
něco nového nejen o světě, ale hlavně o mně samotném. Vietnam, Kambodža, 
Itálie – každé místo mi dalo jinou perspektivu a nové zkušenosti.

Co jsem se naučil díky cestování:
 1. Jak být otevřený novým kulturám a lidem.
 2. Jak ocenit jednoduchost života v jiných částech světa.
 3. Jak se nebát začít znovu na novém místě.

Každá cesta mi ukázala, že změna je život a že hledání nových cest je součástí 
mého příběhu.

Ztráty, které mě formovaly Chapter 142

Q není jen o vítězstvích, ale také o ztrátách. Ztratil jsem mnoho – čas, peníze, 
vztahy, ale nikdy jsem neztratil odhodlání. Každá ztráta mě posílila, naučila 
mě pokoře a ukázala mi, že i pád může být krokem vpřed.

Jak se vyrovnávám se ztrátami:
 1. Přijal jsem, že ztráta je součástí života.
 2. Poučil jsem se ze svých chyb, ale nenechávám se jimi ovládnout.
 3. Vždy hledám novou příležitost v tom, co jsem ztratil.

Každá ztráta mi ukázala, že mám v sobě víc síly, než jsem si myslel.

Život podle vlastních pravidel Chapter 143

Největší lekcí, kterou mi život dal, je uvědomění, že nejsem povinen žít podle 
očekávání ostatních. Dlouho jsem se snažil zapadnout do určitých šablon a 
stereotypů, ale nakonec jsem si uvědomil, že štěstí spočívá v tom, že si 
nastavím vlastní pravidla.

Moje pravidla života:
 1. Žij podle svého, ne podle očekávání druhých.



 2. Dělej to, co ti dává smysl, ne to, co od tebe očekávají ostatní.
 3. Buď sám sebou, i když se to ne každému líbí.

Život je příliš krátký na to, abych ho žil podle cizích představ.

Jak jsem se naučil být vděčný za každý den Chapter 144

Vděčnost je něco, co jsem si dříve neuvědomoval. Byl jsem neustále zaměřen 
na to, co mi chybí, co bych měl mít a kam bych měl směřovat. Až poté, co 
jsem prošel těžkými časy, jsem si začal vážit toho, co už mám.

Dnes jsem vděčný za každý nový den, za možnost dýchat mořský vzduch, za 
dobré jídlo a za lidi kolem sebe.

Jak praktikuji vděčnost:
 1. Každý den si připomínám tři věci, za které jsem vděčný.
 2. Dívám se na svět s větším pochopením a pokorou.
 3. Soustředím se na to, co mám, ne na to, co nemám.

Vděčnost změnila můj pohled na život a naučila mě žít s větším klidem.

Moje cesta k pochopení skutečného úspěchu Chapter 145

Dříve jsem si myslel, že úspěch je o penězích, prestiži a hmotném zajištění. 
Věnoval jsem nekonečné hodiny budování podnikání, vytváření kontaktů a 
dosahování stále vyšších cílů. Postupně jsem však pochopil, že skutečný 
úspěch se měří jinak.

Úspěch pro mě dnes znamená klid v duši, pocit naplnění a možnost dělat to, 
co mě baví, bez pocitu nátlaku nebo nutnosti něco dokazovat ostatním.

Jak dnes definuji úspěch:
 1. Mít možnost rozhodovat o svém čase bez kompromisů.
 2. Být obklopen lidmi, kteří mi dávají pozitivní energii.
 3. Pomáhat druhým, aniž bych očekával něco zpět.

Úspěch není o tom, kolik máme na účtu, ale o tom, jak se cítíme, když se ráno 



probudíme.

Jak jsem našel klid v rutině Chapter 146

Q změny a nové výzvy, abych byl šťastný. Měl jsem tendenci neustále hledat 
nové projekty, cestovat a posouvat své hranice. Časem jsem si však uvědomil, 
že klid a stabilita jsou stejně důležité jako růst a rozvoj.

Každodenní rutina, kterou jsem si vytvořil ve Vietnamu – ranní procházka po 
pláži, šálek kávy s přáteli, práce na nových projektech – mi pomohla najít 
vnitřní harmonii.

Co mi rutina přinesla:
 1. Pocit jistoty v nejistém světě.
 2. Lepší soustředění na to, co je skutečně důležité.
 3. Více času na odpočinek a regeneraci.

Dnes už vím, že stabilita je klíčem k dlouhodobému štěstí.

Přátelství, která obstála ve zkoušce času Chapter 147

Během života jsem se setkal s mnoha lidmi – někteří zůstali, jiní odešli. Ti, 
kteří zůstali, jsou pro mě nejcennější, protože vím, že naše přátelství prošla 
zkouškou času, vzdálenosti i životních změn.

Mezi nejdůležitější přátelství patří ti, kteří mě podpořili ve chvílích, kdy jsem 
čelil nejtěžším rozhodnutím, a nikdy nepochybovali o mých schopnostech.

Co jsem se naučil o přátelství:
 1. Skuteční přátelé se nevyhýbají problémům, ale stojí při vás i v 
těžkých chvílích.
 2. Vztahy je třeba pěstovat – pravidelná komunikace je klíčem.
 3. Přátelství není o množství, ale o kvalitě a hloubce vztahu.

Dnes si vážím každého člověka, který se mnou zůstal i přes všechny životní 
bouře.



Jak jsem překonal strach z nejistoty Chapter 148

N z nejistoty byl mým společníkem po většinu života. Neustále jsem se ptal 
sám sebe – co když se věci nevyvinou podle plánu? Co když přijdu o všechno, 
co jsem vybudoval?

V určitém bodě jsem si ale uvědomil, že nejistota je součástí života, a místo 
abych s ní bojoval, začal jsem ji přijímat.

Jak se dnes vyrovnávám s nejistotou:
 1. Soustředím se na to, co mohu ovlivnit.
 2. Přestal jsem se bát budoucnosti a zaměřil se na přítomnost.
 3. Důvěřuji procesu a věřím, že vše má svůj smysl.

Nejistota už pro mě není překážkou, ale příležitostí k růstu.

Jak si zachovat vášeň a motivaci Chapter 149

V průběhu let jsem zjistil, že motivace není něco, co přichází samo od sebe – 
je to něco, co si musíme aktivně udržovat.

Když jsem začínal s podnikáním, měl jsem nekonečné množství energie, ale 
postupem času se objevila únava a pochybnosti. Klíčem k udržení vášně je 
podle mě neustále si připomínat, proč jsme začali a jaký smysl má naše práce.

Jak si udržuji motivaci:
 1. Pracuji na projektech, které mě skutečně baví.
 2. Obklopuji se inspirativními lidmi.
 3. Nezapomínám se odměnit za dosažené cíle.

Motivace není nekonečná, ale lze ji udržovat správným přístupem.

Jak zvládám své zdravotní výzvy Chapter 150



Parkinsonova choroba je součástí mého života, ale nikdy jsem nedovolil, aby 
mě definovala. Místo toho jsem ji přijal jako výzvu, která mě učí trpělivosti, 
disciplíně a vděčnosti za každý den.

Jak zvládám život s nemocí:
 1. Dodržuji aktivní režim a zdravou stravu.
 2. Nepřestávám pracovat na svých cílech, i když mám horší dny.
 3. Udržuji pozitivní mysl a hledám nové způsoby, jak si usnadnit život.

Vím, že nemohu nemoc zastavit, ale mohu ji přijmout a najít způsoby, jak žít 
naplno.

Jak si nastavit zdravé hranice Chapter 151

Dříve jsem měl problém říkat „ne“ – snažil jsem se vyhovět všem a obětoval 
jsem vlastní potřeby kvůli druhým. Dnes už vím, že nastavování hranic není 
sobecké, ale nezbytné.

Jak jsem se naučil nastavovat hranice:
 1. Uvědomil jsem si, že moje energie není neomezená.
 2. Začal jsem si vážit svého času a věnovat ho jen tomu, co má smysl.
 3. Naučil jsem se komunikovat své potřeby jasně a otevřeně.

Díky tomu se cítím vyrovnanější a mám více času na to, co je skutečně 
důležité.

Jak jsem se naučil být v souladu se svým tělem a myslí 
Chapter 152

Život mě naučil, že tělo a mysl spolu úzce souvisí. Dlouho jsem se soustředil 
hlavně na vnější úspěchy a přehlížel signály, které mi mé tělo dávalo. Až po 
diagnóze Parkinsonovy choroby jsem si plně uvědomil, jak důležité je pečovat 
nejen o svou fyzickou kondici, ale i o duševní pohodu.

Naučil jsem se, že když je mysl v klidu, tělo reaguje lépe. Meditace, pravidelné 
procházky a zaměření na přítomný okamžik mi pomáhají udržet rovnováhu.



Moje kroky k souladu těla a mysli:
 1. Každý den věnuji čas pohybu, i když se necítím nejlépe.
 2. Praktikuji dechová cvičení, která mi pomáhají zvládat stres.
 3. Učím se více naslouchat svému tělu a dávat mu to, co potřebuje.

Tento přístup mi pomohl žít s větší lehkostí a přijmout i zdravotní výzvy jako 
součást mé cesty.

Umění řídit lidi a zůstat přitom člověkem Chapter 153

Být lídrem je víc než jen dávat pokyny a stanovovat cíle. Vždy jsem věřil, že 
skutečný vůdce musí vést příkladem a inspirovat ostatní nejen svými činy, ale 
i hodnotami.

V BarberLandu jsem se setkal s mnoha výzvami v řízení týmu – učit nováčky 
bez zkušeností, motivovat je k lepším výkonům a zároveň vytvořit přátelskou 
atmosféru.

Co jsem se naučil o vedení lidí:
 1. Lidé potřebují cítit, že jim důvěřujete.
 2. Komunikace je základem každého silného týmu.
 3. Každý člověk je jiný a je potřeba k němu přistupovat individuálně.

Dnes už vím, že úspěch není jen o číslech, ale o lidech, kteří za ním stojí.

Cesta od materiálního k duchovnímu bohatství Chapter 154

Kdysi jsem si myslel, že klíčem ke štěstí je mít více – lepší auto, větší dům, 
úspěšné podnikání. Dnes už vím, že opravdové bohatství nelze koupit.

Vietnam mi ukázal, že štěstí spočívá v jednoduchých věcech – v klidném 
západu slunce, v upřímném úsměvu místních lidí nebo v pocitu vděčnosti za 
nový den.

Co dnes považuji za skutečné bohatství:
 1. Čas, který mohu věnovat sobě a svým blízkým.
 2. Schopnost pomáhat druhým bez očekávání něčeho zpět.



 3. Vnitřní klid, který přichází s přijetím toho, co je.

Dnes už nehledám štěstí ve věcech, ale v zážitcích a pocitech, které přinášejí 
opravdové naplnění.

Jak mě Vietnam změnil Chapter 155

Když jsem přijel do Vietnamu, byl jsem jiný člověk – plný ambicí, plánů a 
neustálé potřeby růstu. Vietnam mě naučil zpomalit, být více vnímavý k okolí 
a přijmout život s jeho přirozenými cykly.

Místní lidé mi ukázali, že život nemusí být honba za úspěchem, ale spíše cesta 
k jednoduchosti a pokoře.

Jak mě Vietnam změnil:
 1. Naučil mě více si vážit přítomného okamžiku.
 2. Přivedl mě k větší pokoře a respektu k jiným kulturám.
 3. Dal mi nový směr, který je méně o výkonu a více o harmonii.

Vietnam je pro mě nejen novým domovem, ale i místem, kde jsem našel sám 
sebe.

Jak jsem se naučil naslouchat svému nitru Chapter 156

Celý život jsem hledal odpovědi venku – ve vztazích, v práci, v uznání od 
ostatních. Ale až ve chvílích samoty a přemýšlení jsem pochopil, že skutečné 
odpovědi leží uvnitř mě.

Naslouchat svému nitru znamená umět se zastavit, dát si prostor k zamyšlení 
a nebát se nepříjemných otázek.

Jak naslouchám svému nitru:
 1. Každý den si dávám chvíli ticha, abych se spojil sám se sebou.
 2. Píšu si myšlenky, které mi přicházejí na mysl.
 3. Nechávám věci plynout a důvěřuji své intuici.

Dnes už vím, že vše, co potřebuji, je už ve mně, jen je třeba se naučit to slyšet.



Jak jsem se naučil přijímat změny Chapter 157

Změna byla vždy součástí mého života, ať už šlo o kariéru, vztahy nebo životní 
prostředí. Zpočátku jsem se změn bál – představovaly nejistotu a riziko. Dnes 
už vím, že změna je nevyhnutelná a že v sobě skrývá nové možnosti.

Každý nový začátek mě něčemu naučil a posunul mě dál, ať už jsem ho vítal 
nebo ne.

Jak jsem se naučil pracovat se změnou:
 1. Přijal jsem ji jako součást života, ne jako hrozbu.
 2. Hledám v ní příležitosti místo problémů.
 3. Důvěřuji procesu a věřím, že mě každá změna vede správným 
směrem.

Dnes už vím, že beze změny není růst a že jen díky ní můžeme objevovat nové 
cesty.

Moje nejdůležitější životní lekce Chapter 158

Když se dnes ohlédnu zpět, vidím, že každá zkušenost – dobrá i špatná – měla 
svůj smysl. Život mě naučil, že nikdy není pozdě začít znovu, že vše, co se 
děje, má svou logiku, a že opravdový úspěch je o tom, jak se cítíme uvnitř.

Mé největší životní lekce:
 1. Nikdy se nevzdávej, i když se zdá, že už není cesta dál.
 2. Žij s pokorou, protože nic není samozřejmost.
 3. Štěstí není venku, ale uvnitř nás.

Život není o tom, co máme, ale o tom, jakým člověkem se staneme.

Odvaha začít znovu od nuly Chapter 159



V životě jsem několikrát stál na bodě, kdy jsem musel začít znovu. Ať už to 
bylo po odchodu od policie, při budování BarberLandu, nebo při rozhodnutí 
přestěhovat se do Vietnamu. Každý nový začátek byl krokem do neznáma, 
plný nejistoty a strachu.

Nejtěžší bylo překonat vnitřní hlasy pochybností – bude to fungovat? Zvládnu 
to sám? Co když selžu? Ale vždy jsem věřil, že dokud se snažím, není nic 
ztraceno.

Jak jsem našel odvahu začít znovu:
 1. Přestal jsem se bát neúspěchu – každá zkušenost mě něčemu naučí.
 2. Zaměřil jsem se na své silné stránky a využil je k budování nového 
začátku.
 3. Naučil jsem se hledat příležitosti tam, kde jiní vidí překážky.

Dnes vím, že začít znovu není selhání, ale šance dělat věci lépe.

Jak jsem překonal strach z budoucnosti Chapter 160

Kdysi mě budoucnost děsila – nevěděl jsem, co přinese, a jak se na ni 
připravit. Často jsem si dělal starosti o věci, které jsem nemohl ovlivnit.

Postupem času jsem pochopil, že strach z budoucnosti je jen ztrátou energie. 
Místo toho jsem se naučil soustředit na přítomnost a dělat maximum pro to, 
aby se budoucnost formovala podle mých představ.

Jak jsem se naučil nebát budoucnosti:
 1. Žiju přítomností a neplýtvám energií na zbytečné obavy.
 2. Plánuji, ale neupínám se na jedinou možnost – jsem otevřený 
změnám.
 3. Věřím, že každý problém má řešení, i když ho zatím nevidím.

Dnes už se budoucnosti nebojím – vím, že přijde taková, jakou si ji sám 
vytvořím.

Co bych nikdy neudělal znovu Chapter 161



Každý člověk se během života dopustí chyb. Některé jsou malé, jiné mají větší 
dopad. I já jsem se několikrát rozhodl špatně, a přestože nelituji, protože mě 
to formovalo, vím, že dnes bych některé věci dělal jinak.

Co bych dnes změnil:
 1. Méně bych se staral o to, co si myslí ostatní, a více bych poslouchal 
sám sebe.
 2. Dříve bych se naučil nastavovat hranice a říkat „ne“.
 3. Nenechal bych se pohltit prací na úkor rodiny a zdraví.

Tyto zkušenosti mi ukázaly, že každý den máme šanci dělat věci lépe.

Jak jsem se naučil vyrovnat se ztrátou Chapter 162

Život mě naučil, že ztráty jsou jeho přirozenou součástí. Ztratil jsem vztahy, 
finanční jistotu, zdraví, a dokonce i některé sny. Nejdříve jsem se snažil tyto 
ztráty ignorovat a jít dál, ale pochopil jsem, že jediný způsob, jak se s nimi 
vyrovnat, je přijmout je.

Jak jsem se naučil vyrovnávat se ztrátami:
 1. Dovoluji si cítit smutek, ale nenechám ho, aby mě ovládl.
 2. Hledám nové příležitosti a poučení, které mi ztráta přinesla.
 3. Neupínám se na minulost, ale soustředím se na to, co mohu změnit.

Ztráta mi vždy připomíná, že nic v životě není trvalé a že je důležité vážit si 
každého okamžiku.

Jak jsem našel odvahu dělat nepopulární rozhodnutí 
Chapter 163

Být podnikatelem a lídrem často znamená dělat rozhodnutí, která nejsou 
populární. Zavřít podnik, propustit zaměstnance, vzdát se něčeho, co jsem 
dlouho budoval – to všechno byly těžké momenty, které si vyžadovaly odvahu.

Naučil jsem se, že je důležité vždy jednat v souladu se svými hodnotami, i 
když to znamená jít proti proudu.



Moje principy při rozhodování:
 1. Dělám rozhodnutí, která mají dlouhodobý smysl, ne jen krátkodobý 
prospěch.
 2. Nerozhoduji pod tlakem emocí, ale s jasnou myslí.
 3. Vždy beru zodpovědnost za svá rozhodnutí a stojím si za nimi.

Není snadné dělat těžká rozhodnutí, ale je to součást cesty k opravdovému 
úspěchu.

Život jako neustálá cesta učení Chapter 164

Čím déle žiju, tím více si uvědomuji, že nikdy nebudu vědět všechno. Každý 
den je příležitostí k novým lekcím, ať už v podnikání, vztazích nebo osobním 
rozvoji.

Dříve jsem si myslel, že úspěch znamená mít odpovědi na všechny otázky, ale 
dnes vím, že skutečná moudrost spočívá ve schopnosti učit se stále nové věci.

Co se snažím učit každý den:
 1. Naslouchat druhým a vnímat různé pohledy na svět.
 2. Zlepšovat se v malých věcech, které dělám každý den.
 3. Učit se nejen z vlastních chyb, ale i z chyb druhých.

Život je nejlepší učitel a nikdy nepřestává nabízet nové lekce.

Poslední slova této kapitoly mého života Chapter 165

Každý příběh má své kapitoly a já cítím, že ta současná je jedna z 
nejdůležitějších. Po letech hledání, zkoušek a triumfů jsem konečně na místě, 
kde se cítím být v souladu se sebou samým.

Vietnam mi dal nový směr, klid a možnost vytvořit něco s hlubším smyslem. 
Tato kniha je součástí mého odkazu – chci, aby moje zkušenosti mohly 
inspirovat ty, kteří hledají odvahu vydat se svou vlastní cestou.

Co bych chtěl, aby si čtenář z této knihy odnesl:
 1. Nikdy není pozdě začít znovu, bez ohledu na okolnosti.



 2. Síla a odvaha nejsou vrozené – budujeme je skrze zkušenosti.
 3. Život je krásný ve své jednoduchosti, pokud se ho naučíme vnímat.

Tímto končím jednu kapitolu svého života, ale vím, že další začíná právě teď.

Rodina, kterou jsem našel ve Vietnamu Chapter 166

Když jsem opustil Evropu a přestěhoval se do Vietnamu, neměl jsem žádná 
očekávání ohledně vztahů. Přijel jsem s cílem najít klid a nový směr, ale 
netušil jsem, že zde najdu něco mnohem cennějšího – rodinu, kterou jsem 
nikdy nečekal.

Můj asistent se postupně stal víc než jen kolegou – stal se přítelem, a díky 
němu jsem se setkal s jeho rodinou, která mě přijala s otevřeným srdcem. 
Vztahy v Asii jsou jiné, hlubší a založené na respektu a vzájemné podpoře.

Jedním z nejdojemnějších okamžiků bylo setkání s jeho adoptivním synem. V 
jeho očích jsem viděl touhu po přijetí a lásce, a já si uvědomil, že život není 
jen o podnikání a plánech, ale také o jednoduchých lidských hodnotách – 
lásce, přijetí a sdílené radosti.

Moje zkušenost s novou rodinou ve Vietnamu:
 1. Pocit přijetí – Byl jsem představen celé rodině, která mě ihned 
považovala za svého.
 2. Sdílené chvíle – Společné oslavy, rodinné večeře a běžné 
každodenní okamžiky mi ukázaly pravou podstatu vietnamské pohostinnosti.
 3. Lekce pokory – Zjistil jsem, že pravé bohatství není v majetku, ale ve 
vztazích, které vytváříme.

Tato rodina mi ukázala, že ačkoliv jsem odjel tisíce kilometrů od domova, 
našel jsem zde skutečné spojení a nový smysl života.

Adoptivní syn mého asistenta – nový pohled na rodičovství 
Chapter 167

Když jsem se poprvé setkal s adoptivním synem mého asistenta, nevěděl 



jsem, co očekávat. Byl tichý, pozorný a zdálo se, že se snaží pochopit, kdo 
vlastně jsem a co pro jeho rodinu znamenám. Postupně jsem si však 
uvědomil, jak silné pouto mezi námi vzniká.

Díval jsem se na něj a viděl jsem v něm kousek sebe – chlapce, který hledá 
oporu a přijetí. Tato zkušenost mě vrátila zpět k mým vlastním synům a 
připomněla mi, jak důležité je být pro někoho oporou, ať už jde o pokrevní 
rodinu nebo přátele.

Co jsem se naučil od adoptivního syna mého asistenta:
 1. Trpělivosti – Vztahy se budují pomalu a každý potřebuje čas na 
důvěru.
 2. Bezpodmínečné lásce – Skutečné vztahy nejsou založené na 
biologii, ale na pocitech.
 3. Důležitosti vzoru – Každé slovo, každý čin má význam, a mladí lidé 
se učí příkladem.

Dnes je pro mě tento chlapec nejen součástí života mého asistenta, ale také 
připomínkou toho, že rodina není jen o krvi, ale o srdci.

Přijetí do vietnamské rodiny jako zlomový bod mého života 
Chapter 168

Být přijat vietnamskou rodinou bylo pro mě něčím, co jsem si nikdy 
nedokázal představit. V Evropě se vztahy budují jinak – jsou často povrchní, 
zaměřené na výkon a očekávání. Zde, ve Vietnamu, jsem našel něco mnohem 
hlubšího – skutečný pocit přijetí bez podmínek.

Když mě asistent představil svým rodičům a dalším příbuzným, cítil jsem 
směs respektu, zvědavosti a opravdové otevřenosti. Místo formálních 
konverzací jsem byl přivítán tradiční večeří, kde jsem se naučil, že pravé 
vztahy vznikají u jednoho stolu.

Co pro mě znamenalo být přijat:
 1. Pocit sounáležitosti – Najednou jsem nebyl sám v cizí zemi, měl 
jsem kolem sebe lidi, kteří mě vnímali jako jednoho z nich.
 2. Učení se novým hodnotám – Vietnamská kultura mi ukázala, že 
pokora a respekt jsou klíčovými pilíři každého vztahu.
 3. Síla komunity – Všichni si pomáhají, nikdo není ponechán na 
pospas osudu.



Bylo to jedno z nejdůležitějších setkání v mém životě, protože mi ukázalo, že 
skutečný domov není místo, ale lidé.

Vietnamské oslavy a tradice, které mě fascinují Chapter 169

Jednou z věcí, které jsem si ve Vietnamu zamiloval, jsou tradiční oslavy a 
rituály, které rodiny sdílí s obrovským respektem k minulosti a tradici.

Měl jsem příležitost zažít oslavy lunárního Nového roku (Tet), kdy se celá 
rodina sejde, aby si připomněla své předky a společně oslavila nový začátek. 
Bylo to pro mě něco zcela jiného, než na co jsem byl zvyklý – pokora, vděčnost 
a silné rodinné pouto byly všude kolem mě.

Co mě naučily vietnamské oslavy:
 1. Důležitost tradic – Historie a kulturní hodnoty se předávají 
generacemi, a to je krásné.
 2. Rodinné spojení – Každý má své místo a roli, a všichni se na sebe 
spoléhají.
 3. Oslava jednoduchosti – Není třeba velkého luxusu, aby byl člověk 
šťastný, stačí být mezi svými.

Tyto momenty mi ukázaly nový pohled na hodnotu rodiny a tradic, které 
přetrvávají navzdory modernímu světu.

Vietnam mi dal mnoho – nejen nový domov, ale také novou rodinu, nové 
hodnoty a nové pochopení života. Každý den zde je pro mě příležitostí učit se 
a být vděčný za to, co mám.

Přátelství s právníkem z Hanoje – mezi zákonem a stíny 
Chapter 170

Jedním z nejzajímavějších a zároveň nejkontroverznějších lidí, které jsem ve 
Vietnamu poznal, je můj přítel – významný právník z Hanoje. Na první pohled 
seriózní muž s úspěšnou právní praxí a mediálním impériem, ale za fasádou 
vlivného podnikatele se skrýval příběh plný napětí, moci a riskantních 
rozhodnutí.



Když jsme se poprvé setkali, působil na mě jako někdo, kdo má vše pod 
kontrolou. Měl kontakty na ty nejvyšší místa, znal zákony jako své boty a uměl 
se pohybovat ve složitém vietnamském právním prostředí. Brzy jsem však 
zjistil, že jeho život je mnohem komplikovanější – a nebezpečnější, než se na 
první pohled zdálo.

Setkání se stíny – jeho zatčení a sledování tajnou policií

Jednoho dne jsem se dozvěděl, že byl zatčen. Vietnamská policie ho měla v 
hledáčku dlouhou dobu kvůli jeho podnikatelským aktivitám a kontaktům, 
které sahaly do nejvyšších politických kruhů. Tajná policie ho sledovala celé 
měsíce a když přišla akce, bylo jasné, že se dostal do vážných problémů.

Sledování, výslechy, tlak ze všech stran – jeho příběh mi ukázal odvrácenou 
stranu podnikání ve Vietnamu. Zjistil jsem, že v této zemi existují neviditelné 
síly, které ovlivňují podnikání, politiku i život běžných lidí. Právo zde často 
není černobílé a ti, kdo se pohybují v šedé zóně, musí být extrémně opatrní.

Jak mě jeho příběh ovlivnil:
 1. Pochopil jsem, že Vietnam je zemí příležitostí, ale i velkých rizik.
 2. Naučil jsem se, že v podnikání je důležité nejen vědět, ale i kdo vás 
zná.
 3. Zjistil jsem, že skutečná moc se často skrývá za oponou.

Přestože jeho reputace byla sporná a jeho příběh obsahoval mnoho temných 
kapitol, pro mě byl cenným přítelem a zdrojem informací o tom, jak funguje 
podnikání ve Vietnamu.

Život na hraně – mezi mafií a politikou Chapter 171

Můj přítel právník nebyl typickým podnikatelem. Pohyboval se na hraně mezi 
legálním a nelegálním světem a měl kontakty, které mu dávaly obrovskou 
výhodu, ale zároveň ho činily zranitelným. Často mi vyprávěl o setkáních s 
lidmi, kteří ovládají různé části vietnamské ekonomiky ze stínů, o politických 
hrách, ve kterých nebylo místo pro chyby.

Vietnam je země, kde podnikání není jen o nápadech a tvrdé práci – je to také 
o vztazích, strategii a schopnosti orientovat se v komplikovaném prostředí, 
kde hranice mezi zákonem a jeho obcházením jsou často velmi tenké.



Klíčové lekce, které jsem si od něj odnesl:
 1. V podnikání v Asii hraje důležitou roli trpělivost a správné kontakty.
 2. Naučil jsem se, že v některých situacích je lepší nechat věci plynout 
a nezasahovat.
 3. Pochopil jsem, že podnikání v cizí zemi znamená respektovat její 
pravidla – psaná i nepsaná.

Tajná policie a realita vietnamského byznysu Chapter 172

Sledování ze strany tajné policie bylo pro něj každodenní realitou. Měl pocit, 
že každý jeho krok je monitorován a každá schůzka může být poslední. 
Několikrát jsem si všiml nenápadných postav v jeho okolí – lidé, kteří ho 
pozorovali, ale nikdy s ním nemluvili.

Vietnamská tajná policie je známá svou precizností a schopností infiltrovat 
jakýkoli podnikatelský sektor. Pro mě to byla připomínka, že i když se mi 
Vietnam zdá jako ráj příležitostí, je to stále země s přísnými pravidly a limity, 
které nelze překročit.

Jak mě tato zkušenost ovlivnila:
 1. Naučil jsem se, že v každém podnikání je důležité mít čisté úmysly a 
jednat transparentně.
 2. Pochopil jsem, že ne všechno je tak, jak se na první pohled zdá – 
vždy je dobré být opatrný.
 3. Získal jsem hlubší respekt k systému a pravidlům, která platí ve 
Vietnamu.

Konec jedné éry – jak se právník rozhodl odejít do ústraní 
Chapter 173

Po měsících plných stresu, vyšetřování a tlaků se můj přítel rozhodl stáhnout 
do ústraní. Opustil část svého podnikání, přestal se tolik angažovat ve 
veřejném životě a soustředil se na rodinu a osobní život.

Tento moment pro mě byl důležitým ponaučením – bez ohledu na to, jak 
vysoko vystoupáme, je důležité vědět, kdy je čas zpomalit a stáhnout se do 
bezpečí.



Díky němu jsem si uvědomil, že největší bohatství, které můžeme mít, je klid a 
svoboda – a to někdy znamená vzdát se moci a vlivu, který nám byl kdysi tak 
drahý.

Vietnam mi ukázal mnoho tváří – od nádherných scenérií a přátelských lidí až 
po temná zákoutí byznysu, kde hrají roli moc, peníze a politika. Každý den zde 
je pro mě novou lekcí a připomínkou, že život není jen o tom, co vidíme na 
povrchu, ale i o tom, co se skrývá v zákulisí.

Návraty do dětství – podobnost vesnic na Phu Quoc a u 
babičky Chapter 174

Když jsem poprvé přijel na ostrov Phu Quoc, něco ve mně ožilo. Procházel 
jsem malými vesničkami s prašnými cestami, jednoduchými domky a lidmi, 
kteří si žili poklidným tempem, a najednou se mi vybavily vzpomínky z 
dětství.

Jako malý kluk jsem často jezdil ke své babičce na venkov, kde měl náš rod 
statek. Bylo to místo, kde všechno bylo jednoduché – rána provoněná 
čerstvým chlebem, dny strávené na dvoře mezi zvířaty, večery u kamen, kde 
se vyprávěly staré rodinné příběhy.

Když jsem kráčel po cestách Phu Quocu, uvědomil jsem si, že tento ostrov mi 
dává stejný pocit klidu a jednoduchosti. Lidé zde žijí skromně, ale šťastně. 
Mají svou každodenní rutinu – rybaření, starost o zahrádku, večerní posezení 
s přáteli.

Podobnosti mezi vesnicemi mého dětství a vesnicemi na Phu Quoc:
 1. Jednoduchý a skromný život – Bez zbytečného luxusu, ale s 
opravdovými hodnotami.
 2. Silné rodinné vazby – Lidé se tu navzájem znají a pomáhají si, stejně 
jako to bylo v dětství u babičky.
 3. Život v souladu s přírodou – Na statku jsem vyrůstal mezi zvířaty a 
přírodou, což se na Phu Quoc odráží v každodenním životě místních obyvatel.

Na Phu Quocu jsem našel něco, co jsem ani nehledal – návrat k sobě samému 
skrze vzpomínky na dětství.



Životní lekce z venkova, které mi pomohly v podnikání 
Chapter 175

Život na statku mě naučil mnoha věcem, které jsem si později přenesl i do 
podnikání. Na venkově nebylo místo pro lenost, odkládání povinností nebo 
čekání na lepší příležitosti. Když bylo potřeba něco udělat, jednoduše jsme to 
udělali – bez výmluv.

Stejné principy jsem si přenesl i do budování BarberLandu. Tvrdá práce, 
trpělivost a důvěra v to, že každodenní úsilí se časem vyplatí. Naučil jsem se, 
že úspěch nepřichází přes noc, ale je výsledkem poctivé práce a vytrvalosti.

Co jsem si odnesl z venkovského života do podnikání:
 1. Trpělivost – Vše má svůj čas a nelze nic uspěchat.
 2. Poctivost – Dělat věci správně, i když se nikdo nedívá.
 3. Pokora – Nikdy si nemyslet, že už vím všechno, a být vždy připraven 
se učit.

Tento přístup mi pomohl nejen v podnikání, ale i v osobním životě.

Jak mě Phu Quoc naučil vážit si jednoduchosti Chapter 176

Život na ostrově je v mnoha ohledech jiný než v rušném městě. V Praze jsem 
byl neustále obklopen shonem, lidé spěchali za úspěchem, penězi a uznáním. 
Zde na Phu Quocu se čas zastavil.

Místní lidé mě naučili, že ke štěstí člověk nepotřebuje mnoho. Stačí mu 
zdraví, láska rodiny a práce, která mu dává smysl. Když sedím u 
jednoduchého stolu s místními obyvateli, popíjím vietnamský čaj a 
poslouchám jejich příběhy, cítím hlubokou vděčnost za to, že jsem se sem 
dostal.

Co jsem se naučil na Phu Quoc o jednoduchosti:
 1. Štěstí není v materiálních věcech, ale v zážitcích.
 2. Rodinné vazby jsou důležitější než pracovní úspěchy.
 3. Každý den je dar, který bychom měli naplno využít.

Dnes už vím, že ke spokojenosti stačí opravdu málo, a že jednoduchost je 



často tím největším luxusem.

Vesnické večery na Phu Quoc a vzpomínky na domov 
Chapter 177

Jednou z věcí, které mám na Phu Quocu nejraději, jsou večery v místních 
vesnicích. Když slunce zapadne, lidé se sejdou, posedí u malých stolků na 
ulici, povídají si a smějí se. Tento obraz mi tolik připomíná dětství u babičky, 
kdy jsme seděli na dvoře, poslouchali zvuky přírody a vyprávěli si příběhy z 
minulosti.

Ten pocit klidu, který jsem kdysi cítil na statku, se mi vrátil. Sedím mezi 
místními, sleduji hvězdy nad hlavou a cítím, že jsem konečně našel místo, kde 
mohu být sám sebou.

Co si na těchto večerech nejvíce užívám:
 1. Autentičnost okamžiku – Nic není předstírané, vše je skutečné a 
opravdové.
 2. Sdílená radost – Lidé jsou šťastní, i když mají málo.
 3. Nostalgie – Připomíná mi to domov a vzpomínky, které jsem si 
myslel, že už jsou dávno pryč.

Phu Quoc pro mě není jen místem, kde žiji – je to místo, kde znovu objevím 
své kořeny a hodnoty, které mě formovaly od dětství.

Životní hodnoty, které mi venkov a Phu Quoc připomněly 
Chapter 178

Pobyt na Phu Quoc mi připomněl hodnoty, které jsem se naučil už jako dítě 
na statku u babičky. Bylo to období jednoduchosti, tvrdé práce, ale také 
vzájemné pomoci a sounáležitosti. V rušném světě podnikání jsem na ně 
možná na chvíli zapomněl, ale ostrov mi je opět vrátil do života.

Zde, stejně jako na venkově, je důležitá důvěra, respekt a práce, která má 
skutečný smysl. Místní lidé mi ukázali, že i v dnešní moderní době jsou tyto 
hodnoty stále aktuální a možná důležitější než kdy dřív.



Životní hodnoty, které mi připomněl Phu Quoc:
 1. Přirozenost – Není potřeba nic předstírat, stačí být sám sebou.
 2. Solidarita – Lidé si zde pomáhají bez očekávání odměny.
 3. Vytrvalost – Ať už se člověk věnuje jakékoliv práci, musí do ní vložit 
své srdce.

Tyto hodnoty jsem se snažil aplikovat i v podnikání a osobním životě a 
ukázalo se, že to byl ten správný přístup.

Vztah k přírodě – spojení s ostrovem a minulostí Chapter 
179

Na Phu Quoc jsem znovu našel blízký vztah k přírodě, který jsem měl jako 
dítě na statku. Dny, kdy jsem běhal po polích, krmil zvířata a dýchal čerstvý 
vzduch, se mi znovu vybavily při pohledu na nekonečné palmové háje a 
tyrkysové moře.

Zdejší příroda je jiná než ta evropská, ale její podstata je stejná – klid, 
harmonie a souznění s okolím. Místní lidé si váží toho, co jim příroda dává, a 
učí mě, že je důležité ji nejen využívat, ale také chránit.

Jak mě příroda Phu Quocu ovlivnila:
 1. Učí mě trpělivosti – Příroda má svůj vlastní rytmus, který nelze 
uspěchat.
 2. Pomáhá mi nacházet klid – Procházky po pláži nebo mezi 
plantážemi mě nabíjejí energií.
 3. Připomíná mi dětství – Každý den mi přináší vzpomínky na 
jednoduché radosti venkovského života.

Dnes se snažím žít tak, abych byl s přírodou v souladu a nebral ji jako 
samozřejmost.

Komunita, která mě přijala za svého Chapter 180

Ve Vietnamu jsem našel nejen nový domov, ale také komunitu lidí, kteří mě 



přijali mezi sebe, aniž by se ptali na můj původ nebo minulost. Stejně jako na 
venkově, kde jsme se všichni znali jménem, zde na Phu Quoc jsem si vytvořil 
pevné vazby s lidmi, kteří mě obklopují.

Byl jsem pozván na rodinné oslavy, místní svatby i tradiční ceremonie. Místní 
mi ukázali, že vztahy zde nejsou povrchní, ale hluboké a upřímné.

Čím je pro mě komunita na Phu Quocu výjimečná:
 1. Otevřeností – Nikdy jsem se necítil jako cizinec, vždy jsem byl vítán.
 2. Podporou – V těžkých chvílích jsem poznal, že se mohu spolehnout 
na druhé.
 3. Respektem k tradicím – Učím se novým zvykům, které mi pomáhají 
lépe porozumět místní kultuře.

Tato komunita mi dává pocit sounáležitosti, který jsem dlouho hledal.

Vděčnost za prosté radosti života Chapter 181

Dříve jsem měl pocit, že musím neustále růst, dosahovat nových cílů a 
dokazovat něco sobě i ostatním. Phu Quoc mi ukázal, že skutečné štěstí 
spočívá v jednoduchých věcech – ranní kávě s přáteli, procházce po pláži nebo 
západu slunce nad mořem.

Tady se učím být vděčný za každý okamžik a přestat se hnát za něčím, co 
vlastně k životu nepotřebuji.

Za co jsem dnes nejvíce vděčný:
 1. Za zdraví – Každý den je pro mě dar, který si vážím více než dřív.
 2. Za klid v duši – Po letech neklidu a stresu jsem našel místo, kde 
mohu žít podle svých pravidel.
 3. Za vztahy – Lidé kolem mě jsou mým největším bohatstvím.

Díky tomu, co jsem se na Phu Quoc naučil, už vím, že vděčnost je klíčem ke 
skutečné spokojenosti.

Co mi Phu Quoc dal a co mi vzal Chapter 182

Každé místo, kde člověk žije, mu něco dá a něco vezme. Phu Quoc mi dal nový 



pohled na život, klid a příležitost začít znovu. Vzal mi však některé věci – 
komfort evropského stylu života, blízkost mé rodiny a jistotu, kterou jsem měl 
doma.

Nicméně jsem se naučil, že každá změna přináší něco nového, a to je vždy 
cennější než lpění na minulosti.

Co mi Phu Quoc dal:
 1. Nové přátele a komunitu.
 2. Příležitost realizovat se v něčem novém.
 3. Možnost najít klid a smysl v jednoduchosti.

Co mi Phu Quoc vzal:
 1. Pocit jistoty, který jsem měl v Evropě.
 2. Rodinnou blízkost, kterou nelze nahradit.
 3. Některé pohodlnosti moderního života.

Ale dnes vím, že to, co mi dal, je mnohem cennější než to, co jsem ztratil.

Phu Quoc je pro mě místem, kde jsem našel nejen nový domov, ale i nový 
pohled na sebe sama. Věřím, že každý člověk má v životě místo, kde se cítí být 
sám sebou – pro mě je to právě zde, na tomto nádherném ostrově.

Vietnamská mentalita a její vliv na můj život Chapter 183

Pobyt na Phu Quoc mě nejen změnil, ale také mi otevřel oči k odlišnému 
způsobu myšlení. Vietnamská mentalita se liší od té evropské v mnoha 
ohledech, a právě tato odlišnost mi pomohla znovu definovat svůj pohled na 
život.

Vietnamská kultura je založena na pokoře, respektu a rodinných hodnotách. 
Lidé zde nepřistupují k životu s neustálým tlakem na výkon, ale s vědomím, že 
důležité je zdraví, vztahy a schopnost užívat si přítomnost.

Co jsem se naučil od Vietnamců:
 1. Trpělivosti – Ne všechno musí být hned, důležité je být vytrvalý a 
důvěřovat procesu.
 2. Pokory – Místní lidé nepotřebují ukazovat své úspěchy, jejich síla 
spočívá v jednoduchosti a skromnosti.
 3. Radosti z maličkostí – Každodenní rituály, jako je pití čaje s rodinou, 



jsou pro ně důležitější než hmotné statky.

Díky těmto lekcím se snažím vést život s větší lehkostí a nebrat věci tak vážně, 
jak jsem to dříve dělával.

Setkání s tradicemi a zvyky, které mě překvapily Chapter 
184

Vietnam je země s bohatou historií a tradicemi, které jsou stále pevně 
zakořeněné v každodenním životě. Zvyky, které se na první pohled mohou 
zdát neobvyklé, se postupně staly součástí mého života a naučil jsem se je 
respektovat i oceňovat.

Jedním z nejzajímavějších momentů bylo, když jsem se zúčastnil tradiční 
obětiny předků. Tento rituál, kdy rodina přináší jídlo, květiny a vonné tyčinky 
na oltář předků, mě hluboce zasáhl. Ukázalo mi to, jak silné pouto mají 
Vietnamci k rodině, i když už jejich blízcí nejsou mezi živými.

Tradiční zvyky, které mě fascinovaly:
 1. Tet (vietnamský nový rok) – Obrovská oslava spojená s čištěním 
domovů a oslavou nových začátků.
 2. Rodinné oslavy – Každé narozeniny či výročí jsou příležitostí pro 
setkání celé rodiny.
 3. Péče o předky – Každá rodina má svůj oltář, kde se pravidelně 
vzdává úcta těm, kteří už odešli.

Tyto tradice mi ukázaly, jak důležité je nikdy nezapomenout na své kořeny a 
být vděčný za to, co máme.

Jak jsem se stal součástí vietnamské komunity Chapter 185

Život v cizí zemi není nikdy snadný. Když jsem se přestěhoval na Phu Quoc, 
měl jsem obavy, jestli mě místní lidé přijmou, jestli zapadnu mezi ně a najdu 
si zde místo.

Díky přátelství s asistentem a jeho rodinou se mi však otevřely dveře do 



vietnamské komunity. Postupně jsem poznával místní lidi, účastnil se jejich 
rodinných oslav, pomáhal při různých aktivitách a stal se součástí jejich 
života.

Jak jsem se stal součástí komunity:
 1. Respektováním jejich kultury a tradic – Nesnažil jsem se nic měnit, 
ale učil se od nich.
 2. Sdílením zkušeností – Místní lidé mě přijali, protože jsem byl 
ochoten se s nimi podělit o své zkušenosti i učit se od nich.
 3. Pomocí – Když bylo třeba, vždy jsem se snažil přiložit ruku k dílu a 
být součástí dění.

Dnes už nejsem jen cizinec žijící na ostrově, ale někdo, kdo je součástí 
místního života a respektován jako přítel.

Vietnamská kuchyně – cesta k srdci lidí Chapter 186

Jednou z věcí, která mě ve Vietnamu okamžitě okouzlila, byla místní kuchyně. 
Jídlo zde není jen nutností, ale rituálem, který spojuje rodiny a přátele.

Začal jsem se učit místní recepty, zúčastnil se tradičních jídelních ceremonií a 
pochopil, že jídlo ve Vietnamu je nejen o chuti, ale i o respektu k přírodě a 
surovinám.

Nejoblíbenější vietnamská jídla, která jsem si oblíbil:
 1. Pho – Tradiční nudlová polévka, která se podává ke snídani a má 
nespočet variací.
 2. Banh mi – Vietnamská bageta plněná masem, zeleninou a 
omáčkami, která kombinuje francouzské a vietnamské vlivy.
 3. Ca phe sua da – Vietnamská ledová káva s kondenzovaným mlékem, 
kterou považuji za jeden z nejlepších nápojů na světě.

Každé jídlo zde je zážitek, který mě spojuje s lidmi kolem a učí mě více o 
kultuře a tradicích Vietnamu.

Jak se Vietnam stal mým druhým domovem Chapter 187

Přijet do Vietnamu znamenalo začít od nuly – bez přátel, bez zázemí, s novou 



kulturou a jazykem, který jsem neznal. Ale jak čas plynul, uvědomil jsem si, že 
Phu Quoc se postupně stává mým druhým domovem.

Každý den, kdy se procházím po pláži, zdravím místní prodavače na trhu nebo 
si s asistentovou rodinou dám společnou večeři, cítím, že sem opravdu 
patřím.

Co mi Vietnam dal:
 1. Novou perspektivu na život – Naučil jsem se žít jednoduše a šťastně.
 2. Skutečné přátelství – Lidé zde mě přijali, aniž by se ptali na mou 
minulost.
 3. Pocit domova – Místo, kde se cítím být součástí něčeho většího než 
jsem já sám.

Vietnam už pro mě není jen místem na mapě, ale součástí mého příběhu a 
života.

Vietnam mi ukázal, že domov není tam, kde se narodíme, ale tam, kde se 
cítíme dobře. A já jsem na Phu Quoc našel nejen nový domov, ale i nové 
přátele, nové hodn

Víra v lásku a dobro – nový smysl života ve Vietnamu 
Chapter 188

K život jsem věřil, že láska a dobro jsou klíčovými hodnotami, které mají sílu 
změnit svět. Ale až ve Vietnamu jsem je skutečně našel – v lidech, jejich 
laskavosti, jednoduchosti a ochotě pomáhat druhým bez očekávání něčeho 
na oplátku.

Na Phu Quoc jsem poznal opravdovou lidskost. Lidé zde nejsou bohatí 
materiálně, ale jejich srdce jsou plná radosti a štědrosti. Přijal jsem jejich 
filozofii života a snažím se ji šířit dál – pomáhat, kde je potřeba, šířit pozitivní 
energii a inspirovat ostatní, aby viděli svět jinýma očima.

Co jsem se naučil o lásce a dobru ve Vietnamu:
 1. Láska se neprokazuje slovy, ale činy.
 2. Dobro je nakažlivé – pokud konáme správně, lidé nás budou 
následovat.
 3. Život je o dávání, ne o braní.



V každodenním životě na ostrově se snažím šířit lásku a optimismus – ať už 
tím, že se usměji na prodavačku na trhu, nebo tím, že pomáhám svým 
zaměstnancům a přátelům najít jejich vlastní cestu k lepšímu životu.

Šíření dobra – jak mě Vietnam inspiroval k pomoci druhým 
Chapter 189

Vietnam mi ukázal, že skutečné štěstí se neskrývá v penězích nebo úspěchu, 
ale v tom, co děláme pro ostatní. Lidé zde mě naučili, že i ten nejmenší čin 
laskavosti může mít obrovský dopad.

Začal jsem vnímat svou přítomnost zde jako příležitost nejen pro sebe, ale i 
pro ostatní. Věřím, že pokud mám možnost pomáhat, je to mou povinností. Ať 
už jde o podporu chudých rodin, sponzorování vzdělání pro děti, nebo 
jednoduše trávení času s těmi, kteří potřebují lidskou blízkost.

Jak se snažím šířit dobro ve Vietnamu:
 1. Podporou místních komunit – Pomáhám finančně i osobně tam, 
kde je to potřeba.
 2. Sdílením příběhů – Povzbuzuji ostatní, aby věřili v lepší zítřky.
 3. Osobním příkladem – Věřím, že když budu jednat správně, inspiruji 
tím i ostatní.

Každý dobrý skutek se vrací, a já jsem to na vlastní kůži pocítil.

Jak jsem ve Vietnamu našel skutečné přátelství a lásku k 
lidem Chapter 190

V dětství jsem nikdy neměl stabilní zázemí, které by mi poskytlo pocit 
bezpodmínečné lásky a přijetí. Ale ve Vietnamu jsem našel něco, co jsem 
hledal celý život – opravdové přátelství a pocit, že někam patřím.

Místní lidé mě přijali, jaký jsem, bez předsudků nebo očekávání. Naučili mě, 
že láska není něco, co si musíme zasloužit, ale něco, co je přirozené, pokud 
jsme ochotni otevřít své srdce.



Co jsem se naučil o přátelství a lásce k lidem:
 1. Přátelství je o důvěře a vzájemné podpoře, ne o povrchních gestech.
 2. Láska k lidem se projevuje tím, jak se k nim chováme, ne tím, co 
říkáme.
 3. Opravdová blízkost nevzniká přes noc, ale postupně se buduje.

Dnes už vím, že největší hodnotou v životě nejsou peníze, ale lidé, kteří stojí 
po našem boku.

Jak se každý den snažím šířit pozitivní energii Chapter 191

Každý den je pro mě příležitostí předat něco pozitivního dál. Ať už jde o 
povzbuzení někoho, kdo má těžký den, nebo malé gesto laskavosti, kterým 
mohu někomu zpříjemnit den.

Život mě naučil, že pozitivní přístup dokáže změnit nejen můj vlastní život, ale 
i životy lidí kolem mě. Snažím se být tím, kdo přináší světlo i v těžkých 
chvílích.

Jak šířím pozitivní energii:
 1. Uvědoměním, že každý úsměv má svou hodnotu.
 2. Vytvářením prostředí, kde se lidé cítí dobře.
 3. Nikdy se nevzdávám a inspiruji ostatní, aby také věřili ve své sny.

Věřím, že každý člověk má schopnost změnit svět k lepšímu, pokud začne u 
sebe.

Láska a dobro jako základ mého podnikání Chapter 192

Věřím, že podnikání není jen o zisku, ale hlavně o vztazích a hodnotách, které 
do něj vkládáme. Proto jsem se vždy snažil vést své podnikání s láskou a 
respektem k lidem – ať už k zaměstnancům, zákazníkům nebo obchodním 
partnerům.

Každé rozhodnutí, které dělám, se řídí jednoduchým principem: „Dělám to s 
láskou a je to pro dobro všech?“ Pokud je odpověď ano, vím, že jsem na 
správné cestě.



Principy mého podnikání založené na lásce a dobru:
 1. Poctivost a transparentnost – Věřím, že důvěra je klíčem k úspěchu.
 2. Respekt k lidem – Každý zaměstnanec je součástí rodiny, ne jen 
pracovní síla.
 3. Pomoc druhým – Část zisků věnuji na charitativní účely, protože 
věřím, že úspěch by měl sloužit i druhým.

Chci, aby mé podnikání zanechalo pozitivní stopu nejen ve financích, ale 
hlavně v lidských srdcích.

Jak Vietnam změnil můj pohled na svět Chapter 193

Dříve jsem si myslel, že klíčem k úspěchu je tvrdá práce a neustálý růst. 
Vietnam mě naučil, že klíčem ke štěstí je rovnováha, pokora a schopnost šířit 
dobro kolem sebe.

Dnes už neřeším, kolik toho vlastním, ale kolik mohu dát. Věřím, že svět se 
mění ne díky velkým činům, ale díky každodenním malým skutkům lásky a 
laskavosti.

A já jsem našel svůj způsob, jak to dělat – ve Vietnamu, mezi lidmi, kteří mi 
ukázali, co znamená skutečné dobro.

Víra bez hranic – moje cesta k pochopení spirituality 
Chapter 194

Během svého života jsem se setkal s různými náboženskými systémy a 
přesvědčeními. V každé zemi, kde jsem žil nebo podnikal, jsem poznal jiný 
přístup k víře – od křesťanství v Evropě přes buddhismus ve Vietnamu až po 
islám v jiných částech světa. Vždy jsem cítil respekt k těmto systémům, ale 
zároveň jsem si uvědomil, že pro mě osobně je víra něco hlubšího, co 
přesahuje konkrétní náboženské směry.

Věřím, že skutečná víra nespočívá v rituálech nebo dogmatech, ale v 
každodenním konání dobra, v lásce k lidem a v respektu k životu. Vietnam mi 
ukázal, že víra nemusí být spojena s chrámy nebo modlitbami, ale může být 



součástí jednoduchých skutků laskavosti a úcty k druhým.

Můj pohled na víru:
 1. Víra je osobní cesta – Každý by měl najít svůj vlastní způsob, jak ji 
prožívat.
 2. Láska a dobro jsou univerzální – Nezáleží na tom, v co věříme, 
pokud žijeme s dobrým úmyslem.
 3. Respekt k víře druhých – Nemám potřebu někoho přesvědčovat o 
své pravdě, ale učím se od ostatních.

Vietnam mi ukázal, že pokora a laskavost jsou silnější než jakékoli 
náboženské přesvědčení

Buddhismus ve Vietnamu – tichá inspirace Chapter 195

Během svého pobytu ve Vietnamu jsem se přirozeně setkal s buddhismem, 
který je zde nejen náboženstvím, ale i způsobem života. Pomalé rytmy 
každodenních rituálů, meditace a hluboký respekt k přírodě mě oslovily více, 
než jsem čekal.

Místní lidé mi ukázali, že buddhismus není jen o chrámech a sochách 
Buddhy, ale o přijetí života takového, jaký je, bez lpění na minulosti a strachu 
z budoucnosti. Začal jsem si osvojovat některé prvky tohoto přístupu – větší 
nadhled, klid a schopnost přijmout věci tak, jak přicházejí.

Co mě buddhismus naučil:
 1. Přijímání přítomného okamžiku – Žít tady a teď, místo neustálého 
plánování budoucnosti.
 2. Pěstování vnitřního klidu – Není třeba bojovat s každou situací, 
někdy stačí přijmout ji s pokorou.
 3. Laskavost bez očekávání – Pomáhat druhým, aniž bych čekal něco 
na oplátku.

Ačkoli se nepovažuji za buddhistu, jeho filozofie mě inspirovala k lepšímu 
životu.

Síla myšlenky a osobní filozofie Chapter 196



Místo náboženství se soustředím na sílu myšlenky a osobní filozofii, která mi 
pomáhá překonávat překážky a hledat smysl v každém dni. Věřím, že každý z 
nás má v sobě sílu měnit svůj osud a vytvářet pozitivní realitu kolem sebe.

Můj přístup ke spiritualitě je založen na osobním rozvoji, mentálním tréninku 
a vědomé práci na sobě. Nejsem zastáncem dogmat nebo striktních pravidel, 
ale věřím, že život s jasnými hodnotami a cíli může být naplněný a 
smysluplný.

Zásady mé osobní filozofie:
 1. Každá myšlenka je energie – To, na co se zaměřujeme, roste.
 2. Největší síla je v nás – Ne v institucích nebo systémech, ale v našich 
vlastních rozhodnutích.
 3. Vděčnost jako základ – Každý den si připomínám, za co mohu být 
vděčný.

Tento přístup mi pomohl překonat nejtěžší období mého života a stále mě 
vede kupředu.

Přijetí odlišnosti a hledání společného Chapter 197

Během svých cest a života v různých kulturách jsem se naučil jednu zásadní 
věc – ať už lidé věří v Boha, Buddhu, nebo žádné vyšší síly, všichni hledáme to 
stejné: lásku, porozumění a smysl života.

Vietnamská kultura mi ukázala, že není důležité, jaká je naše víra, ale jaký je 
náš přístup k lidem. Být laskavý, upřímný a ochotný pomoci jsou hodnoty, 
které spojují všechny bez ohledu na náboženství.

Co jsem se naučil o přijetí odlišnosti:
 1. Každá kultura má svou pravdu, a všechny jsou cenné.
 2. Důležité je hledat společné hodnoty, ne rozdíly.
 3. Otevřenost vede k lepším vztahům a pochopení druhých.

Vietnam mě naučil, že skutečný mír přichází, když přijmeme ostatní takové, 
jací jsou.



Jak mi víra v dobro pomohla překonat těžké časy Chapter 
198

V nejtěžších chvílích mého života – ať už to byly osobní ztráty, zdravotní výzvy 
nebo podnikatelské neúspěchy – jsem se vždy vracel k jednoduché myšlence: 
věřit v dobro. Věřit, že všechno má svůj smysl a že i když se věci zdají být 
těžké, vždy existuje cesta vpřed.

Mé přesvědčení, že dobro se vždy vrátí, mě drželo nad vodou i v obdobích, 
kdy jsem byl na všechno sám. Každý den jsem si připomínal, že pokud budu 
jednat s čistým srdcem a upřímností, život se mi odvděčí.

Jak víra v dobro formovala můj život:
 1. Nikdy se nevzdávat, ať se děje cokoliv.
 2. Vždy pomáhat druhým, i když se zdá, že nemám dost pro sebe.
 3. Důvěřovat tomu, že všechno má svůj správný čas a místo.

Dnes už vím, že největší odměnou v životě je mít klid v duši a vědět, že jsem 
nikdy nikomu neublížil.

Hledání smyslu života skrze víru v dobro Chapter 199

Když se ohlédnu zpět, vidím svůj život jako cestu plnou výzev, pádů i 
vzestupů. V každém okamžiku, kdy jsem čelil těžkostem – ať už osobním, 
zdravotním nebo podnikatelským – jsem si vždy kladl stejnou otázku: Proč? 
Jaký to má smysl?

Odpověď jsem nikdy nehledal v náboženství nebo dogmatech, ale v sobě. 
Věřím, že každý člověk má svůj vlastní smysl a jediné, co musí udělat, je 
naslouchat svému srdci a následovat to, co cítí jako správné.

Vietnam mi v tom pomohl. Lidé zde nežijí podle přísných pravidel, ale podle 
jednoduchého principu – dělat dobro a žít v harmonii s ostatními. Toto 
uvědomění mi dalo sílu přijmout svůj život takový, jaký je, a hledat smysl ve 
všedních dnech.

Co pro mě znamená smysl života:
 1. Být užitečný – Pokud mohu někomu pomoci, pak má můj život 



hodnotu.
 2. Žít s čistým svědomím – Vědomí, že jsem nikomu neublížil, je pro 
mě největší úspěch.
 3. Být vděčný – Každý nový den je darem, který bych neměl brát jako 
samozřejmost.

Vietnam mě naučil, že smysl života není v tom, co máme, ale v tom, co 
dáváme.

Jak mi Vietnam pomohl zbavit se strachu z budoucnosti 
Chapter 200

Dlouhá léta jsem žil v neustálém stresu a nejistotě z toho, co přijde. Obavy o 
podnikání, o rodinu, o zdraví – všechny tyto starosti mě často pohlcovaly 
natolik, že jsem zapomínal žít v přítomnosti.

Vietnam mě naučil něco jiného. Místní lidé neřeší, co bude zítra – žijí dnes. 
Přijali nejistotu jako součást života a místo toho se soustředí na to, co mohou 
udělat v daném okamžiku. Tato jednoduchá filozofie mě inspirovala a 
pomohla mi zbavit se strachu z budoucnosti.

Jak dnes přistupuji k budoucnosti:
 1. Plánuji s nadhledem – Už se nezabývám každým detailem, ale 
nechávám prostor pro flexibilitu.
 2. Učím se přijímat změny – Život je dynamický a nic netrvá věčně.
 3. Soustředím se na přítomnost – Dnešek je to jediné, co skutečně 
máme.

Tento nový přístup mi přinesl klid a schopnost užívat si život takový, jaký je.

Život bez lpění – cesta k vnitřní svobodě Chapter 201

Celý život jsem něco budoval – podniky, vztahy, projekty. Ale vždy jsem si 
uvědomoval, že na ničem nelpím. Umět něco vybudovat a potom to nechat jít 
je pro mě přirozené.

Vietnam mě utvrdil v tom, že lpění na věcech, lidech nebo situacích jen 



přináší bolest. Místní filozofie mě naučila, že skutečná svoboda přichází 
tehdy, když se dokážeme vzdát toho, co nás svazuje, a jít dál bez hořkosti nebo 
lítosti.

Jak praktikuji život bez lpění:
 1. Vědomě se učím přijímat změny.
 2. Neupínám se k materiálním věcem – hodnotu vidím v zážitcích.
 3. Dávám lidem volnost – každý má právo jít svou cestou.

Tento přístup mi umožňuje prožívat život s lehkostí a otevřeností novým 
zkušenostem.

Vděčnost za každý nový začátek Chapter 202

Každý konec v mém životě byl zároveň novým začátkem. Ať už to bylo 
opuštění podnikání v Evropě, rozvod, nebo přesun do Vietnamu – každý z 
těchto kroků mi přinesl něco cenného.

Dříve jsem měl tendenci vnímat konce jako selhání, ale dnes už vím, že jsou 
jen součástí přirozeného cyklu života. Jsem vděčný za všechny nové začátky, 
protože mi ukázaly, že nikdy není pozdě zkusit něco nového a začít znovu.

Jak si připomínám vděčnost za nové začátky:
 1. Každý den si uvědomuji, že mám možnost začít znovu.
 2. Hledám v každém konci příležitost k růstu.
 3. Věřím, že vše se děje přesně tak, jak má.

Vietnam mi dal příležitost k novému začátku, který jsem si nikdy nedokázal 
představit.

Jak jsem našel harmonii mezi minulostí a přítomností 
Chapter 203

Často se setkávám s otázkou, zda se někdy vrátím zpět do Evropy. Odpověď je 
složitá. Moje minulost mě formovala a v mnohém inspirovala, ale přítomnost 
ve Vietnamu mi dává něco, co jsem v Evropě nenašel – klid, smysl a hluboké 
spojení s lidmi kolem mě.



Naučil jsem se, že minulost nelze popřít, ale je potřeba ji přijmout a najít 
rovnováhu mezi tím, co bylo, a tím, co je.

Jak si zachovávám harmonii mezi minulostí a přítomností:
 1. Nepřemýšlím nad tím, co by mohlo být, ale co mohu udělat teď.
 2. Děkuji za všechno, co mě minulost naučila.
 3. Snažím se tvořit budoucnost, která je v souladu s mými hodnotami.

Vietnam mi pomohl najít tuto rovnováhu a přestat se bát toho, co přijde.

Phu Quoc je místem, kde jsem našel to, co jsem celý život hledal – klid, 
laskavost a smysl. Věřím, že má cesta zde nekončí, ale naopak se stále vyvíjí, a 
jsem vděčný za každý den, který mohu prožít v souladu se sebou samým a s 
lidmi kolem mě.

Pokora jako nejsilnější aspekt vietnamského života Chapter 
204

Jednou z největších lekcí, které mi Vietnam dal, je hodnota pokory. Lidé zde 
nežijí okázale, nestaví svůj život na tom, co vlastní, ale na tom, kým jsou a jak 
se chovají k ostatním.

Zatímco v Evropě byl úspěch často měřen penězi a postavením, ve Vietnamu 
jsem poznal, že skutečná hodnota člověka se odráží v jeho skromnosti a 
schopnosti být nápomocný druhým. Místní lidé mě naučili, že pokora není 
slabost, ale naopak síla, která nás činí opravdovými.

Co jsem se naučil o pokoře:
 1. Přijímat život takový, jaký je, a nechtít ho násilně měnit.
 2. Vážím si každého člověka bez ohledu na jeho postavení.
 3. Měřím úspěch podle toho, jaký dopad mám na životy druhých.

Dnes vím, že čím více pokory mám, tím větší radost mi život přináší.

Lekce od obyčejných lidí Chapter 205



Jednou z věcí, která mě na Phu Quocu nejvíce dojímá, je jednoduchost a 
opravdovost místních lidí. I přes těžké podmínky, ve kterých často žijí, nikdy 
neztrácejí úsměv, optimismus a ochotu pomoci.

Setkal jsem se s rybáři, kteří tráví dlouhé hodiny na moři, se ženami, které 
prodávají ovoce na trzích, s mladými lidmi, kteří se snaží postavit si vlastní 
život od nuly. Každý z nich mě něco naučil.

Co jsem se naučil od obyčejných lidí:
 1. Pracovitosti a vytrvalosti – Každý den začínají od nuly, ale nikdy si 
nestěžují.
 2. Radosti z maličkostí – I jednoduché jídlo nebo chvíle s rodinou jsou 
pro ně důvodem k oslavě.
 3. Vděčnosti – Naučili mě být vděčný za to, co mám, místo touhy po 
tom, co nemám.

Tito lidé mi ukázali, že opravdová moudrost se skrývá v jednoduchosti.

Jak se Vietnam stal součástí mého srdce Chapter 206

Přestože jsem v Asii začínal jako cizinec, dnes už se tak necítím. Vietnam se 
stal součástí mého života, mých hodnot a mého pohledu na svět. Přijal mě 
takového, jaký jsem, a dal mi nový začátek.

Každý den se cítím více propojen s tímto místem – jeho kulturou, lidmi i 
přírodou. Zjistil jsem, že člověk nemusí být rodákem, aby se někde cítil doma. 
Stačí, když najde místo, kde se cítí sám sebou.

Co pro mě znamená Vietnam:
 1. Domov, kde se mohu nadechnout a být v klidu.
 2. Místo, kde se moje sny mění v realitu.
 3. Kultura, která mě inspirovala k novému životnímu stylu.

Vietnam už není jen zastávkou na mé cestě – stal se mým druhým domovem.

Moje vize do budoucna Chapter 207



Každý nový den je pro mě příležitostí přispět k něčemu většímu, než jsem já 
sám. Vietnam mi dal nový smysl života a já chci pokračovat v šíření toho, co 
jsem se zde naučil – lásku, pokoru a dobro.

Mým cílem je nejen rozvíjet své podnikatelské projekty, ale také pomáhat 
místním komunitám, podporovat mladé lidi a inspirovat ostatní, aby se nebáli 
dělat odvážná rozhodnutí a následovat své srdce.

Mé plány na další roky:
 1. Dokončit a publikovat svou autobiografii jako inspiraci pro ostatní.
 2. Rozšířit své podnikání ve Vietnamu a propojit ho s charitativní 
činností.
 3. Pokračovat v osobním růstu a mentálním tréninku, abych byl lepší 
verzí sebe sama.

Věřím, že každý den máme možnost vytvořit něco hodnotného, co zde po nás 
zůstane.

Jak bych chtěl být zapamatován Chapter 208

Často přemýšlím nad tím, jak bych chtěl, aby mě lidé jednou vnímali. Ne jako 
úspěšného podnikatele, ne jako někoho, kdo dosáhl materiálního bohatství, 
ale jako člověka, který nikdy nikomu neublížil, naopak se vždy snažil pomáhat 
a zanechat po sobě něco dobrého.

Mým největším přáním je, aby si lidé pamatovali, že jsem žil s otevřeným 
srdcem, nikdy se nevzdal a dokázal inspirovat ostatní k lepšímu životu.

Chci, aby si mě lidé pamatovali jako:
 1. Člověka s dobrým srdcem, který pomáhal, kde mohl.
 2. Někdo, kdo se nikdy nevzdal, i když měl mnoho důvodů to udělat.
 3. Inspiraci pro ty, kteří hledají svůj smysl života.

Věřím, že naše činy definují, kým jsme – a já se snažím, aby mé činy mluvily za 
mě.

Dědictví, které chci zanechat Chapter 209



Mým největším snem je zanechat něco, co bude mít smysl i dlouho poté, co 
odejdu. Ať už je to kniha, která inspiruje ostatní, podnikání, které bude 
pokračovat v šíření mých hodnot, nebo jednoduše vzpomínky, které v lidech 
zanechám.

Vietnam mi dal šanci začít znovu a já si přeji, aby i ostatní měli odvahu učinit 
stejné rozhodnutí.

Mé dědictví by mělo obsahovat:
 1. Myšlenky a zkušenosti, které mohou pomoci druhým.
 2. Podniky založené na lásce a poctivosti.
 3. Vzpomínky na člověka, který vždy jednal se srdcem.

Pokud bych měl zítra odejít, vím, že jsem udělal maximum, abych zanechal 
něco smysluplného.

Každý den vnímám jako novou příležitost pro lepší život – nejen pro mě, ale i 
pro ostatní. A to je myšlenka, která mě provází a inspiruje jít dál.

Moje životní filozofie – žít s otevřeným srdcem Chapter 210

Když se podívám zpět na svou cestu, uvědomuji si, že všechno, co jsem kdy 
udělal, bylo vedeno jediným principem – žít s otevřeným srdcem. Vždy jsem 
věřil, že pokud přistupuji k životu s láskou, respektem a upřímností, vše se 
nakonec vyvine tak, jak má.

Vietnam mi tuto filozofii potvrdil. Zjistil jsem, že láska a dobro mají skutečně 
sílu změnit nejen jednotlivce, ale celé komunity. Každý úsměv, každá 
pomocná ruka a každý upřímný čin mají dlouhodobý dopad, který možná ani 
sami nevidíme.

Zásady mé životní filozofie:
 1. Žít v pravdě – Být upřímný k sobě i k ostatním, i když je to někdy 
těžké.
 2. Nelpět na věcech – Umět nechat věci jít a přijímat změny s 
otevřenou myslí.
 3. Šířit dobro – Každý den máme příležitost někomu pomoci nebo ho 
inspirovat.



Dnes už vím, že to, jak se chováme k lidem kolem nás, je to, co nakonec 
definuje náš život.

Síla komunity a lidské sounáležitosti Chapter 211

Být součástí komunity ve Vietnamu mi ukázalo, jak důležité je cítit se jako 
součást něčeho většího než jsem já sám. V Evropě jsem byl často součástí 
hektického světa, kde měl každý své problémy a nikdo neměl čas zastavit se a 
skutečně se zajímat o druhé.

Tady na Phu Quoc jsem poznal, jak silná může být komunita. Lidé si zde 
pomáhají nejen materiálně, ale i emocionálně. Stačí, když máte špatný den, a 
vždy se najde někdo, kdo se vás zeptá, jak se cítíte, nebo vás pozve na čaj.

Jak mě komunita změnila:
 1. Uvědomil jsem si, že žádný člověk není ostrov – potřebujeme jeden 
druhého.
 2. Pomoc druhým je nejsilnější forma spojení.
 3. Skutečné vztahy vznikají na základě důvěry a upřímnosti.

Místní mě naučili, že skutečná hodnota života spočívá v tom, jak se navzájem 
podporujeme.

Překonávání osamělosti a nalezení smyslu v druhých 
Chapter 212

I když jsem vždy byl silný a odolný, byly chvíle, kdy jsem se cítil osamělý. 
Vietnam mi však ukázal, že osamělost není trvalý stav – je to jen prostor, který 
můžeme vyplnit láskou k sobě a ostatním.

Dříve jsem se snažil překonat osamělost prací, ale tady jsem se naučil, že 
skutečné řešení spočívá v budování vztahů a sdílení svého života s ostatními.

Jak jsem překonal osamělost:
 1. Otevřel jsem se novým lidem a zkušenostem.
 2. Přijal jsem, že být sám občas znamená růst a sebepoznání.
 3. Začal jsem pomáhat druhým a našel jsem v tom hlubší smysl.



Dnes už vím, že osamělost je jen stav mysli, který se dá překonat.

Kapitola 214: Síla myšlenky a jak jsem se naučil řídit svůj život

Celý život jsem věřil, že myšlenky mají obrovskou sílu. Pokud se soustředíme 
na negativní věci, přitahujeme je do svého života. Naopak, když se 
zaměřujeme na pozitivní změny, náš život se začne vyvíjet tím správným 
směrem.

Vietnam mi pomohl uvědomit si, jak důležité je mít čistou a jasnou mysl. 
Každé ráno si dávám čas na reflexi, vizualizaci a práci na svých cílech.

Jak řídím svůj život pomocí myšlenek:
 1. Každé ráno si stanovím jasné záměry.
 2. Věřím, že vše má svůj smysl a důvod.
 3. Odstranil jsem negativitu a zaměřuji se na vděčnost.

Tento přístup mi pomohl nejen v podnikání, ale i v osobním životě.

Síla myšlenky a jak jsem se naučil řídit svůj život Chapter 
213

Kapitola 214: Síla myšlenky a jak jsem se naučil řídit svůj život

Celý život jsem věřil, že myšlenky mají obrovskou sílu. Pokud se soustředíme 
na negativní věci, přitahujeme je do svého života. Naopak, když se 
zaměřujeme na pozitivní změny, náš život se začne vyvíjet tím správným 
směrem.

Vietnam mi pomohl uvědomit si, jak důležité je mít čistou a jasnou mysl. 
Každé ráno si dávám čas na reflexi, vizualizaci a práci na svých cílech.

Jak řídím svůj život pomocí myšlenek:
 1. Každé ráno si stanovím jasné záměry.
 2. Věřím, že vše má svůj smysl a důvod.
 3. Odstranil jsem negativitu a zaměřuji se na vděčnost.

Tento přístup mi pomohl nejen v podnikání, ale i v osobním životě.



Vietnam jako místo, kde jsem se našel Chapter 214

Přišel jsem do Vietnamu hledat nový začátek a našel jsem mnohem víc – sám 
sebe. V prostředí, kde nejsou žádné předsudky, kde lidé žijí jednoduše a s 
respektem, jsem pochopil, co je pro mě skutečně důležité.

Vietnam mě naučil být vděčný za maličkosti, soustředit se na přítomnost a 
přijímat život takový, jaký je.

Co mi Vietnam dal:
 1. Nový pohled na život a jeho hodnoty.
 2. Pocit domova, který jsem nikdy předtím nepoznal.
 3. Možnost žít bez neustálého tlaku a stresu.

Vietnam není jen místem, kde žiji – je to místo, kde jsem konečně našel klid.

Moje poselství pro ty, kteří hledají svůj smysl Chapter 215

Každý člověk někdy v životě hledá svůj smysl. Někteří ho najdou ve své práci, 
jiní v rodině nebo v pomoci druhým. Já jsem ho našel až ve chvíli, kdy jsem se 
přestal soustředit na to, co bych měl dělat podle společnosti, a začal jsem 
naslouchat tomu, co skutečně chci.

Chci, aby můj příběh byl inspirací pro ostatní – aby se nebáli dělat odvážná 
rozhodnutí, riskovat a následovat své srdce.

Moje poselství:
 1. Nebojte se změny – ta vás může přivést tam, kam patříte.
 2. Vždy si zachovejte svou hodnotu a čest.
 3. Věřte, že každý den je nová příležitost k lepšímu životu.

Věřím, že každý má šanci změnit svůj osud, pokud najde odvahu vykročit 
vpřed.

Moje cesta realitním sektorem – pomoc lidem v nouzi 



Chapter 216

Když jsem se rozhodl vstoupit do světa realit, nebyl to jen obchodní záměr – 
bylo to něco mnohem hlubšího. Vždy jsem měl v sobě silný pocit pomáhat 
druhým, a právě realitní sektor mi poskytl možnost spojit podnikání s 
opravdovou pomocí lidem, kteří se ocitli v těžkých životních situacích.

Během 11 let jsem měl možnost setkat se s lidmi, kteří stáli na pokraji ztráty 
domova kvůli finančním problémům. Exekuce, dluhy a strach z budoucnosti – 
to byly situace, které jsem pomáhal řešit nejen profesionálně, ale i lidsky. 
Věřil jsem, že pokud existuje možnost pomoci, měl bych ji využít.

Jak jsem pomáhal lidem v realitách:
 1. Hledal jsem řešení místo výmluv – Každý problém má svou cestu, 
pokud se hledá správně.
 2. Jednal jsem s lidmi s respektem a empatií – Věděl jsem, že za 
každým případem je skutečný lidský příběh.
 3. Vzdělával jsem své klienty – Snažil jsem se jim ukázat, jak se 
vyhnout podobným problémům v budoucnu.

Tato práce mě naučila nejen obchodní dovednosti, ale také hlubší pochopení 
lidské povahy a hodnotu skutečné pomoci.

Developerský projekt – od snu k realitě Chapter 217

Jedním z mých největších podnikatelských úspěchů v realitách byl 
developerský projekt, který jsem realizoval zcela sám – od prvotního nápadu 
až po jeho dokončení. Byl to projekt, který umožnil vznik 20 rodinných domů 
pro mladé rodiny.

Tento projekt pro mě znamenal mnohem víc než jen zisk – bylo to potvrzení, 
že pokud člověk věří v svou vizi a pracuje na ní s plným nasazením, dokáže 
vytvořit něco, co přináší hodnotu druhým.

Výzvy, kterým jsem čelil během projektu:
 1. Zajištění financování – Musel jsem najít způsob, jak financovat 
projekt bez velkého kapitálu.
 2. Koordinace všech fází výstavby – Od získání povolení až po finální 
realizaci.



 3. Hledání kupců – Zaměřil jsem se na mladé rodiny, které hledaly 
cenově dostupné bydlení.

Projekt byl náročný, ale každý krok, který jsem v něm podnikl, mě naučil 
trpělivosti, strategickému myšlení a schopnosti řešit problémy.

Co jsem si z realitního sektoru odnesl do života Chapter 218

Realitní podnikání mi dalo nejen obchodní dovednosti, ale také mnoho lekcí 
o životě. Naučil jsem se, že za každou nemovitostí se skrývá příběh – někdy 
šťastný, jindy plný bolesti a naděje. Práce v tomto oboru mě naučila, jak 
důležité je jednat s lidmi s respektem a pochopením.

Naučil jsem se také, že úspěch není jen o penězích, ale hlavně o tom, jakou 
stopu za sebou zanecháme. Pomoc lidem, kterým jsem zachránil jejich 
domovy, pro mě byla mnohem cennější než jakýkoli zisk.

Klíčové lekce, které jsem si z realit odnesl:
 1. Trpělivost – Každý projekt má svůj čas, nelze nic uspěchat.
 2. Lidskost – Nemovitosti jsou jen objekty, ale to, co v nich lidé 
prožívají, je to nejcennější.
 3. Odvaha riskovat – Nejlepší rozhodnutí byla ta, která jsem udělal 
navzdory strachu a nejistotě.

Díky těmto zkušenostem jsem se stal nejen lepším podnikatelem, ale 
především lepším člověkem.

Prodej a nové začátky Chapter 219

S postupem času jsem si uvědomil, že ačkoli realitní sektor byl důležitou 
součástí mého života, přišel čas na nové začátky. S prodejem mého 
developerského projektu jsem se rozhodl otočit list a vydat se na novou cestu 
– cestu do Vietnamu.

Bylo těžké opustit to, co jsem roky budoval, ale věděl jsem, že pokud mám 
růst, musím být otevřený novým příležitostem.



Co jsem se naučil z prodeje svého projektu:
 1. Někdy je potřeba se vzdát, abychom mohli růst.
 2. Každý konec je zároveň novým začátkem.
 3. Skutečné uspokojení přichází z pocitu, že jsem někomu pomohl.

Vietnam mi dal nový směr, ale zkušenosti z realit si nesu s sebou jako cennou 
součást své cesty.

Realitní podnikání pro mě nikdy nebylo jen o číslech a kontraktech. Byla to 
cesta, na které jsem se naučil pomáhat druhým, překonávat výzvy a 
přeměňovat sny v realitu.

Od realit ke změně životního směru Chapter 220

I když mě práce v realitním sektoru dlouho naplňovala a přinášela 
uspokojení, uvědomil jsem si, že je čas jít dál. Po letech intenzivní práce, 
během níž jsem pomohl mnoha lidem zachránit jejich domovy a zároveň 
realizoval vlastní developerský projekt, jsem začal cítit potřebu změny.

Můj životní příběh je důkazem toho, že člověk se musí neustále vyvíjet. 
Realitní byznys mi dal cenné zkušenosti v oblasti rozhodování, strategie a 
práce s lidmi, ale zároveň mě nutil žít v neustálém stresu a tlaku.

Rozhodnutí odejít do Vietnamu nebylo jen o hledání nových obchodních 
příležitostí, ale především o hledání klidu a nového smyslu života.

Co mě přivedlo k rozhodnutí změnit směr:
 1. Přetížení a vyčerpání – Neustálý tlak zodpovědnosti za klienty a 
projekty si vybral svou daň.
 2. Touha po změně – Cítil jsem, že potřebuji nový životní impuls a jiný 
způsob existence.
 3. Hledání smyslu – Chtěl jsem najít něco, co by mě naplňovalo nejen 
profesně, ale i osobně.

Vietnam mi dal prostor nadechnout se, zpomalit a najít nový směr, který by 
byl v souladu s mými hodnotami.



Přechod z hektického podnikání k nalezení vnitřního klidu 
Chapter 221

Život v realitním byznysu mě naučil mnoha cenným dovednostem, ale 
zároveň mě donutil přehodnotit své priority. Ve chvíli, kdy jsem se rozhodl 
pro změnu, jsem věděl, že musím najít rovnováhu mezi prací a osobním 
životem.

Vietnam mi nabídl něco, co jsem v hektickém prostředí realitního sektoru 
postrádal – čas na sebe, prostor pro nové myšlenky a možnost zaměřit se na 
věci, které mají skutečný smysl.

Co jsem si odnesl z přechodu do nové životní fáze:
 1. Schopnost pustit věci, na kterých jsem dříve lpěl.
 2. Důraz na vnitřní klid a pohodu místo neustálého honu za 
úspěchem.
 3. Nový pohled na to, co znamená skutečný úspěch – není to jen o 
financích, ale o životní rovnováze.

Vietnam mě naučil, že skutečný klid a smysl nenajdeme ve vnějších věcech, 
ale v tom, jak se rozhodneme žít každý den.

Jak zkušenosti z realitního podnikání ovlivnily můj nový 
život Chapter 222

I když jsem změnil prostředí, principy, které jsem se naučil v realitách, mi 
zůstaly a pomohly mi v nových začátcích. Zkušenosti s jednáním s lidmi, 
řešením složitých situací a budováním dlouhodobých vztahů jsou univerzální 
a lze je aplikovat kdekoliv na světě.

Dnes se na svou realitní minulost dívám s vděčností – byla to fáze, která mi 
ukázala, co je v životě důležité a co mohu využít i v nových projektech.

Co si nesu dál:
 1. Schopnost řešit problémy s chladnou hlavou.
 2. Důraz na dlouhodobé hodnoty místo krátkodobého zisku.
 3. Empatii a schopnost vcítit se do potřeb druhých.

Vietnam mi ukázal, že zkušenosti nikdy nejsou ztracené – vždy se dají využít 



novým způsobem.

Život mi neustále ukazuje nové cesty a já jsem vděčný za každou z nich. Každý 
den vnímám jako příležitost naučit se něco nového a pokračovat v cestě za 
smyslem, který přesahuje běžné podnikání.

Od realit k podnikání s hlubším smyslem Chapter 223

Přechod z realitního sektoru k novým projektům nebyl jen změnou v 
podnikání, ale také proměnou mého přístupu k životu. Zatímco v minulosti 
bylo mým hlavním cílem budovat a rozvíjet byznys, nyní se zaměřuji na to, aby 
mé podnikání mělo hlubší smysl a přinášelo prospěch nejen mně, ale i 
ostatním.

Vietnam mi dal možnost realizovat se v oblastech, které mě naplňují a 
zároveň umožňují pomáhat druhým – ať už jde o distribuci českého skla, 
provozování služeb na Phu Quoc nebo podporu místní komunity.

Co pro mě znamená podnikání dnes:
 1. Není to jen o zisku, ale o tom, jak mohu přispět druhým.
 2. Každý projekt musí mít smysl a být v souladu s mými hodnotami.
 3. Chci budovat věci, které přetrvají a budou mít dlouhodobý dopad.

Mým cílem není pouze obchodní úspěch, ale také šíření hodnot, které 
považuji za důležité – poctivost, pokora a touha pomáhat.

Nové podnikatelské vize ve Vietnamu Chapter 224

Vietnam mě inspiroval k projektům, které kombinují moje podnikatelské 
zkušenosti s touhou po jednoduchosti a smysluplnosti. Věřím, že podnikání 
nemusí být komplikované, pokud je postavené na správných základech – 
kvalitě, důvěře a férovém přístupu.

Privátní jacuzzi místnost, distribuce luxusního českého skla nebo plán na 
pronájem jachty – to vše jsou projekty, které propojují mou minulost s 
budoucností a umožňují mi pracovat s tím, co miluji, a zároveň vytvářet něco 
hodnotného.



Klíčové aspekty mého podnikání ve Vietnamu:
 1. Jednoduchost – Zaměřuji se na kvalitní služby bez zbytečné 
složitosti.
 2. Autentičnost – Chci nabízet něco, co vychází z mých hodnot a 
zkušeností.
 3. Propojení kultur – Česká kvalita v kombinaci s vietnamským 
respektem k tradicím a komunitě.

Věřím, že pokud člověk dělá věci s upřímným záměrem, úspěch přijde 
přirozeně.

Hledání rovnováhy mezi prací a životem Chapter 225

Jednou z největších výzev, které mě ve Vietnamu čekaly, bylo nalezení 
rovnováhy mezi prací a osobním životem. V minulosti jsem často dával práci 
přednost před vším ostatním, což vedlo k vyčerpání a ztrátě radosti ze života.

Vietnam mi ukázal, že je možné žít jinak – s větším důrazem na přítomný 
okamžik, rodinné vazby a osobní pohodu. Snažím se nyní budovat své 
projekty tak, aby mi přinášely nejen finanční stabilitu, ale i radost a čas pro 
sebe.

Jak nacházím rovnováhu dnes:
 1. Pracuji efektivně a s jasným cílem, místo neustálého stresu.
 2. Dávám si prostor na odpočinek a čas s přáteli.
 3. Soustředím se na to, co má skutečný smysl, a eliminuji zbytečnosti.

Díky tomuto přístupu se cítím klidnější a více v souladu sám se sebou.

Šíření hodnot a inspirace druhým Chapter 226

Vietnam mě naučil, že úspěch není jen o penězích nebo projektech, ale o tom, 
jaký dopad máme na ostatní. Proto se snažím šířit svou životní filozofii dál – 
inspirovat lidi kolem sebe, podporovat je v jejich snahách a ukazovat, že je 
možné žít s odvahou a v souladu s vlastními hodnotami.



Ať už prostřednictvím svého podnikání, osobních rozhovorů nebo plánované 
autobiografie, chci sdílet svůj příběh a ukázat, že je možné překonat překážky 
a najít svůj vlastní směr.

Mé hlavní poselství:
 1. Nikdy se nevzdávej, i když se situace zdá bezvýchodná.
 2. Pomáhej druhým, i když ti to nepřinese okamžitý užitek.
 3. Buď vděčný za každý den, protože každý nový začátek přináší 
možnosti.

Věřím, že pokud člověk žije s dobrým úmyslem, jeho příběh může být 
inspirací pro mnoho dalších lidí.

Budoucnost s otevřeným srdcem Chapter 227

Stále mám mnoho plánů a vizí, ale zároveň jsem se naučil být otevřený tomu, 
co mi život přinese. Vietnam mě naučil, že je důležité mít cíle, ale zároveň 
nechat věci plynout přirozeně a přijímat změny s pokorou.

Chci dál rozvíjet své podnikání, psát knihu, ale především žít tak, abych si 
mohl kdykoliv říct, že jsem nikdy nikomu neublížil a zanechal po sobě něco 
dobrého.

Plány do budoucna:
 1. Rozvoj projektů na Phu Quoc – Chci přinést do místní komunity 
něco nového a smysluplného.
 2. Dokončení autobiografie – Sdílení svého příběhu jako inspiraci pro 
druhé.
 3. Pokračování v pomoci druhým – Věřím, že pokud máme možnost 
pomoci, měli bychom to udělat.

Každý den je nová příležitost, jak žít s láskou, pokorou a odvahou. A já jsem 
vděčný, že jsem našel místo, kde mohu žít v souladu se svými hodnotami.

Dětství ve stínu strachu – příběhy s nevlastním otcem 
Chapter 228



Moje dětství nebylo jednoduché. Místo lásky a bezpečí, které by dítě mělo cítit 
doma, jsem často zažíval bolest a strach. Můj nevlastní otec byl tvrdý člověk, 
který neznal slitování. Fyzické násilí a psychické ponížení byly běžnou 
součástí mého života. Každý den jsem se vracel domů s obavami, co mě čeká.

Byly dny, kdy jsem se snažil nevyčnívat, být neviditelný, aby se jeho hněv 
neobrátil proti mně. Ale i tak jsem nemohl uniknout. Jakmile se něco nelíbilo, 
přišla rána. Často to nebyla jen fyzická bolest, ale hlavně ta psychická – pocit, 
že nejsem dost dobrý, že si nezasloužím nic jiného než trest.

Nejhorší momenty, které si pamatuji:
 1. Útěky z domova – Utíkal jsem s nadějí, že někde najdu bezpečí, ale 
vždy jsem se musel vrátit zpět do stejné reality.
 2. Pocit bezmoci – Cítil jsem, že nemám kam jít, protože jsem byl jen 
dítě, kterému nikdo nenaslouchal.
 3. Hrozba dětského domova – Každý útěk znamenal riziko, že mě 
odvedou od rodiny, což ve mně vyvolávalo smíšené pocity strachu i touhy po 
svobodě.

Tento neustálý kolotoč strachu a naděje mě formoval – naučil mě přežít, být 
silný a hledat cesty ven, i když žádné očividně nebyly.

Jak mě týrání ovlivnilo v dospělosti Chapter 229

Dlouho jsem si neuvědomoval, jak hluboké rány mi moje dětství způsobilo. Až 
v dospělosti jsem si začal uvědomovat, jak velký vliv měly traumatické zážitky 
na moje rozhodování, vztahy a životní přístup.

Naučil jsem se být ostražitý, vždy připravený na to nejhorší. Nedůvěřoval jsem 
lidem snadno a trvalo mi dlouho, než jsem pochopil, že ne každý je jako můj 
nevlastní otec. Ale na druhou stranu mi tato zkušenost dala sílu nevzdávat se 
– ať už šlo o podnikání, výchovu mých synů nebo zvládání životních výzev.

Co mi dětství dalo, i přes bolest:
 1. Odolnost – Naučil jsem se, že přežít znamená nikdy se nevzdávat.
 2. Empatii – Díky svým zkušenostem lépe chápu lidi, kteří procházejí 
těžkými situacemi.
 3. Vnitřní sílu – I v nejhorších chvílích jsem se dokázal postavit na 
nohy a jít dál.



Přestože jsem si musel projít těžkou cestou, věřím, že právě tyto zkušenosti ze 
mě udělaly člověka, kterým jsem dnes.

První pokusy najít svobodu Chapter 230

Jako dítě jsem si často představoval jiný život – místo, kde budu v bezpečí a 
kde mě nikdo nebude trestat za to, kým jsem. Utíkal jsem z domova, ale 
pokaždé jsem se musel vrátit zpět, a to jen posílilo můj pocit beznaděje.

Pamatuji si, jak jsem se toulal po ulicích, přemýšlel, kam jít, a zda by bylo 
lepší riskovat dětský domov. Ale strach z neznáma byl silnější než touha po 
svobodě.

Co mě tyto útěky naučily:
 1. Pocit, že musím být soběstačný – Už jako dítě jsem věděl, že se 
nemůžu na nikoho spoléhat.
 2. Schopnost přizpůsobit se – Naučil jsem se rychle reagovat na nové 
situace a hledat způsoby, jak přežít.
 3. Touhu po lepším životě – I když jsem nevěděl, jak ho dosáhnout, 
věřil jsem, že někde existuje.

Každý útěk byl zároveň nadějí i zklamáním, ale nikdy jsem nepřestal věřit, že 
jednou budu žít jinak.

Jak jsem si slíbil, že nikdy nebudu jako on Chapter 231

Jkk z nejsilnějších rozhodnutí, které jsem ve svém životě udělal, bylo to, že 
nikdy nebudu jako můj nevlastní otec. Ať už v roli rodiče nebo podnikatele, 
vždy jsem se snažil jednat s respektem, pochopením a láskou.

Když jsem se stal otcem, dal jsem si slib, že moje děti nikdy nepoznají stejnou 
bolest, kterou jsem prožil já. Ať už byly časy jakkoli těžké, vždy jsem se snažil 
být pro ně oporou, ukázat jim, že jsou milované a že se na mě mohou 
spolehnout.

Co jsem se naučil jako otec:
 1. Láska je nejdůležitější – Děti potřebují vědět, že jsou přijímány 



takové, jaké jsou.
 2. Trpělivost – Být rodičem znamená učit se a růst společně s dětmi.
 3. Odpovědnost – Chtěl jsem jim dát to, co jsem sám nikdy neměl – 
pocit bezpečí.

Dnes, když vidím své syny vyrůstat a dosahovat úspěchů, cítím hrdost, že 
jsem jim dal jinou cestu, než kterou jsem musel projít já.

Překonání minulosti a hledání nového začátku Chapter 232

Cesta k překonání minulosti nebyla snadná. Často jsem si nesl v sobě 
vzpomínky, které mi bránily v osobním rozvoji. Ale s časem a mentálním 
tréninkem jsem se naučil, že minulost mě nemusí definovat – že mám sílu 
vytvořit nový příběh.

Vietnam mi dal příležitost začít znovu. Daleko od míst, která mi připomínala 
bolest, jsem našel klid a možnost stavět nový život na hodnotách, které jsem 
si sám určil.

Jak jsem překonal minulost:
 1. Přijetím toho, co se stalo – Už se nebojím o tom mluvit, protože vím, 
že mě to posílilo.
 2. Zaměřením na přítomnost – Každý den je nová příležitost.
 3. Odpouštěním – Ne kvůli druhým, ale kvůli sobě.

Dnes už vím, že moje minulost je součástí mě, ale neomezuje mě. Jsem 
vděčný za to, kým jsem se díky ní stal.

Stíny minulosti a síla odpuštění Chapter 233

Dlouhou dobu jsem se snažil svou minulost potlačit a zapomenout na vše, co 
jsem zažil s nevlastním otcem. Ale časem jsem si uvědomil, že neodpuštěná 
minulost mě stále svazuje a nedovoluje mi žít naplno.

Odpuštění pro mě nebylo snadné. Jak odpustit někomu, kdo mi tolik ublížil? 
Jak se vyrovnat s křivdami, které mě provázely celé dětství?



Učil jsem se, že odpuštění neznamená zapomenout nebo omluvit špatné 
chování, ale osvobodit sám sebe od hořkosti a zloby. Bylo to postupné, ale s 
každým krokem jsem cítil větší lehkost a klid.

Co mi odpuštění přineslo:
 1. Vnitřní svobodu – Přestal jsem být vězněm své minulosti.
 2. Schopnost jít dál – Už nejsem definován bolestí, ale tím, co dělám 
dnes.
 3. Klid v srdci – Místo vzteku a lítosti cítím vděčnost za to, co jsem 
překonal.

Dnes už se na svou minulost dívám ne jako na překážku, ale jako na součást 
mého příběhu, který mě formoval do člověka, jakým jsem dnes.

Budování odolnosti skrze bolest Chapter 234

Každá facka, každý křik a každá bolest, kterou jsem jako dítě zažil, mě naučily 
něco cenného – odolnost.

Nikdy jsem se nevzdal, i když jsem měl pocit, že nemám žádnou naději. A 
právě tato schopnost překonávat překážky mě provázela i v dospělosti, kdy 
jsem čelil velkým výzvám v podnikání, v rodinném životě nebo v osobních 
bojích se zdravím.

Vím, že moje síla nepramení z toho, že jsem nikdy nepadl, ale z toho, že jsem 
se vždy dokázal zvednout.

Klíčové lekce z dětství, které mi pomohly v dospělosti:
 1. Nevzdávat se – Vždy existuje cesta, i když se zdá být neviditelná.
 2. Hledat řešení – Každý problém má své východisko, pokud člověk 
vytrvá.
 3. Být vděčný za malé věci – I v těžkých chvílích je něco, za co můžeme 
být vděční.

Tato vnitřní odolnost mi umožnila přežít nejtěžší chvíle a jít dál, ať už mě 
život zkoušel jakkoli tvrdě.



Hledání útočiště v práci a podnikání Chapter 235

Po útěcích z domova jsem si v mládí uvědomil, že jediné místo, kde se cítím 
opravdu svobodný, je práce.

Hodil jsem se do světa podnikání s neuvěřitelnou energií a pracovitostí, 
protože jsem věřil, že tvrdá práce mi poskytne nezávislost a bezpečí, které 
jsem v dětství postrádal. Moje první podnikatelské kroky nebyly snadné, ale 
nikdy jsem nepřestal věřit, že si dokážu vybudovat život podle vlastních 
pravidel.

Podnikání se pro mě stalo nejen zdrojem obživy, ale také způsobem, jak se 
vyrovnat s minulostí – každé rozhodnutí, každý úspěch mi dokazoval, že už 
nejsem tím slabým chlapcem, který se bál vrátit domů.

Co mi podnikání dalo:
 1. Sebedůvěru – Ukázalo mi, že mohu ovlivnit svůj život vlastními 
silami.
 2. Strukturu – Práce mi poskytla řád, který jsem potřeboval.
 3. Svobodu – Nemusel jsem se už spoléhat na nikoho jiného.

Díky podnikání jsem našel nový smysl a důvod bojovat za lepší budoucnost.

Znovunalezení důvěry v lidi Chapter 236

Jedním z nejtěžších důsledků mého dětství bylo ztracení důvěry v lidi. Po 
letech zklamání a bolesti bylo těžké věřit, že existují lidé, kteří neublíží, kteří 
jsou upřímní a kteří mají dobré úmysly.

Trvalo dlouho, než jsem si dovolil otevřít se novým přátelstvím a vztahům. 
Vietnam mi v tomto ohledu nesmírně pomohl – setkal jsem se s lidmi, kteří 
byli laskaví, otevření a kteří mě přijali takového, jaký jsem.

Moje cesta k důvěře byla pomalá, ale každý malý krok mě učil, že ne každý 
člověk je stejný a že existuje dobro, kterému mohu věřit.

Jak jsem znovu našel důvěru v lidi:
 1. Dával jsem si čas – Učil jsem se postupně poznávat lidi bez 
předsudků.



 2. Hledal jsem opravdovost – Zaměřil jsem se na lidi, kteří jednají 
upřímně.
 3. Otevřel jsem své srdce – Přijal jsem, že každý člověk si zaslouží 
šanci.

Dnes už vím, že důvěra je základem každého skutečného vztahu – ať už 
osobního nebo pracovního.

Přijetí sebe sama a nového života Chapter 237

Cesta k sebepřijetí nebyla jednoduchá. Dlouho jsem se snažil utéct od 
minulosti a dokázat světu (a sobě), že jsem silný, nezávislý a schopný. Ale 
časem jsem pochopil, že skutečná síla spočívá v přijetí toho, kým jsem – se 
všemi jizvami, které mě formovaly.

Vietnam mi pomohl pochopit, že se nemusím stydět za svou minulost, ale 
naopak ji přijmout jako součást svého příběhu. Místní lidé mě naučili, že 
hodnota člověka nespočívá v jeho úspěchu, ale v jeho charakteru a 
schopnosti milovat.

Jak jsem se naučil přijmout sám sebe:
 1. Přestal jsem se srovnávat s ostatními.
 2. Začal jsem být vděčný za svůj příběh.
 3. Uvědomil jsem si, že dokonalost neexistuje – ale autenticita ano.

Dnes už se nebojím být sám sebou a inspirovat ostatní tím, že sdílím svůj 
příběh.

Vietnam mi pomohl uzavřít jednu kapitolu života a otevřít novou – plnou 
klidu, lásky a pochopení. A za to jsem nesmírně vděčný.

Můj postoj k biologické rodině – cesta k nezávislosti 
Chapter 238

Moje biologická rodina byla součástí mé minulosti, ale nikdy jsem k ní necítil 
hluboké citové vazby, jaké by člověk očekával. Dětství, které jsem prožil, mě 
naučilo, že někdy jsou vazby, které bychom měli považovat za neotřesitelné, ve 



skutečnosti křehké a bolestivé.

Vztahy s rodinou byly vždy komplikované. Už od mládí jsem se musel 
spoléhat hlavně sám na sebe, protože jsem ve svém nejbližším okolí necítil 
podporu ani pochopení. Tato zkušenost mě přivedla k tomu, že jsem si 
postupně začal budovat svůj vlastní životní směr a opírat se o lidi, kteří se 
mnou sdíleli podobné hodnoty a postoje.

Jak vnímám svou biologickou rodinu dnes:
 1. S respektem, ale bez citové závislosti – Chápu, že každý člověk dělá, 
co považuje za správné, i když to nemusí být vždy dobré pro druhé.
 2. Bez nenávisti – Nechovám vůči své rodině žádnou zášť, ale také 
necítím potřebu se k ní vracet.
 3. Jako součást minulosti – Vnímám ji jako lekci, která mě naučila 
cenné životní principy a formovala mou sílu.

Přestože mé kořeny jsou součástí mého příběhu, chápu, že opravdová rodina 
není vždy ta biologická, ale ta, kterou si člověk vytvoří sám na základě důvěry, 
lásky a porozumění.

Nová rodina, kterou jsem našel ve Vietnamu Chapter 239

Vietnam mi dal něco, co jsem dlouho postrádal – pocit sounáležitosti a 
opravdové přijetí. Místní lidé mě přijali mezi sebe, a to bez podmínek nebo 
očekávání. Zde jsem našel skutečné přátelství, které je založeno na 
jednoduchosti a opravdovosti.

Jedním z klíčových momentů bylo, když mě rodina mého asistenta přijala 
mezi sebe jako jednoho z nich. Jeho adoptivní syn, kterého jsem měl možnost 
poznat, se stal součástí mého života, a já jsem si uvědomil, že rodina není 
vždy o krvi, ale o lásce a vzájemné podpoře.

Co pro mě znamená rodina dnes:
 1. Lidé, kteří jsou zde, když je potřebuji – Nemusí to být pokrevní 
příbuzní, ale ti, kteří mi ukázali opravdovou lásku.
 2. Vzájemná pomoc – Ve Vietnamu jsem našel komunitu, kde se lidé 
navzájem podporují a drží při sobě.
 3. Pocit domova – Konečně mám místo, kde se cítím, že někam patřím.

Tato zkušenost mě naučila, že i když biologická rodina nenaplní naše 



očekávání, vždy existuje možnost najít nové vazby, které mají hlubší hodnotu.

Lekce z minulosti, které mi pomohly v přítomnosti Chapter 
240

Dlouhá léta jsem se snažil pochopit, proč jsem nezažil takovou rodinnou 
podporu jako ostatní lidé kolem mě. Časem jsem pochopil, že právě díky 
těmto zkušenostem jsem se stal silnějším a nezávislým.

Moje minulost mě naučila nečekat na pomoc zvenčí a hledat své vlastní cesty. 
A právě tato houževnatost mi umožnila uspět v podnikání, překonat osobní 
krize a najít nový domov daleko od míst, která mi kdysi způsobovala bolest.

Nejcennější lekce z mé rodiny:
 1. Sebestačnost – Naučil jsem se být oporou sám sobě, bez spoléhání 
na ostatní.
 2. Síla odpustit – Dnes už nevnímám svou minulost jako břemeno, ale 
jako součást cesty.
 3. Hodnota pravých vztahů – Pochopil jsem, že opravdové vztahy 
nejsou o pokrevní příbuznosti, ale o skutečné blízkosti.

Díky těmto lekcím jsem dnes silnější, vyrovnanější a schopen žít naplno v 
přítomnosti, aniž bych se nechal ovládat minulostí.

Vietnam mi dal novou perspektivu a umožnil mi vidět život jinýma očima – 
jako příležitost k růstu, lásce a hledání opravdového štěstí mezi lidmi, kteří 
mě přijali za svého.

Život s čistým stolem – moje nejdůležitější hodnota 
Chapter 241

Po celý svůj život jsem se řídil jedním základním pravidlem – mít vždy čistý 
stůl. Znamená to žít tak, abych si mohl kdykoli říct, že jsem nikdy nikomu 
neublížil, vždy jednal s poctivostí a měl v sobě klid.

Věřím, že největší odměnou není materiální bohatství, ale vnitřní pocit, že 



jsem nikdy nešel proti svému svědomí. Ať už jsem dělal jakákoli rozhodnutí – 
v podnikání, v osobním životě nebo ve vztahu k druhým – vždy jsem dbal na 
to, abych jednal s respektem a čestně.

Co pro mě znamená mít čistý stůl:
 1. Upřímnost k sobě i k druhým – Nikdy jsem nic neudělal na úkor 
druhých.
 2. Poctivost v každém kroku – Ať už šlo o podnikání nebo osobní 
vztahy, vždy jsem dbal na to, aby mé kroky byly transparentní.
 3. Zanechání pozitivního odkazu – Chci, aby po mně zůstalo něco, co 
pomůže druhým a bude inspirovat.

Tento přístup mi umožnil procházet i těžkými životními situacemi s vědomím, 
že jsem vždy jednal podle svého nejlepšího přesvědčení.

Poctivost a morální integrita v podnikání Chapter 242

Podnikání je oblast, kde se čestnost často střetává s tlakem na zisk. 
Mnohokrát jsem se setkal s nabídkami, které by mi přinesly rychlý finanční 
úspěch, ale za cenu kompromisu mých hodnot. Nikdy jsem však neudělal 
rozhodnutí, které by mě donutilo jednat proti sobě samému.

Věřím, že skutečný úspěch je dlouhodobý a je založen na poctivé práci, 
respektu k lidem a hodnotách, které nepodléhají změnám okolností.

Principy, které mě v podnikání vedou:
 1. Transparentnost – Každý krok, který dělám, musí být v souladu s 
mými hodnotami.
 2. Respekt k lidem – Ať už jde o zaměstnance, partnery nebo klienty, 
vždy se snažím jednat s úctou.
 3. Dlouhodobá perspektiva – Nevydělávám na úkor druhých, ale na 
základě vzájemné důvěry.

Díky tomuto přístupu si mohu s klidným srdcem říct, že jsem nikdy nezvolil 
cestu snadného zisku na úkor druhých.

Pomoc druhým jako smysl života Chapter 243



Jednou z mých klíčových hodnot je pomáhat tam, kde je to potřeba. Ať už šlo 
o mé podnikání v realitách, kde jsem pomohl lidem zachránit jejich domovy, 
nebo současné aktivity ve Vietnamu, vždy jsem cítil silnou potřebu dávat zpět 
společnosti a být užitečný.

Věřím, že skutečná hodnota člověka se neměří tím, co vlastní, ale tím, jak 
dokáže zlepšit životy lidí kolem sebe. Proto jsem se vždy snažil vést své 
podnikání i osobní život tak, abych byl inspirací a přínosem pro druhé.

Jak pomáhám druhým:
 1. Poskytováním příležitostí – Vytvářím projekty, které dávají lidem 
možnost růstu a stability.
 2. Finanční podporou – Část svého výdělku pravidelně věnuji 
charitativním účelům.
 3. Osobní podporou – Každému, kdo se na mě obrátí s problémem, se 
snažím nabídnout radu nebo pomocnou ruku.

Každý dobrý skutek, ať je jakkoli malý, má podle mě obrovský dopad.

Odvaha čelit životním výzvám Chapter 244

Život mi dal mnoho zkoušek, ale nikdy jsem se nevzdal. Naučil jsem se, že 
odvaha není absence strachu, ale schopnost jít dál i přes všechny obavy a 
nejistoty.

Ať už to byly osobní krize, zdravotní problémy nebo podnikatelské výzvy, vždy 
jsem věřil, že existuje cesta vpřed. A právě tato víra mi pomohla dostat se 
tam, kde jsem dnes.

Moje zásady odvahy:
 1. Nebát se změn – Každá změna přináší nové možnosti, i když to tak 
na první pohled nevypadá.
 2. Věřit v sebe – I když mě lidé odrazovali, vždy jsem se řídil svou 
intuicí.
 3. Jít příkladem – Pokud něco chci změnit, musím začít u sebe.

Odvaha je podle mě jedním z klíčových faktorů, který mě dovedl tam, kde 
jsem dnes.



Kapitola 250: Láska a dobro jako životní filozofie

Věřím, že láska a dobro jsou hodnoty, které mají skutečnou sílu měnit svět. Ve 
Vietnamu jsem se setkal s upřímnou laskavostí a jednoduchostí, která mě 
naučila, že nepotřebujeme mnoho k tomu, abychom byli šťastní.

Žiji s přesvědčením, že když dáváme lásku a dobro druhým, vrátí se nám to v 
podobě vnitřního klidu a spokojenosti.

Jak praktikuji lásku a dobro v každodenním životě:
 1. Být laskavý i k těm, kteří mi možná nerozumí.
 2. Pomáhat bez očekávání čehokoliv zpět.
 3. Šířit pozitivní energii všude, kde mohu.

Díky této filozofii se cítím skutečně naplněný a šťastný.

Můj život je důkazem toho, že i přes těžké začátky, bolestné zkušenosti a 
mnohé překážky lze žít s čistým srdcem, láskou k lidem a touhou zanechat po 
sobě něco smysluplného.

Láska a dobro jako životní filozofie Chapter 245

Věřím, že láska a dobro jsou hodnoty, které mají skutečnou sílu měnit svět. Ve 
Vietnamu jsem se setkal s upřímnou laskavostí a jednoduchostí, která mě 
naučila, že nepotřebujeme mnoho k tomu, abychom byli šťastní.

Žiji s přesvědčením, že když dáváme lásku a dobro druhým, vrátí se nám to v 
podobě vnitřního klidu a spokojenosti.

Jak praktikuji lásku a dobro v každodenním životě:
 1. Být laskavý i k těm, kteří mi možná nerozumí.
 2. Pomáhat bez očekávání čehokoliv zpět.
 3. Šířit pozitivní energii všude, kde mohu.

Díky této filozofii se cítím skutečně naplněný a šťastný.

Můj život je důkazem toho, že i přes těžké začátky, bolestné zkušenosti a 
mnohé překážky lze žít s čistým srdcem, láskou k lidem a touhou zanechat po 
sobě něco smysluplného.



Setkání s významnými osobnostmi – hledání lidskosti za 
tituly Chapter 246

Během své cesty životem jsem měl příležitost setkat se s několika 
významnými světovými osobnostmi, jejichž jména rezonují v historických 
událostech a politických dějinách. Měl jsem tu čest poznat Václava Havla, 
japonského císaře, britského premiéra i Madeleine Albrightovou. Každé z 
těchto setkání pro mě bylo nejen zážitkem, ale také hlubokou lekcí o tom, že i 
nejvýznamnější lidé jsou stále jen lidmi – se svými radostmi, obavami a 
běžnými starostmi.

To, co mě na těchto setkáních nejvíce zaujalo, nebyly politické debaty ani 
jejich úspěchy, ale obyčejné rozhovory, které se týkaly každodenního života. 
Bylo pro mě fascinující sledovat, jak i lidé na nejvyšších postech mluví o 
rodině, jídle, volném čase a životních hodnotách s naprostou upřímností a 
pokorou.

Lekce, které jsem si odnesl z těchto setkání:
 1. Za každým velkým jménem je člověk – Moc, sláva ani tituly 
nezbavují nikoho základních lidských potřeb a emocí.
 2. Upřímnost je univerzální – Bez ohledu na postavení, skutečně 
cenné konverzace se vždy točí kolem jednoduchých, opravdových témat.
 3. Pokora je znakem velikosti – Nejvýznamnější lidé, se kterými jsem 
se setkal, byli často ti nejpokornější.

Inspirace od Václava Havla Chapter 247

Setkání s Václavem Havlem pro mě bylo jedním z nejzásadnějších momentů. 
Havel, jako člověk, který se celý život zasazoval o pravdu, svobodu a lidská 
práva, působil v osobním kontaktu nesmírně pokorně a otevřeně.

Pamatuji si, jak jsme mluvili o tom, co je skutečně důležité – ne politika, ale 
lidé samotní. Bylo fascinující slyšet jeho pohled na svět, ve kterém přikládal 
velkou váhu jednoduchosti, soucitu a osobní odpovědnosti. Jeho klidná a 
rozvážná povaha mě inspirovala v mém vlastním přístupu k životu.

Co jsem si odnesl ze setkání s Havlem:



 1. Svoboda je osobní volba – Nikdy by neměla být samozřejmostí, ale 
neustálou snahou o lepší svět.
 2. Skromnost je největší ctnost – Člověk nemusí být hlasitý, aby měl 
skutečný vliv.
 3. Síla slova – Komunikace a dialog jsou klíčem k porozumění mezi 
lidmi.

Lidé jsou stejní bez ohledu na postavení Chapter 248

Nezáleží na tom, jestli se člověk setká s prezidentem, císařem nebo 
obyčejným prodejcem na trhu – nakonec všichni sdílíme stejné touhy, obavy a 
radosti. Tyto zkušenosti mi ukázaly, že skutečné spojení mezi lidmi vzniká na 
základě upřímnosti a obyčejných lidských hodnot, nikoli na základě titulů 
nebo majetku.

Ať už jsem seděl u stolu s významnými státníky, nebo trávil čas s obyčejnými 
lidmi ve Vietnamu, vždy jsem se soustředil na to, co nás spojuje – touhu po 
smysluplném životě, lásce a pochopení.

Díky těmto setkáním jsem si uvědomil, že moje cesta není o budování 
bohatství nebo moci, ale o snaze být lepším člověkem, který může inspirovat 
druhé svým přístupem k životu.

Hledání skutečné podstaty života skrze zkušenosti s 
významnými osobnostmi Chapter 249

Setkání s významnými osobnostmi mi dalo něco, co jsem nečekal – 
uvědomění, že nehledě na jejich moc a vliv, touží po stejných věcech jako 
každý z nás. Bez ohledu na jejich postavení, touží po klidu, zdraví, 
smysluplných vztazích a vnitřním naplnění.

Při rozhovorech s těmito lidmi jsem si uvědomil, že opravdový život není o 
titulech, majetku nebo společenském postavení, ale o tom, jaký dopad máme 
na své okolí a jaké hodnoty předáváme dál.

Co jsem si odnesl z těchto setkání do svého života:
 1. Hodnota obyčejných věcí – V jednoduchosti a autenticitě se skrývá 



skutečné bohatství.
 2. Schopnost naslouchat – Nejvíce se naučíme, když druhým 
věnujeme plnou pozornost a snažíme se je pochopit.
 3. Pokora je univerzální – Nezáleží na tom, jak jsme významní, důležité 
je, jak se chováme k ostatním.

Inspirace v každodenním životě – přenesení zkušeností do 
reality Chapter 250

Po setkání s tolika inspirativními lidmi jsem si začal klást otázku – jak mohu 
tyto zkušenosti aplikovat ve svém každodenním životě? Jak mohu šířit 
hodnoty, které jsem si od nich odnesl, mezi lidi kolem sebe?

Odpověď jsem našel ve svých vlastních činech. Rozhodl jsem se vést své 
podnikání s důrazem na morální hodnoty, budovat vztahy založené na důvěře 
a laskavosti a inspirovat ostatní tím, že budu žít podle vlastních zásad.

Jak aplikuji naučené hodnoty v praxi:
 1. V podnikání – Vždy jednám transparentně a s ohledem na 
dlouhodobé vztahy.
 2. V osobním životě – Dbám na laskavost, vděčnost a respekt k 
druhým.
 3. V každodenních rozhodnutích – Přemýšlím, jak mohu být přínosem 
pro své okolí.

Často si připomínám, že každá velká změna začíná v malých krocích a v 
běžném dni.

Čas jako největší dar Chapter 251

Jedním z největších poznání, které jsem si odnesl z rozhovorů s významnými 
osobnostmi, je uvědomění si hodnoty času. Bez ohledu na to, kolik peněz 
nebo moci člověk má, čas je tou jedinou věcí, kterou nelze koupit ani získat 
zpět.

Vždy mě fascinovalo, jak tito lidé mluvili o svém čase – jak jej využívají, čemu 
se věnují a co je pro ně skutečně důležité. A často se ukázalo, že na konci dne 



jsou to jednoduché chvíle s blízkými, zdraví a vnitřní klid, které mají největší 
hodnotu.

Jak jsem se naučil nakládat se svým časem:
 1. Dávám přednost kvalitě před kvantitou – Raději méně projektů, ale 
smysluplných.
 2. Věnuji se tomu, co mě naplňuje – Podnikání, hudba, mentální 
rozvoj.
 3. Neplýtvám časem na zbytečné věci – Snažím se žít vědomě a 
efektivně.

Čas, který máme, je největším darem, a je jen na nás, jak s ním naložíme.

Sdílení zkušeností jako součást mého odkazu Chapter 252

S postupem času jsem si uvědomil, že jedním z největších přínosů, které 
mohu světu zanechat, je sdílení mých zkušeností a životních lekcí. Proto se 
stále více zaměřuji na psaní, mentoring a inspiraci druhých – nejen 
prostřednictvím podnikání, ale i osobních setkání a mé autobiografie.

Chci, aby lidé věděli, že i přes těžké začátky je možné najít svůj smysl, žít 
čestně a s čistým srdcem, a že každý může vytvořit něco, co bude mít hodnotu 
i pro další generace.

Mé cíle do budoucna v oblasti sdílení zkušeností:
 1. Dokončit autobiografii, která může inspirovat ostatní.
 2. Zapojit se do mentoringu mladých lidí, kteří hledají svůj směr.
 3. Šířit hodnoty laskavosti, pokory a odvahy skrze osobní příběh.

Věřím, že každý má možnost inspirovat své okolí, a chci být součástí této 
pozitivní změny.

Smysl mé životní cesty Chapter 253

Dnes už se na svůj život dívám s vděčností – za vše, co jsem prožil, za všechny 
překážky i úspěchy, které mě formovaly. Věřím, že smysl mé cesty spočívá ve 
schopnosti překonávat výzvy a ukázat druhým, že život může mít hluboký 



smysl, pokud jej žijeme v souladu se svými hodnotami.

Každý den mi přináší nové lekce a nové výzvy, ale jedno vím jistě – že žiji tak, 
abych mohl odejít s pocitem, že jsem nikdy nikomu neublížil, že jsem 
pomáhal tam, kde to bylo potřeba, a že jsem zanechal něco, co může mít 
pozitivní vliv i po mém odchodu.

Moje cesta pokračuje dál a jsem připraven ji sdílet s každým, kdo je ochoten 
naslouchat a hledat svůj vlastní smysl života.

Mladí lidé jako zdroj inspirace Chapter 254

Vždy mě fascinovalo, jak se moji vrstevníci často dívají na mladou generaci s 
jistou dávkou skepticismu. Mnozí si stěžují, že mladí jsou příliš pohodlní, 
chybí jim odhodlání nebo že žijí v jiném světě. Já to ale vidím jinak.

Mladí lidé jsou pro mě inspirací – mají energii, otevřenost novým myšlenkám 
a odvahu zkoušet věci, které by se jiní neodvážili. Vidím v nich potenciál, 
který stačí správně nasměrovat a podpořit. Místo kritiky se snažím být pro ně 
příkladem, ukázat jim, že poctivá práce a loajalita mají smysl a hodnotu.

Proč mě mladí lidé inspirují:
 1. Jejich odvaha riskovat – Nebojí se neúspěchu a zkoušejí nové 
přístupy bez zbytečných zábran.
 2. Ochota učit se – Pokud jim dáme správné vedení, dokážou 
absorbovat zkušenosti neuvěřitelně rychle.
 3. Autenticita – Žijí podle vlastních pravidel a nejsou tolik ovlivněni 
konvencemi jako starší generace.

Kapitola 262: Důvěra jako základ úspěšného vztahu s mladou generací

Věřím, že pokud mladým lidem dáme příležitost a ukážeme jim důvěru, 
dokážou ji oplatit nejen tvrdou prací, ale i loajalitou a odhodláním. V mém 
podnikání jsem vždy sázel na mladé lidi – dával jim šanci bez předsudků a 
hodnotil je podle jejich přístupu a ochoty se učit, ne podle jejich věku nebo 
zkušeností.

Zkušenosti mi ukázaly, že když se mladým lidem věří a dostanou prostor, 
odvádějí práci s nasazením a loajalitou, která mnohdy překonává očekávání.



Co se mi osvědčilo při práci s mladými lidmi:
 1. Vést příkladem – Ukazuji jim, že tvrdá práce a poctivost se vyplácí.
 2. Dávat jim odpovědnost – Když dostanou důvěru, chtějí ji naplnit.
 3. Naslouchat jejich názorům – Jejich pohled na věc je často svěží a 
přináší nové perspektivy.

Důvěra jako základ úspěšného vztahu s mladou generací 
Chapter 255

Věřím, že pokud mladým lidem dáme příležitost a ukážeme jim důvěru, 
dokážou ji oplatit nejen tvrdou prací, ale i loajalitou a odhodláním. V mém 
podnikání jsem vždy sázel na mladé lidi – dával jim šanci bez předsudků a 
hodnotil je podle jejich přístupu a ochoty se učit, ne podle jejich věku nebo 
zkušeností.

Zkušenosti mi ukázaly, že když se mladým lidem věří a dostanou prostor, 
odvádějí práci s nasazením a loajalitou, která mnohdy překonává očekávání.

Co se mi osvědčilo při práci s mladými lidmi:
 1. Vést příkladem – Ukazuji jim, že tvrdá práce a poctivost se vyplácí.
 2. Dávat jim odpovědnost – Když dostanou důvěru, chtějí ji naplnit.
 3. Naslouchat jejich názorům – Jejich pohled na věc je často svěží a 
přináší nové perspektivy.

Loajalita jako oboustranná hodnota Chapter 256

Mnoho lidí si stěžuje, že loajalita už v dnešní době neexistuje. Já jsem ale 
zjistil, že loajalita není něco, co bychom mohli vyžadovat automaticky – je to 
výsledek vztahu postaveného na vzájemném respektu a důvěře.

Mladí lidé, kteří se mnou pracovali a kterým jsem dal šanci, mi svou loajalitu 
opakovaně dokazovali. A to nejen tím, že zůstali věrní mým projektům, ale 
také tím, že se ke mně vracejí i po letech, kdy už jdou vlastní cestou.

Jak si získávám loajalitu mladých lidí:
 1. Respektuji je jako rovnocenné partnery – Jejich názory mají stejnou 
váhu jako mé zkušenosti.



 2. Pomáhám jim růst – Věřím, že každý, kdo roste, má větší důvod 
zůstat věrný těm, kteří mu pomohli.
 3. Nečekám loajalitu, vytvářím ji – Skrze férový přístup a lidskost.

Mladá generace jako motor budoucnosti Chapter 257

Když se dívám na mladé lidi, vidím v nich budoucnost – ne jako klišé, ale jako 
skutečný pohled na svět, který se neustále mění. Mají přístup k informacím, 
znalostem a technologiím, o kterých se nám dříve ani nesnilo. Pokud je 
dokážeme správně podpořit, mohou dosáhnout neuvěřitelných věcí.

Proto se snažím nejen inspirovat mladé lidi kolem sebe, ale také je aktivně 
zapojovat do svých projektů a ukazovat jim, že s nasazením a poctivostí 
mohou skutečně něco změnit.

Moje vize práce s mladými lidmi Chapter 258

Do budoucna se chci ještě více zaměřit na spolupráci s mladou generací – ať 
už skrze podnikání, mentoring nebo sdílení zkušeností. Chci být pro ně 
člověkem, který jim nejen otevře dveře, ale také je naučí, jak jimi projít se ctí a 
odhodláním.

Plánuji dál rozvíjet své projekty tak, aby mladí lidé dostali příležitost učit se, 
růst a vytvářet hodnoty, které budou mít dlouhodobý smysl.

Mé cíle v oblasti práce s mladými lidmi:
 1. Vytvořit vzdělávací platformu – Kde budu sdílet své zkušenosti s 
mladými podnikateli.
 2. Podporovat talentované jedince – Pomoci jim najít jejich silné 
stránky a rozvíjet je.
 3. Ukázat jim hodnotu poctivosti – Protože věřím, že čestný přístup je 
stále klíčem k úspěchu.

Mladá generace pro mě není hrozbou nebo konkurencí, ale příležitostí k 
tomu, aby se svět stal lepším místem – pokud jim dáme důvěru a ukážeme 
správný směr.



Přístup k mladé generaci – cesta k vzájemnému pochopení 
Chapter 259

Můj vztah k mladé generaci je založený na porozumění a vzájemném 
respektu. Chápu, že vyrůstají v jiném světě než já, ve světě rychlých změn, 
sociálních sítí a nekonečných možností. Místo toho, abych je soudil za to, že 
přemýšlejí jinak, snažím se pochopit jejich pohled na život a nabídnout jim 
své zkušenosti jako navigaci v jejich cestě.

Mladí lidé dnes nechtějí být poučováni, chtějí partnerství. Chtějí cítit, že mají 
hlas, že jsou slyšeni a že se jejich názor počítá. A právě to je klíč, jak s nimi 
pracovat – dát jim prostor, ale zároveň poskytnout vedení, když ho potřebují.

Co jsem se naučil při práci s mladými lidmi:
 1. Flexibilita je klíčem – Svět se mění rychle a je nutné přizpůsobit se 
novým způsobům myšlení a práce.
 2. Důvěra přináší výsledky – Když mladým lidem věříte, dokáží velké 
věci.
 3. Trpělivost – Každý má svůj vlastní tempo učení a růstu.

Mentoring jako cesta k osobnímu růstu Chapter 260

Mentoring mladých lidí mě nejen baví, ale také mě obohacuje. Každý 
rozhovor, každé předané poznání mi připomíná, proč je důležité investovat do 
další generace. Vidět jejich pokroky, sledovat, jak se z nesmělých začátečníků 
stávají sebevědomí lidé s vizí, je pro mě neocenitelnou odměnou.

Jedním z mých hlavních přístupů v mentoringu je nejen předávat své 
zkušenosti, ale zároveň je nechat, aby si sami prošli vlastním procesem učení. 
Dávám jim svobodu dělat chyby, protože vím, že právě z nich se učíme 
nejvíce.

Principy mého mentoringu:
 1. Podpora místo kontroly – Věřím, že mladí lidé potřebují prostor, ne 
neustálé dohlížení.
 2. Inspirace vlastním příkladem – Ukazuji jim, že odvaha a vytrvalost 
jsou klíčové.



 3. Budování dlouhodobého vztahu – Mentoring není jednorázový 
proces, ale dlouhodobý závazek.

Jak mladí lidé mění moje vnímání světa Chapter 261

Spolupráce s mladými lidmi mi pomohla změnit i mé vlastní vnímání světa. 
Díky nim jsem se naučil dívat se na věci jinýma očima – flexibilněji, s větší 
otevřeností vůči novým technologiím, trendům a způsobům komunikace.

Přestože jsem vždy byl zvyklý řešit věci přímo a efektivně, mladí mi ukázali, že 
někdy je potřeba zvolnit, přemýšlet jinak a nebát se experimentovat.

Co jsem se naučil od mladých lidí:
 1. Nebát se inovací – Nové technologie a způsoby práce mohou být 
přínosem, pokud se k nim postavíme otevřeně.
 2. Přijímat zpětnou vazbu – Mladí lidé se nebojí říct svůj názor a já se 
díky tomu stále učím.
 3. Balanc mezi prací a životem – Vidím, jak si mladí lidé více váží 
rovnováhy a umí si užít přítomný okamžik.

Předávání hodnot dalším generacím Chapter 262

Jednou z mých hlavních životních misí je předat své hodnoty dalším 
generacím. Poctivost, tvrdá práce, loajalita a smysl pro odpovědnost – to jsou 
principy, které mě dovedly tam, kde jsem dnes, a které chci, aby žily dál 
prostřednictvím lidí, které mentoruji a vedu.

Mladí lidé dnes čelí jiným výzvám než moje generace – mají obrovské 
množství možností, ale zároveň tlak sociálních sítí a neustálého srovnávání. 
Mojí rolí je ukázat jim, že opravdový úspěch nespočívá ve vnějších 
ukazatelích, ale v tom, jak sami sebe vnímají a jak se chovají k druhým.

Hodnoty, které chci předat:
 1. Být upřímný k sobě i k ostatním.
 2. Nikdy se nevzdávat, i když se zdá, že je situace beznadějná.
 3. Vždy se snažit pomáhat tam, kde je to možné.



Toto jsou principy, které považuji za neměnné a věřím, že je důležité je 
předávat dál.

Společná cesta k lepší budoucnosti Chapter 263

Mladí lidé mají sílu a energii, kterou já dnes využívám jako inspiraci. Na 
oplátku jim nabízím své zkušenosti a moudrost, kterou jsem získal během 
svého života. Věřím, že tato vzájemná spolupráce je klíčem k lepší 
budoucnosti – budoucnosti, kde se zkušenosti kombinují s inovacemi, 
tradiční hodnoty s novými přístupy a poctivost s odvahou experimentovat.

Díky této spolupráci nejen oni rostou, ale i já nacházím nové motivace, učím 
se a cítím, že moje práce má smysl.

Můj vztah k mladým lidem je důkazem toho, že rozdíly mezi generacemi 
nemusí být překážkou, ale naopak mostem, který spojuje zkušenosti a 
nadšení.

Geopolitika a absence lásky mezi národy Chapter 264

Dívám se na dnešní svět a nemohu si nevšimnout, jak moc se změnil. Místo 
porozumění a spolupráce vidím stále více napětí, konfliktů a neochoty 
naslouchat druhé straně. Svět se zdá být rozdělenější než kdy dřív – státy 
soupeří o moc, společnosti se polarizují a místo hledání společných hodnot 
se stále více budují bariéry.

Co mi na tom nejvíc vadí, je absence lásky a dobra mezi národy. Zdá se, jako 
by se z mezinárodních vztahů vytratilo základní porozumění a lidskost. Místo 
toho převládá strategie, obchodní zájmy a boj o vliv. Lidé i státy si vzájemně 
nevěří, budují si zdi místo mostů a hledají nepřátele tam, kde by mohli najít 
partnery.

Moje vnímání současného geopolitického světa:
 1. Nedostatek soucitu – Národy se dívají jen na své vlastní zájmy, 
místo aby hledaly společná řešení.
 2. Rostoucí tlak – Neustálý tlak na ekonomiku a mocenské pozice 
vytváří konflikty, které by mohly být řešeny jinak.



 3. Polarizace společnosti – Místo porozumění se svět stále více dělí na 
tábory, které si nerozumí a nechtějí spolupracovat.

Hledání dobra v rozděleném světě Chapter 265

Přestože svět kolem mě se zdá být čím dál více rozdělený, nevzdávám se víry v 
dobro. Věřím, že pokud každý člověk začne u sebe a bude šířit pozitivní 
energii, může se svět změnit. Pro mě to znamená jednat s úctou, naslouchat 
druhým a ukazovat, že spolupráce je vždy lepší než konflikt.

Vidím to v malých věcech – ve vztazích mezi lidmi, v přátelských gestech, v 
ochotě pomoci bez očekávání protislužby. A i když jsou tyto činy malé v 
porovnání s velkými geopolitickými problémy, věřím, že mají svůj smysl.

Jak šířím dobro kolem sebe:
 1. Respektem k ostatním kulturám a názorům – Věřím, že každý národ 
má svou pravdu a historii, kterou je třeba respektovat.
 2. Hledáním společného jazyka – Místo hledání rozdílů se soustředím 
na to, co nás spojuje.
 3. Sdílením pozitivní energie – Každý den se snažím přispět k tomu, 
aby byl svět o něco lepším místem.

Jak konflikty ovlivňují lidskost Chapter 266

Když sleduji rostoucí geopolitické napětí, nemohu si nevšimnout, jaký dopad 
to má na obyčejné lidi. Strach, nejistota a neustálý tlak médií ovlivňují 
každodenní životy milionů lidí. Vidím, jak se lidé stávají podezřívavějšími, 
méně ochotnými se spojovat a více se obávají budoucnosti.

Konflikty nejsou jen o politice a mocenských hrách – mají reálný dopad na 
lidské vztahy. Přinášejí více obav než naděje a více nedůvěry než spojení. A 
přesto věřím, že i v těchto těžkých časech existuje možnost změny – pokud 
začneme u sebe.

Jak konflikty ovlivňují společnost:
 1. Ztráta víry v budoucnost – Lidé se bojí, co přijde dál, a místo 
budování vztahů se uzavírají do sebe.



 2. Polarizace názorů – Společnost se dělí na extrémy a prostor pro 
dialog se ztrácí.
 3. Absence empatie – Místo hledání řešení lidé přebírají negativní 
emoce z médií a politiky.

Kapitola 274: Víra v lepší budoucnost

Navzdory všemu, co se kolem děje, se snažím zachovat si pozitivní pohled na 
svět. Věřím, že každý konflikt lze vyřešit, pokud budeme ochotni hledat 
společnou řeč. Každá generace čelila výzvám, a přesto lidstvo vždy našlo 
cestu vpřed.

Vidím naději v mladé generaci – ve schopnosti naslouchat, učit se a hledat 
nové způsoby, jak žít v harmonii. Pokud se jim podaří překonat bariéry, které 
jsme my starší generace vytvořili, může svět vypadat jinak – lépe.

Co mě udržuje v naději:
 1. Lidé, kteří stále věří v dobro – Setkávám se s nimi každý den a jsou 
mi inspirací.
 2. Příklady ze života – Vidím, že i malé skutky mohou mít velký dopad.
 3. Víra v sílu dialogu – Věřím, že mluvení a naslouchání jsou klíčem ke 
každému řešení.

Kapitola 275: Jak mohu přispět ke změně světa

I když jsem jen jeden člověk, vím, že mohu přispět ke změně tím, jak žiji a jak 
jednám s ostatními. Proto se každý den snažím být lepší, dělat věci správně a 
šířit hodnoty, které považuji za důležité – laskavost, porozumění a respekt.

Věřím, že pokud každý z nás udělá malý krok k lepšímu světu, může to mít 
obrovský dopad. Proto nečekám, až se svět změní sám – snažím se být tou 
změnou, kterou chci vidět.

Můj příspěvek ke světu:
 1. Šíření pozitivních hodnot – Každý den se snažím inspirovat druhé 
svým přístupem k životu.
 2. Budování vztahů založených na důvěře – V podnikání i osobním 
životě dbám na poctivost a otevřenost.
 3. Podpora druhých – Věřím, že vzájemná pomoc je klíčem k harmonii 
ve světě.

Ačkoliv se svět zdá být rozdělenější než kdy dřív, já věřím v sílu lásky a dobra, 
které dokážou překonat jakékoliv bariéry. Jsem přesvědčen, že pokud se 



budeme soustředit na to, co nás spojuje, a ne na to, co nás rozděluje, můžeme 
společně vytvořit lepší budoucnost.
.

Kapitola 276: Síla dobra a lásky v každodenním životě

Každý den, který prožíváme, je příležitostí k tomu, abychom šířili dobro a 
lásku kolem sebe. Věřím, že každý z nás má možnost ovlivnit nejen svůj 
vlastní život, ale i životy lidí kolem sebe – a v širším měřítku dokonce celý 
svět.

Dnes, v době plné nejistot a konfliktů, je laskavost jedním z nejsilnějších 
nástrojů, jak přinést pozitivní změnu. Často se setkávám s názorem, že 
jednotlivci nemohou změnit svět, ale já jsem přesvědčen o opaku. Každý náš 
dobrý skutek, každé upřímné slovo nebo pomoc druhému člověku spouští 
řetězovou reakci, která se šíří dál, aniž bychom si to mnohdy uvědomovali.

Jak šířím dobro ve svém životě:
 1. Vědomým jednáním – Každé rozhodnutí, ať už v podnikání nebo 
osobním životě, činím s úmyslem neublížit a pomoci tam, kde je to možné.
 2. Laskavostí ve vztazích – Věřím, že každý člověk si zaslouží úctu a 
porozumění bez ohledu na svou minulost nebo postavení.
 3. Pozitivním přístupem – Usiluji o to, abych každý den přistupoval k 
lidem a situacím s otevřenou myslí a srdcem.

Víra v lepší budoucnost Chapter 267

Navzdory všemu, co se kolem děje, se snažím zachovat si pozitivní pohled na 
svět. Věřím, že každý konflikt lze vyřešit, pokud budeme ochotni hledat 
společnou řeč. Každá generace čelila výzvám, a přesto lidstvo vždy našlo 
cestu vpřed.

Vidím naději v mladé generaci – ve schopnosti naslouchat, učit se a hledat 
nové způsoby, jak žít v harmonii. Pokud se jim podaří překonat bariéry, které 
jsme my starší generace vytvořili, může svět vypadat jinak – lépe.

Co mě udržuje v naději:
 1. Lidé, kteří stále věří v dobro – Setkávám se s nimi každý den a jsou 
mi inspirací.
 2. Příklady ze života – Vidím, že i malé skutky mohou mít velký dopad.



 3. Víra v sílu dialogu – Věřím, že mluvení a naslouchání jsou klíčem ke 
každému řešení.

Jak mohu přispět ke změně světa Chapter 268

I když jsem jen jeden člověk, vím, že mohu přispět ke změně tím, jak žiji a jak 
jednám s ostatními. Proto se každý den snažím být lepší, dělat věci správně a 
šířit hodnoty, které považuji za důležité – laskavost, porozumění a respekt.

Věřím, že pokud každý z nás udělá malý krok k lepšímu světu, může to mít 
obrovský dopad. Proto nečekám, až se svět změní sám – snažím se být tou 
změnou, kterou chci vidět.

Můj příspěvek ke světu:
 1. Šíření pozitivních hodnot – Každý den se snažím inspirovat druhé 
svým přístupem k životu.
 2. Budování vztahů založených na důvěře – V podnikání i osobním 
životě dbám na poctivost a otevřenost.
 3. Podpora druhých – Věřím, že vzájemná pomoc je klíčem k harmonii 
ve světě.

Ačkoliv se svět zdá být rozdělenější než kdy dřív, já věřím v sílu lásky a dobra, 
které dokážou překonat jakékoliv bariéry. Jsem přesvědčen, že pokud se 
budeme soustředit na to, co nás spojuje, a ne na to, co nás rozděluje, můžeme 
společně vytvořit lepší budoucnost.
.

Síla dobra a lásky v každodenním životě Chapter 269

Každý den, který prožíváme, je příležitostí k tomu, abychom šířili dobro a 
lásku kolem sebe. Věřím, že každý z nás má možnost ovlivnit nejen svůj 
vlastní život, ale i životy lidí kolem sebe – a v širším měřítku dokonce celý 
svět.

Dnes, v době plné nejistot a konfliktů, je laskavost jedním z nejsilnějších 
nástrojů, jak přinést pozitivní změnu. Často se setkávám s názorem, že 
jednotlivci nemohou změnit svět, ale já jsem přesvědčen o opaku. Každý náš 



dobrý skutek, každé upřímné slovo nebo pomoc druhému člověku spouští 
řetězovou reakci, která se šíří dál, aniž bychom si to mnohdy uvědomovali.

Jak šířím dobro ve svém životě:
 1. Vědomým jednáním – Každé rozhodnutí, ať už v podnikání nebo 
osobním životě, činím s úmyslem neublížit a pomoci tam, kde je to možné.
 2. Laskavostí ve vztazích – Věřím, že každý člověk si zaslouží úctu a 
porozumění bez ohledu na svou minulost nebo postavení.
 3. Pozitivním přístupem – Usiluji o to, abych každý den přistupoval k 
lidem a situacím s otevřenou myslí a srdcem.

Malé skutky s velkým dopadem Chapter 270

Někdy máme pocit, že k tomu, abychom změnili svět, musíme udělat velké 
činy. Ale pravda je, že právě malé skutky, které děláme každý den, mají 
největší dopad. Úsměv, pochvala, pomoc bez očekávání odměny – to vše má 
sílu ovlivnit nejen náš den, ale i den někoho jiného.

Vidím to na svých vlastních zkušenostech. I v podnikání se snažím nejednat 
jen podle zisků, ale vždy hledat způsoby, jak přispět k většímu dobru. Ať už 
jde o podporu zaměstnanců, zapojení do charitativních aktivit nebo prosté 
podání pomocné ruky těm, kteří to potřebují.

Jak mohou malé skutky změnit svět:
 1. Vytvářejí důvěru – Když jsme laskaví k druhým, vytváříme 
atmosféru důvěry a otevřenosti.
 2. Inspirují ostatní – Lidé si všímají dobrých skutků a sami začínají 
jednat podobně.
 3. Posilují naše vnitřní hodnoty – Každý dobrý čin nás utvrzuje v tom, 
kým jsme a co je pro nás důležité.

Odpovědnost každého z nás Chapter 271

Mnoho lidí má pocit, že odpovědnost za lepší svět leží na bedrech politiků, 
velkých organizací nebo vlád. Já ale věřím, že skutečná změna začíná u 
každého z nás. Každodenní rozhodnutí, jak se chováme k ostatním, jak 
přistupujeme k životním výzvám, jak jednáme v práci i doma – to vše má vliv 



na to, jaký svět vytváříme.

Svou odpovědnost vnímám nejen ve svém podnikání, ale i v osobních 
vztazích. Snažím se být upřímný, čestný a vědomý si dopadu svých 
rozhodnutí.

Jak převzít odpovědnost za svět kolem nás:
 1. Začít u sebe – Změna začíná uvnitř, naším vlastním přístupem a 
postoji.
 2. Být inspirací – Nečekat, až ostatní začnou, ale jít příkladem.
 3. Nevidět problémy, ale příležitosti – Každý problém je šance udělat 
něco lepšího.

Láska jako základní princip života Chapter 272

Láska je podle mě základním principem, který by měl řídit každý aspekt 
našeho života. Nejen v romantických vztazích, ale i v práci, v přístupu k sobě 
samému a ke světu. Láska není jen cit, ale síla, která má moc spojovat, léčit a 
měnit.

Často si připomínám, že láska znamená nejen přijímání, ale i dávání – dávání 
pozornosti, času a energie lidem kolem sebe.

Jak láska ovlivňuje můj každodenní život:
 1. V podnikání – Dávám přednost kvalitním vztahům před 
krátkodobým ziskem.
 2. V osobních vztazích – Snažím se být trpělivý a naslouchat druhým.
 3. V přístupu k sobě – Učím se mít rád sám sebe a být si oporou v 
těžkých chvílích.

Jak šířit pozitivní změnu v každodenním životě Chapter 273

Šířit dobro a lásku neznamená dělat velká gesta. Často je to o maličkostech – 
o tom, že si najdeme čas na druhé, že jsme laskaví, že se snažíme porozumět, 
místo abychom soudili.

Každý z nás má možnost udělat něco pro lepší svět. A i když se nám to může 



zdát jako kapka v oceánu, každá kapka je důležitá.

Praktické způsoby, jak šířit pozitivní změnu:
 1. Být vděčný – Vděčnost za to, co máme, nás vede k větší pokoře a 
laskavosti k ostatním.
 2. Podporovat druhé – Pomoc nemusí být finanční, někdy stačí jen 
naslouchat nebo být nablízku.
 3. Šířit pozitivitu – Neztrácet naději, být povzbuzením pro ostatní.

Vize lepšího světa Chapter 274

Moje vize je jednoduchá – svět, kde lidé jednají s láskou, respektem a 
laskavostí. Svět, kde si lidé pomáhají, místo aby si škodili. Věřím, že takový 
svět je možný, pokud se každý z nás rozhodne žít podle těchto hodnot.

Ať už jsem v jakékoliv situaci, snažím se přemýšlet nad tím, jak mohu přispět 
k tomu, aby byl svět kolem mě lepší.

Moje osobní vize:
 1. Být příkladem, ne kritikem – Místo kritiky druhých raději inspiruji 
svým vlastním jednáním.
 2. Vytvářet hodnoty – Ať už v podnikání, nebo v osobním životě, chci 
vytvářet něco, co má smysl.
 3. Nikdy se nevzdávat – I když je situace těžká, věřím, že každý den 
přináší novou šanci.

Svět může být lepším místem, pokud každý z nás přispěje svým dílem. A já 
věřím, že je to možné.

Vzdělávání jako klíč k lepší společnosti Chapter 275

Věřím, že skutečná změna ve společnosti začíná u vzdělávání. Školy by 
neměly být pouze místem, kde se učíme fakta, čísla a teorii, ale také 
prostorem, kde se formují hodnoty, které nás provázejí celým životem.

Dnešní školský systém se často zaměřuje na výkon a akademické výsledky, ale 
zapomíná na to nejdůležitější – jak být dobrým člověkem. Mnoho dětí vychází 



ze škol s excelentními znalostmi matematiky nebo jazyků, ale chybí jim 
základní dovednosti v oblasti mezilidských vztahů, úcty a sebereflexe.

Pokud bych mohl změnit jednu věc, prosazoval bych, aby se etiketa, chování, 
pokora a vzájemná úcta staly základními pilíři školního vzdělávání.

Proč by etiketa a úcta měly být součástí školní výuky:
 1. Prevence šikany a násilí – Když děti pochopí hodnotu úcty k 
druhým, přestanou vidět smysl v ubližování.
 2. Budování silných vztahů – Respekt k druhým vede k lepší 
komunikaci a pevným mezilidským vazbám.
 3. Vytváření pozitivního prostředí – Pokora a laskavost pomáhají tvořit 
společnost, kde se lidé cítí bezpečně a podporovaně.

Etiketa jako prevence šikany a negativity Chapter 276

Jsem přesvědčen, že jedním z hlavních důvodů, proč dnes společnost čelí 
tolika problémům, je absence základních hodnot, jako jsou pokora a respekt. 
Pokud by se děti od raného věku učily, jak jednat s úctou a laskavostí, výrazně 
by se snížila míra šikany, agresivity a nenávisti ve společnosti.

Vnímám, že mnoho mladých lidí dnes neví, jak se správně chovat v různých 
situacích – jak projevit respekt vůči starším, jak se slušně vyjadřovat, jak se 
vyhnout konfliktům a jak s empatií naslouchat druhým.

Co by měla obsahovat výuka etikety ve školách:
 1. Základy slušného chování – Jak komunikovat s respektem a 
zdvořilostí.
 2. Empatie a porozumění – Jak se vcítit do situace druhých a pochopit 
jejich pohled.
 3. Zodpovědnost za vlastní činy – Jak se naučit nést odpovědnost za 
své jednání a jeho dopady na ostatní.

Pokud bychom tyto principy implementovali do vzdělávání, vyrostla by 
generace, která by místo konfliktů hledala kompromisy a místo násilí šířila 
dobro.



Pokora jako základ lidskosti Chapter 277

Pokora je hodnota, kterou v dnešní době mnoho lidí přehlíží. Přitom je to 
právě pokora, která nás učí respektovat druhé, být vděční za to, co máme, a 
uvědomovat si, že nejsme středem vesmíru.

Pokora je klíčem k tomu, aby si lidé navzájem více rozuměli a přestali se 
soustředit jen na vlastní zájmy. Pokud bychom ji začali vyučovat už od dětství, 
lidé by se naučili lépe spolupracovat a vážit si toho, co mají.

Jak bychom mohli učit pokoru:
 1. Výchovou k vděčnosti – Učit děti být vděčné za to, co mají, a nebýt 
neustále nespokojené.
 2. Ukazováním příkladů – Inspirativní příběhy lidí, kteří prokázali 
pokoru a odhodlání.
 3. Sebereflexí – Naučit mladé lidi přemýšlet o svých činech a o tom, 
jak ovlivňují ostatní.

Úcta jako základ mezilidských vztahů

Vztahy mezi lidmi by měly být založeny na vzájemné úctě. Bohužel dnes 
vidím, že úcta se často vytrácí – lidé si neváží názoru druhých, chovají se 
bezohledně a přestávají se k sobě chovat s respektem.

Pokud bychom od dětství vedli děti k tomu, že každý člověk si zaslouží 
respekt, bez ohledu na věk, postavení nebo původ, mohli bychom eliminovat 
mnoho společenských problémů.

Jak vést děti k úctě:
 1. Přístup učitelů – Děti se učí úctě podle toho, jak se k nim chovají 
dospělí.
 2. Respekt k rozdílům – Učit děti, že rozmanitost je přirozená a měla 
by být přijímána s respektem.
 3. Vzor rodičů – Pokud rodiče ukazují úctu, děti se ji přirozeně učí.

Vzdělávání jako investice do budoucnosti



Věřím, že jediný způsob, jak změnit svět k lepšímu, je investovat do 
vzdělávání. Nejde jen o školní osnovy, ale o to, jaké hodnoty předáváme 
dalším generacím. Pokud budou děti vyrůstat s vědomím, že laskavost, 
pokora a úcta mají stejný význam jako matematika nebo jazyky, svět se změní.

Důležité je ukázat dětem, že tyto hodnoty nejsou jen teorií, ale že je mohou 
každý den uplatňovat ve svých životech – ve škole, doma i v budoucí práci.

Jak můžeme investovat do vzdělávání hodnot:
 1. Začít u rodiny – Výchova k hodnotám by měla začínat doma.
 2. Integrace do školních osnov – Zařazení etických předmětů do 
školních plánů.
 3. Vytváření inspirativního prostředí – Podpora učitelů, kteří sami žijí 
podle těchto principů.

Moje osobní zkušenost s významem etikety a úcty

Během svého života jsem si uvědomil, jak moc mi respekt a laskavost otevřely 
dveře, o kterých jsem si ani nemyslel, že existují. Ať už při podnikání nebo v 
osobních vztazích, vždy jsem dbal na to, abych jednal s respektem a pokorou.

To mi přineslo nejen úspěch, ale hlavně důvěru lidí, kteří si mě vážili ne proto, 
co mám, ale kvůli tomu, jak se k nim chovám.

Pokud bych měl dát jedinou radu mladým lidem, bylo by to: “Jednejte s 
respektem a pokorou – a svět vám to vrátí v tom nejlepším možném.”

Lekce nelpění – cesta ke skutečné svobodě

Celý život jsem šel za svými sny s odhodláním a tvrdou prací. Vždy, když jsem 
něčeho dosáhl – ať už šlo o podnikatelský úspěch, materiální zajištění nebo 
osobní cíle – přišla chvíle, kdy jsem o to přišel. Dlouho jsem si kladl otázku, 
proč se to stále opakuje.

Dnes už vím, že to nebyly ztráty, ale lekce. Život mě neustále učil jednu 



zásadní pravdu: neulpívat.

Nelpění neznamená vzdát se snů nebo přestat usilovat o své cíle, ale 
pochopit, že skutečná hodnota nespočívá v tom, co máme, ale v tom, jací 
jsme uvnitř. Uvědomil jsem si, že můžu mít všechno, ale pokud na tom budu 
lpět, stane se to mým vězením.

Jak jsem se naučil nelpět:
 1. Přijetím změny jako přirozené součásti života – Nic netrvá věčně, a 
to je v pořádku.
 2. Hledáním vnitřního štěstí – Místo vnějších úspěchů se soustředím 
na svou vnitřní rovnováhu.
 3. Ochotou pustit věci dál – I když jsem něco vybudoval, vím, že 
skutečná hodnota je v tom, co z toho mají ostatní.

Úspěchy a ztráty jako životní testy

Každý můj úspěch byl nejen odměnou, ale také testem. Byl jsem zkoušen, zda 
dokážu být vděčný, ale zároveň připravený se toho vzdát. Uvědomil jsem si, že 
v životě nemáme nic jisté a čím více se snažíme něco udržet, tím více to 
uniká.

Podnikání, vztahy, materiální věci – všechno v mém životě přicházelo a 
odcházelo. Když jsem si uvědomil, že jejich přítomnost nebo nepřítomnost 
neurčuje mé vnitřní štěstí, získal jsem svobodu, kterou mi žádný úspěch nikdy 
dát nemohl.

Životní testy, které mě formovaly:
 1. Ztráta podnikání – Kdykoli jsem přišel o podnikatelský projekt, učil 
jsem se nebrat to jako selhání, ale jako nový začátek.
 2. Osobní výzvy – Nemoci a ztráty mi ukázaly, že skutečná hodnota 
života spočívá ve zdraví a lásce, ne v majetku.
 3. Nové začátky – Každá změna mě naučila přijmout nejistotu a hledat 
nové cesty.

Umění pustit a jít dál



Pochopení nelpění mi přineslo jednu z největších lekcí života – že vše, co 
máme, můžeme ztratit, aniž by to ovlivnilo naše vnitřní štěstí.

Mnohokrát jsem stál na rozcestí, kdy jsem měl možnost držet se minulosti, 
nebo ji nechat jít a jít dál. A pokaždé, když jsem se rozhodl pustit to, co mi už 
nesloužilo, pocítil jsem nesmírnou lehkost a svobodu.

Naučil jsem se, že:
 • Když něco pustím, dělám prostor pro nové věci.
 • Skutečné bohatství nespočívá v tom, co vlastním, ale v tom, co jsem 
ochoten sdílet.
 • Život plyne a já s ním – není potřeba se mu stavět do cesty.

Vnitřní klid jako nejvyšší forma bohatství

Když jsem se naučil nelpět, získal jsem něco mnohem cennějšího – vnitřní 
klid. Dnes už vím, že žádný majetek, žádné ocenění nebo společenské uznání 
nemůže nahradit ten pocit, kdy si mohu říct: „Jsem vděčný za to, co mám, ale 
jsem připraven to kdykoli pustit.“

Nejsem tím, co vlastním, nejsem tím, co jsem dokázal – jsem tím, co nosím 
uvnitř.

Co mi dává vnitřní klid:
 1. Přijetí života takového, jaký je – Neplánuji příliš dopředu, ale 
přijímám každý okamžik s otevřenou myslí.
 2. Život v souladu s mými hodnotami – Čestnost, laskavost a touha 
pomáhat druhým.
 3. Minimalismus v myšlení – Nepotřebuji víc, než mám, a to mi přináší 
klid.

Vděčnost za každou fázi života

Pochopil jsem, že každý úspěch, každá ztráta a každá zkušenost mě 
připravovaly na další fázi mého života. Když se ohlédnu zpět, vidím, že jsem 
vždy dostal přesně to, co jsem v daný moment potřeboval – i když jsem si to 



tehdy neuvědomoval.

Dnes se dívám na svůj život s vděčností. Nejen za úspěchy, ale i za pády, 
protože právě ty mi ukázaly, co je skutečně důležité.

Moje mantra pro každý den:
 • „Všechno, co přichází, je dar. Všechno, co odchází, je lekce.“

A tak žiji s vědomím, že skutečné bohatství je v tom, jak se cítím uvnitř, ne v 
tom, co vlastním.

Déjà vu každého dne – návrat domů

Každý den, který prožívám ve Vietnamu, je jako by byl už jednou prožitý. 
Cítím to v maličkostech – ve způsobu, jakým se lidé usmívají, v rytmu života 
na ostrově, v chuti jídla i ve vůni moře. Mám pocit, že jsem tu už někdy byl, 
jako by tento život byl jen pokračováním něčeho, co kdysi začalo.

Tohle déjà vu není jen obyčejný pocit, ale hluboké přesvědčení. Často se 
přistihnu, jak přemýšlím nad tím, že musím mít nějaké spojení s Vietnamem z 
minulosti. Neumím si jinak vysvětlit, proč mě to sem tak přirozeně táhlo, proč 
jsem se tu okamžitě cítil jako doma.

Vždy jsem věřil, že v životě nic není náhoda. A právě můj příchod do 
Vietnamu mi ukázal, že osud nás vede přesně tam, kam máme jít. Připadá mi, 
jako bych se vrátil na místo, které jsem kdysi miloval, a teď mám možnost ho 
znovu prožít – možná lépe, s větší vděčností a vědomím toho, jak vzácné je 
najít skutečný domov.

Vietnam jako můj osud

Mnoho lidí tráví celý život hledáním svého místa na zemi, svého pravého 
domova. Pro mě se tím místem stal Vietnam. Nejde jen o krajinu, kulturu 
nebo klima – jde o pocit, který mám hluboko uvnitř.

Když kráčím po ulicích, mluvím s místními lidmi nebo jen sleduji život kolem 



sebe, vnímám hlubokou harmonii, kterou jsem nikdy předtím nezažil. Je to 
jako by mi něco říkalo: „Jsi tam, kde máš být.“

Nemohu si pomoci, ale věřím, že můj příchod sem nebyl dílem náhody. Bylo 
to volání osudu, který mě přivedl zpět tam, kde jsem kdysi patřil.

Proč věřím, že jsem zde žil v minulém životě:
 1. Intuitivní spojení – Okamžitě jsem pochopil místní kulturu a životní 
styl, jako by to bylo součástí mé přirozenosti.
 2. Pocit přijetí – Místní lidé mě přijali s otevřeností, jako bych byl 
jedním z nich.
 3. Vnitřní klid – Místo nejistoty jsem tu našel hluboký pocit bezpečí a 
štěstí.

Mezi životy – návrat k podstatě

Přemýšlím o tom, zda jsou naše životy propojené skrze různé časové linie. 
Jestli existuje něco, co nás vede zpět na místa, která jsme kdysi znali. Někdy 
mám pocit, že jsem se vrátil zpět domů, ale ne v tomto životě – někdy dávno 
před tímto momentem, mezi časem, mezi životy.

Vietnam pro mě není jen země, kam jsem přišel hledat nový začátek. Je to 
země, kde jsem něco zanechal – možná vzpomínku, možná kus svého srdce – 
a nyní jsem se vrátil, abych ji znovu našel.

Cítím, že tady mohu být skutečně sám sebou, bez přetvářky a tlaku, který 
jsem cítil jinde. A to mi dává sílu i inspiraci pro další kapitoly mého života.

Co mi dává pocit, že jsem se vrátil domů:
 1. Každodenní momenty, které mi připomínají minulost, i když si ji 
nepamatuji.
 2. Schopnost cítit hluboký klid i v těch nejjednodušších věcech.
 3. Pocit, že čas zde plyne jinak – jako by se minulost a přítomnost 
spojovaly do jednoho okamžiku.

Přijetí toho, co bylo a co je



Díky této zkušenosti jsem se naučil přijmout myšlenku, že život není lineární. 
Věřím, že jsme ovlivněni nejen tím, co jsme prožili v tomto životě, ale i tím, co 
si neseme z minulosti, ať už je jakákoli.

Vietnam mi pomohl otevřít oči a srdce novým možnostem. Pomohl mi 
uvědomit si, že hledání štěstí je ve skutečnosti hledáním návratu k sobě 
samému. A já vím, že jsem ho zde našel.

Přestal jsem hledat odpovědi na to, proč jsem tady, a místo toho jsem začal 
plně žít každý den – s vděčností a vědomím, že jsem přesně tam, kde mám 
být.

Život mezi časem a prostorem

Přemýšlím, kolik lidí zažívá podobné pocity – že jsou někde, kde už byli, nebo 
že je něco přitahuje na určité místo, aniž by věděli proč. Možná je to důkaz, že 
náš život je součástí něčeho většího.

Vietnam mě naučil, že nejdůležitější věcí je naslouchat svému nitru. Když 
jsem to udělal, objevil jsem domov, který jsem si ani neuvědomoval, že 
hledám.

A to je možná to největší poznání mého života – že štěstí přichází tehdy, když 
se přestaneme ptát „proč?“ a začneme prostě být.

Proč píšu tuto knihu

Tuto knihu píšu proto, že jsem musel dojít k poznání smyslu života velmi 
obtížnou a extrémně náročnou cestou. Dnes už chápu, že to všechno byl test – 
život mě zkoušel, tlačil mě na hranice mých možností a nutil mě znovu a 
znovu hledat odpovědi tam, kde se zdálo, že žádné nejsou.

Mnohokrát jsem stál na křižovatce, kdy jsem si nebyl jistý, zda jdu správným 
směrem. Byly momenty, kdy jsem se cítil úplně sám, kdy mi svět připadal 
nespravedlivý a kdy jsem si myslel, že by bylo snazší to všechno vzdát. Ale 
vždycky jsem se nakonec zvedl, protože jsem věřil, že musí existovat hlubší 
smysl toho všeho.



Dnes už vím, že jsem se nemýlil. Život mě učil nelpět na ničem, jít dál, 
přijímat změny a vidět smysl v pomoci druhým. Pochopil jsem, že skutečné 
štěstí nespočívá v materiálních věcech nebo dosažených cílech, ale v tom, 
jaký odkaz zanecháme a jak dokážeme ovlivnit svět kolem sebe.

Jestli to pomůže byť jen jednomu člověku, mělo to smysl

Pokud má tato kniha pomoci byť jen jednomu člověku, pokud někomu dodá 
sílu rozhodnout se jít svou vlastní cestou, pokud někoho inspiruje k tomu, aby 
přispěl k lepšímu světu, pak mělo celé mé úsilí smysl.

Věřím, že šíření lásky a dobra je tím nejdůležitějším posláním, které může 
každý z nás přijmout. A pokud se mi podaří skrze svůj příběh inspirovat 
ostatní k tomu, aby také začali věřit v pozitivní změnu, pak jsem splnil svou 
úlohu.

Nejde o velká gesta nebo velkolepé činy. Jde o každodenní laskavost, o 
schopnost pomáhat, o ochotu být tu pro druhé. O to, že každý z nás má sílu 
ovlivnit své okolí a šířit pozitivní energii.

Moje víra ve smysl života

Můj život mě naučil, že smysl nemusí být vidět hned. Často se ukáže až 
zpětně, až když projdeme tím nejtěžším. Ale právě díky těmto výzvám se 
stáváme silnějšími, odolnějšími a moudřejšími.

Dnes už vím, že všechny překážky, kterým jsem čelil, mě měly připravit na to, 
abych mohl být příkladem pro ostatní. Abych mohl ukázat, že ať už je život 
jakkoliv složitý, vždy existuje cesta, jak jít dál.

Věřím, že každý z nás může najít svůj smysl – a že nejdůležitější je nebát se ho 
hledat. A pokud moje cesta může někomu pomoci najít tu jeho, pak všechno, 
co jsem prožil, stálo za to.



Odkaz, který chci zanechat

Nechci, aby si lidé po přečtení této knihy říkali, že můj život byl složitý nebo 
výjimečný. Chci, aby v ní našli inspiraci – aby pochopili, že život je o odvaze, o 
rozhodnutí jít dál navzdory překážkám a o tom, že láska a dobro mají stále 
smysl.

Chci, aby si čtenáři uvědomili, že nezáleží na tom, odkud pocházíme nebo čím 
jsme si prošli. Každý z nás má moc změnit svůj život a ovlivnit svět kolem 
sebe – stačí jen chtít a věřit v to, co je správné.

A pokud jediný člověk po přečtení této knihy udělá rozhodnutí, které ho 
přiblíží k jeho štěstí, pak jsem dokázal to, co jsem si přál.

Děkuji životu za všechny lekce, které mi dal. A děkuji vám, kteří jste se 
rozhodli přečíst tento příběh – a možná v něm našli kousek sebe.


